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1 LISTOPADA 
- DZIEŃ WSZYSTKICH ŚWIĘTYCH
Wspominamy tych, którzy odeszli i snujemy 
refl eksje nad sensem życia i przemijania...

Halina Poświatowska
Koniugacja
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ZAKŁAD DROBIARSKI 
W OSTRZESZOWIE?
Inwestycja za niebagatelną kwotę 80 milionów zło-

tych, zlokalizowana na 6 hektarach i dająca zatrud-
nienie minimum 50 osobom – choć brzmi to nieprawdopo-
dobnie, to jednak jest duża szansa, że w Ostrzeszowie 
zainwestuje � rma z branży drobiarskiej. 

Dokończenie str. 3

TRAGICZNE
GRZYBOBRANIE 
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Bez opłat, za to 
z automatami

Czy Ostrzeszów pozbędzie 
się psich odchodów?
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Święto zmarłych jest świę-
tem zadumy i smutku po 

tych, którzy odeszli. Nie chce ni-
komu narzucać jak je obchodzić, 
jak upiększyć groby bliskich nam 
osób. To jest sprawa indywidual-
na jak żal, który odczuwamy.

Pragnę, aby czytelnicy „Naszych 
Stron Ostrzeszowskich” przeczy-
tali mój wiersz, który mówi o tym, 
że wobec śmierci jesteśmy wszyscy 
sobie równi i obojętne jest to, czy 
zmarły spoczywa w marmurowym 
grobowcu, czy w mogile porosłej 
trawą. Śmierć nie wyróżnia nikogo i 
nikogo nie ominie. Ważne jest to, by 
życie przeżyć godnie i gdy stanie się 
przed obliczem śmierci być do końca 
człowiekiem.

„NOC WSZYSTKICH ŚWIĘTYCH”

Tej nocy ludno tu od widm.
Żywi w zadumie nad mogiłą,
w listopadową patrząc mgłę.
Liść kolorowy, jak barwny motyl,
jak życie odeszło gdzieś.
Cichutko osiadł na czyimś grobie
niczym dar niebios po czasu kres.
W ulicznym gwarze na skwerze pu-
stym 
dziś przysiadł złotooki dżin.
Ty go nie widzisz, ja nie widzę

widzi go serce, które chce.
I pies bezdomny siedzi przy nim
jak kochankowie przytuleni - 
ten złotooki i bury pies.
W dal spoglądają razem ze mną.
Srebrzystoszarą widząc mgłę.
We mgle tej wolno, widm korowód,
płynie daleko, daleko gdzieś.
Tu idzie pani w krynolinie,
ułańskie czako ma ten pan.
Obok monarchy źrebak kroczy.
Upadłe dziewczę kryjąc oczy
nie wie już czego lęka się. 
W kałuży spadła leży gwiazda,
jej blask tak bardzo kusi mnie.
Biorę tę gwiazdę w swoje dłonie
może pomoże ujrzeć Cię.
A oni idą, ciągle idą
w jesiennej nocy w cichą dal.
Nad nimi krąży jak anioł smutku 
pamięci naszej wielki żal.
Rzucam za nimi spadłą gwiazdę 
Wszystko zakrywa złoty pył.
Nie wiem, czy było to naprawdę,
czy ten korowód mi się śnił?
Zniknął już dżin złocistooki.
Dłonie me liże bury pies.
Chodź bracie ze mną, będzie raźniej. 
Kiedyś nadejdzie ten nasz dzień. 

Ewa Olejniczak

Spotkanie integracyjne z okazji Dnia Białej Laski odbyło się 
w dniu 12 września w sali Starostwa Powiatowego w Ostrzeszo-

wie. Na spotkanie przybyli członkowie ostrzeszowskiego Koła Polskie-
go Związku Niewidomych, zaproszone władze samorządowe Powiatu 
oraz Miasta i Gminy, jak też dyrektor PCPR oraz przedstawiciel biura 
poselskiego eurodeputowanego A. Grzyba. Prezes Koła pani Beata 
Sawarzyńska przywitała przybyłych gości i członków Koła, jak też 
odczytała piękny wiersz pt. „Jak nie kochać jesieni”.

Była też możliwość dyskusji z włodarzami miasta i powiatu. Jak również 
było spotkanie z panią psycholog, która wygłosiła wykład na temat depresji. 
Podany został gorący posiłek, kawa i ciasto. Podczas spotkania przygrywał 

i umilał nasze spotkanie zespół „NIGRAM”. Wspólnie śpiewano piosenki. 
Dzień Białej Laski wszedł na stałe do kalendarza od 1992 r. Zarząd Koła 
wszystkim członkom z tej okazji życzy wszystkiego dobrego i dużo zdrowia. 
W miłej i ciepłej atmosferze i jesiennej dekoracji spotkanie dobiegło końca.

Zarząd Koła składa serdeczne podziękowania za pomoc w zorganizowa-
niu spotkania sponsorom i darczyńcom. 

Biuro Koło Polskiego Związku Niewidomych w Ostrzeszowie
Sekretarz Koła

czynne jest w każdy drugi i ostatni poniedziałek miesiąca
Grażyna Zaremba
w godzinach 9-12 

w Urzędzie Miasta i Gminy pokój nr 14, I piętro.
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Święto zadumy i smutku

Spotkanie integracyjne z okazji „Dnia Białej Laski”

W poprzednim numerze
 „Naszych Stron Ostrzeszowskich” ogłosiliśmy konkurs, w którym do 

zdobycia były dwie podwójne wejściówki na koncert Zenka Martyniuka 
z zespołem Akcent. Czołowa gwiazda disco polo zagra już 

w najbliższą niedzielę 
– 6 listopada w Grabowie nad Prosną. 

Najszybciej na nasze pytanie: 
Którą piosenkę Zenona Martyniuka śpiewali 

polscy piłkarze świętując wygrany mecz 
Polska – Irlandia na Euro 2016?, 

odpowiedziały: 
Dorota Jaszczyńska z Wrzosów i Katarzyna

Pietrzykowska-Sierocka z Ostrzeszowa. 
Odpowiedź to oczywiście „Przez twe oczy zielone”. Tym samym panie te 

otrzymują darmowe bilety na występ Zenka z zespołem Akcent. 

Gratulujemy i życzymy 
udanej zabawy już 6 listopada!

DO GÓRY NOGAMI
Franek choć marskość ma wątroby
bo chlał od rana do wieczora
dziś zbiera laury i nagrody
gdyż przestał nagle chlać od wczoraj.
Zośka choć niska i otyła
rodzinnym cieszy się uznaniem,
bo dziś po obiedzie oświadczyła,
że chyba zajmie się odchudzaniem.
Józka co jak parowóz pali
czterdzieści dziennie bez żadnych 
przeszkód
żona przed sąsiadami chwali,
bo chce poprzestać na dwudziestu.
Zygmunt to świntuch i romantyk,
gdyż ma kochankę chwalipięta,
lecz żona jego nie jest anty,
bo Zygmunt dał jej talon na święta.
Co zatem zrobić ma abstynent,
co nawet własnej nie ma żony?
Nie dziw to, że ma głupią minę,
wciąż nie uznany, nie chwalony.

Marek Paprocki



W poniedziałek, 24 paź-
dziernika, w Minister-

stwie Spraw Wewnętrznych w 
Warszawie Krzyżami Zasługi za 
Dzielność, nadanymi przez Prezy-
denta, zostali uhonorowani funk-
cjonariusze-bohaterowie. Wśród 
nich znalazł się również strażak z 
Wielkopolski - mł. asp. Szymon 
Bochm z Komendy Powiatowej PSP 
w Kępnie (mieszkaniec Kobylej 
Góry i druh tamtejszej Ochotniczej 
Straży Pożarnej), który za pomoc i 
uratowanie tonącej kobiety (w 
sierpniu ubiegłego roku) otrzymał 
„Medal za O� arność i Odwagę”.  

– Chciałbym podziękować za o� ar-
ność i za to, że jesteście funkcjonariu-
szami z powołania. Za to, że bardzo 
poważnie traktujecie przysięgę, którą 

składaliście jak przystępowaliście do 
służby. Taka postawa daje gwarancje 
tego, że obywatele mogą się czuć bez-
piecznie – podkreślał podczas swoje-
go przemówienia minister Mariusz 
Błaszczak.

Oprócz druha z Kobylej Góry, 
Krzyże otrzymało 14 policjantów. 
Odznaczono też dwóch funkcjona-
riuszy Straży Granicznej oraz dwóch 
policjantów - otrzymali Medale za 
O� arność i Odwagę. Minister Ma-
riusz Błaszczak zdecydował także 
o przyznaniu nagród za szczególne 
zaangażowanie, które otrzymało 
łącznie 20 funkcjonariuszy Policji, 
Państwowej Straży Pożarnej, Straży 
Granicznej i Biura Ochrony Rządu.

(KIR)
fot. MSWiA

Kilka tygodni temu na biur-
ko burmistrza Mariusza 

Witka tra� ł list intencyjny, które-
go nadawcą jest spółka Polżyw-
ność z o. o. na etapie zmian reje-
strowych, z siedzibą w Warszawie.

Inwestor zainteresowany jest po-
nad 6-hektarowym gruntem w Łódz-
kiej Specjalnej Stre� e Ekonomicznej 
Podstrefa Ostrzeszów Kompleks 2. 
Tereny te sąsiadują bezpośrednio z 
oczyszczalnią ścieków w Ostrzeszo-
wie. Miałby tam powstać nowocze-
sny zakład drobiarski zajmujący się 
magazynowaniem, przetwarzaniem 
i paczkowaniem drobiu dowożonego 
do � rmy. – Zakład w pełnej automa-
tyce, technologii, zmechanizowany. 
Wszystkie procesy odbywają się na 
hali. Samochód wjeżdża, wyjeżdża pu-
sty, umyty – kreśli burmistrz. Inwe-
stycja miałaby sięgać 80 mln zł, choć 
jak przyznaje włodarz Ostrzeszowa, 
suma ta może wynieść o wiele więcej. 
Zatrudnienie miałoby w niej znaleźć 

minimum 50 osób, jednak tak jak i 
kwota całego przedsięwzięcia, może 
ono być znacznie większe. 

Zanim jednak dojdzie do � naliza-
cji, zarówno inwestora, jak i samo-
rząd ostrzeszowski czeka długa dro-
ga. By wymienić w wielkim skrócie: 
najpierw umieszczenie na okres 6 
tygodni wymienionej działki na tzw. 
wykazie działek do sprzedaży, a na-
stępnie przetarg organizowany przez 
Strefę. Nie wspominając o wszelkich 
innych analizach i pozwoleniach. Jeśli 
wszystko pójdzie po myśli inwestora 
i samorządu, wówczas dojdzie do 
transakcji, a wtedy na konto urzędu 
wpłynie pokaźna gotówka ze sprze-
daży 6 ha działki. Ma to być ponad 
3.400 mln zł (netto). – My jako wła-
ściciel tego terenu podpisujemy umowę 
na jego sprzedaż – wyjaśnia burmistrz. 
– Pieniądze wpływają do budżetu gmi-
ny. Inwestor staje się właścicielem, 
rozpoczyna inwestycję uzyskując przed 
tym tzw. pozwolenie na działalność w 

stre� e ekonomicznej. To pozwolenie jest 
mu potrzebne, by móc skorzystać z tych 
wszystkich dobrodziejstw strefy – tłu-
maczy. Nowy zakład miałby rozpo-
cząć działalność w 2018 roku. 

Na pytanie, czy nie uważa, że to in-
westycja ryzyka, M. Witek odpowia-
da: – Ja nie mam takich obaw. Rozpo-
czynają inwestycję, � nansują ją, a przed 
rozpoczęciem muszą uzyskać wszystkie 
wymagane przepisami prawa do danej 
inwestycji pozwolenia, w tym przypad-
ku środowiskowe, czy  pozwolenie na 
budowę. Tego typu zakłady już u nas 
funkcjonują, zawsze się znajdzie ktoś, 
komu nie wszystko będzie pasowało. 
Na pewno nie wpłynie to źle na � nan-
se i możliwość zatrudnienia. W końcu 
mamy poważnego inwestora w Strefę, 
szukaliśmy go już 2-3 lata od momentu 
jej powstania – podkreśla. – Jest kilka 
istotnych elementów, które powodują, 
że do strefy ludzie chcą wejść – dodaje.

Zaznaczmy, że póki co mamy do 
czynienia jedynie z listem intencyj-

nym. Warto wspomnieć, że w prze-
szłości nie brakowało � rm, które 
wycofywały się ze złożonych ofert. 
Skontaktowaliśmy się z przedstawi-
cielem � rmy Polżywność, który po-
informował nas jedynie, że wszystko 
jest na etapie analiz i na dalsze usta-
lenia należy czekać. Pozostaje mieć 
jedynie nadzieję, że inwestor nie 

zrezygnuje i zdecyduje się na Ostrze-
szów. Żal byłoby go stracić. 

W przypadku pomyślności trans-
akcji, w Podstre� e Kompleks 2 pozo-
staną jeszcze 4 ha wolnych gruntów, 
które czekać będą na swoich nabyw-
ców. 

(KIR)
fot.ostrzeszow.pl
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BOHATER Z KOBYLEJ GÓRY

ZAKŁAD DROBIARSKI W OSTRZESZOWIE?

W związku z falą oszczerstw 
i zarzutów kierowanych 

pod adresem dyrektor Przedszko-
la nr 5 w Ostrzeszowie Bożeny 
Wajdy-Kasprzyk, jako jej współ-
pracownicy chcielibyśmy przed-
stawić naszą ocenę dorobku pracy 
p. Dyrektor i  odnieść się do sta-
wianych jej zarzutów. 

W naszej opinii p. Dyrektor su-
miennie i rzetelnie wypełnia swoje 
obowiązki, dba o dobre imię placów-
ki, zawsze kieruje się dobrem dzieci 
uczęszczających do Przedszkola i ich 
rodziców. Jesteśmy bardzo zanie-
pokojeni tym, że kon� ikt między 
Dyrektorką a kilkoma nauczycielka-
mi negatywnie wpływa na opinię o 
Przedszkolu. Spory, różnice zdań są 
częstym zjawiskiem w gronie współ-
pracowników, jednakże postawa jaką 
prezentuje część nauczycielek zmo-
tywowała nas do zajęcia stanowiska 
w zaistniałej sytuacji. Naszym celem 
jest wsparcie stanowiska Dyrektorki 

oraz przywrócenie spokoju i dobrego 
imienia przedszkola. Nikt z Nas nie 
był świadkiem ani o� arą mobbingu, 
a współpracę z p. Dyrektor uważamy 
za prawidłową. Naszym zdaniem 
zaistniała sytuacja i zarzuty kiero-
wane pod adresem p. Dyrektor  są 
nieprawdziwe i niestosowne. Rolą 
i prawem Dyrektora jest stawianie 
wymagań i rozliczanie pracowników 
oraz umożliwianie dialogu i dyskusji. 
Pani Dyrektor jest otwarta na dialog 
i dyskusję, ciężko pracuje i tego sa-
mego wymaga od swojego zespołu. 
Naszym zdaniem ilość instytucji ja-
kie zostały powiadomione przez na-
sze współpracowniczki  (Burmistrz, 
Rada Miasta, Państwowa Inspekcja 
Pracy, Związki Zawodowe, Proku-
ratura, prasa lokalna) i rozgłos, jaki 
nadano zaistniałej sytuacji, utrudnia 
Nam pracę, niepokoi rodziców i go-
dzi w dobrą opinię Przedszkola.

Współpracownicy

INFORMACJA
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Z KARTOTEKI 997

Do zdarzenia doszło we wtorek, 25 paź-
dziernika około godziny 1 w nocy na al. 
Wojska Polskiego w Ostrzeszowie. 51-let-
ni mieszkaniec województwa małopolskie-
go, kierując fiatem ducato, nie dostosował 
prędkości jazdy do panujących warunków 
drogowych i uderzył w tył poprzedzającej 
go ciężarówki marki daf. Kierował nią 
59-letni mieszkaniec gminy Złoczew, który 
w tym czasie skręcał w lewo na stację ben-
zynową. Obaj panowie byli  trzeźwi. Wo-
bec kierowcy fiata policjanci zastosowali 
postępowanie mandatowe. 

W środę, tuż przed godziną 11, w Roga-
szycach doszło do potrącenia motorowe-
rzystki. 82-letni mieszkaniec gminy 
Ostrzeszów, kierujący osobową skodą fe-
licią, nie ustąpił pierwszeństwa przejazdu 
kierującej motorowerem 56-latce, również 
mieszkance gminy Ostrzeszów. W wyniku 
czego doszło do zderzenia pojazdów. Ko-
bieta doznała poważnych obrażeń ciała. 
Pokrzywdzona trafiła do ostrzeszowskiego 
szpitala, a sprawca wypadku stracił prawo 
jazdy. 

Kłopoty zafundował sobie 27-latek z 
Ostrzeszowa, dla którego najwyraźniej 
żadna trasa, a już na pewno prędkość, 
straszna nie jest. W czwartek po godzinie 
17 na ul. Powstańców Wlkp. w Ostrzeszo-
wie, kierując samochodem marki volvo, 
mężczyzna przesadził nieco z dociska-
niem pedału gazu i uderzył w tył poprze-
dzającej go skody octavia. Tą kierował 
43-letni mieszkaniec tej samej miejscowo-
ści. Co ciekawe, kierowca volvo postano-
wił jednak odmówić przyjęcia mandatu 
karnego. W związku z tym policjanci skie-
rują przeciwko niemu wniosek o ukaranie 
do sądu rejonowego. 

Bus kontra ciężarówka
 (25.10.2016 r.)

Potrącona motorowerzystka 
(26.10.2016 r.)

Małe tarapaty 
(27.10. 2016 r.)

OPRACOWAŁA (KK)
NA PODSTAWIE 

 KPP OSTRZESZÓW

We wtorek, 25 października, przed południem, w Ligocie do-
stawczy mercedes sprinter zderzył się z około 4-letnim jele-

niem. Ruch na drodze pomiędzy Mąkoszycami a Ligotą przez jakiś 
czas odbywał się wahadłowo. 

Uwaga na jelenie!

Od piątku, 28 października 
do wtorku, 2 listopada 

trwa ogólnopolska akcja ZNICZ 
2016. Również na terenie naszego 
powiatu prowadzone są wzmożo-
ne działania ukierunkowane na 
zapewnienie bezpieczeństwa 
podczas Święta Zmarłych. 

Funkcjonariusze, jak co roku, 

sprawdzają, czy kierowcy poruszają 

się z bezpieczną prędkością. Kontro-

lowana jest również trzeźwość, stan 

techniczny pojazdów,  a także czy 

przebywający w pojazdach używają 

pasów bezpieczeństwa. Na ciągach 

komunikacyjnych funkcjonariusze 

zwracają uwagę na prawidłowość 

wyprzedzania, udzielanie pierwszeń-

stwa przejazdu oraz przejścia, właści-

we używanie świateł zewnętrznych i 

zachowania pieszych poruszających 

się po drogach. 

KK

We wtorek, 1 listopada 2016 r. nastąpią zmiany w organizacji 
ruchu. W Ostrzeszowie zostanie przełączona sygnalizacja 

świetlna na skrzyżowaniu: plac Borek, ul. Gorgolewskiego i ul. Pieka-
ry w tryb pracy ostrzegawczej (zostanie włączona sygnalizacja bar-
wy żółtej). Tryb ten wskazuje, że na skrzyżowaniu obowiązywać bę-
dzie ruch wyznaczony przez oznakowanie pionowe, a  więc 
pierwszeństwo przejazdu będą miały pojazdy poruszające się drogą 
wojewódzką nr 449 - ul. Gorgolewskiego.

 Policjanci apelują, aby 1 listopada kierujący pojazdami zachowali szcze-
gólną ostrożność podczas jazdy, proszą o dostosowanie prędkości jazdy 
do warunków panujących na drodze oraz o zwrócenie bacznej uwagi na 
rowerzystów i pieszych. Z kolei pieszym funkcjonariusze radzą, aby zaopa-
trzyli się w elementy odblaskowe, dzięki którym będą bardziej widoczni 
na drodze. Ze względu na wzmożony ruch drogowy w dniu Wszystkich 
Świętych, policja sugeruje, aby mieszkańcy w miarę możliwości udawali się 
na cmentarze pieszo.  

www.powiatostrzeszowski.pl

68-letni mieszkaniec powia-
tu kaliskiego zginął we 

wtorkowy ranek (25 październi-
ka) na drodze wojewódzkiej nr 
449 w Ostrzeszowie Pustkowie. 
Mężczyzna przyjechał tu na grzy-
by. Kiedy wychodził zza zaparko-
wanego autokaru, uderzyło w nie-
go bmw. 

Do tragedii doszło przed godziną 
8. 68-latek wraz ze zorganizowaną, 
około 50-osobową grupą, przyjechał 
w ostrzeszowskie lasy na grzyby. 
Uczestnicy grzybobrania to miesz-
kańcy powiatu kaliskiego. Niestety, 
zanim jeszcze wyruszyli w las, doszło 
do dramatycznego zdarzenia. Jak 
ustalili policjanci, mężczyzna wycho-

dząc zza zaparkowanego autokaru, 
chcąc przejść na drugą stronę jezdni, 
nie obserwował należycie drogi i wtar-
gnął wprost pod nadjeżdżający od 
strony Ostrzeszowa samochód mar-
ki bmw. Pojazdem kierował 40-letni 
mieszkaniec gminy Ostrzeszów. Pie-
szy w wyniku odniesionych obrażeń 
ciała poniósł śmierć na miejscu.

Kierowca osobówki był trzeźwy. 
Na miejscu wypadku, oprócz policji 
i straży pożarnej, obecny był także 
Prokurator Rejonowy w Ostrzeszo-
wie, który polecił zabezpieczyć zwło-
ki do sekcji.

Policjanci z Komendy Powiatowej 
Policji w Ostrzeszowie prowadzą dal-
sze czynności w tej sprawie.

(KIR)

Do dość groźnie wyglądają-
cego wypadku doszło w 

piątek (28 października) około 
godziny 21.30 w Torzeńcu. Jak 
ustaliła ostrzeszowska policja, 
32-letni mieszkaniec gminy Doru-
chów, kierując samochodem oso-
bowym marki audi A6, nie ustąpił 
pierwszeństwa przejazdu i dopro-
wadził do zderzenia z ciężarowym 
manem. Kierował nim 31-latek, 
mieszkaniec tej samej gminy.

 Niestety, nie obyło się bez osób 
poszkodowanych. Ranny został kie-
rowca ciężarówki, który trafił do  
szpitala. Funkcjonariusze ustalili, iż 

obaj panowie byli trzeźwi. Sprawcy 
wypadku zabrano prawo jazdy i zo-
stanie skierowany wniosek o ukara-

nie do Sądu Rejonowego w Ostrze-
szowie. 

KK, fot. OSP Doruchów

Pracownicy placówek oświato-
wych w minioną środę, 26 paździer-
nika przeszli szkolenie dotyczące 
zasad postępowania w przypad-
ku zdarzenia o charakterze ter-
rorystycznym. Akcję prowadzili 
policjanci z Wydziału Prewencji 
Komendy Powiatowej Policji w 
Ostrzeszowie, a wszystko w ramach 
Narodowego Programu Antyterro-
rystycznego na lata 2015-2018. 

W szkoleniu, jakie miało miejsce 
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowe-

go, udział wzięli dyrektorzy oraz pra-
cownicy szkół położonych na terenie 
naszego powiatu. Spotkanie to miało 
na celu przede wszystkim zwróce-
nie uwagi na inny sposób działania, 
aniżeli postępowanie w związku 
z alarmem pożarowym. Policjanci 
przekazali uczestnikom szkolenia 
istotne informacje na temat zasad 
alarmowania w budynku szkolnym 
oraz tego, jak należy zachować się 
w przypadku wtargnięcia do szkoły 
uzbrojonego napastnika. Ważnym 

zagadnieniem było również przed-
stawienie instrukcji postępowania w 
przypadku otrzymania informacji o 
podłożeniu ładunku wybuchowego. 

Podczas kursu funkcjonariusze 
wykorzystali materiały opracowane 
przez Biuro Bezpieczeństwa i Za-
rządzania Kryzysowego, tj. film pt. 
„Wtargnięcie napastnika do szkoły” 
oraz „Zasady postępowania na wypa-
dek wtargnięcia napastnika na teren 
placówki oświatowej”. 

KK

AKCJA ZNICZ TRWA

ZMIANA ORGANIZACJI RUCHU

TRAGICZNE GRZYBOBRANIE

Kierowca ciężarówki trafił do szpitala

Policjanci szkolili pracowników oświaty
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Dramat to niezwykły. Prze-
żyli z sobą wiele lat. Gdy 

żona zmarła, mąż został w domu 
przykuty do łóżka chorobą, nie 
mógł być na pogrzebie. W czasie 
kiedy ją chowano zmarł.

We wsi Zmyślona Parzynowska 
sołtysem był pan Mądry. Na począt-
ku marca 1932 roku zmarła jego 
żona, która ciężko chorowała już 

od dłuższego czasu. W tym samym 
czasie ciężka grypa przykuła do łóż-
ka i jego. Z tego powodu nie mógł 
uczestniczyć w pogrzebie małżonki. 
Oczywiście pojechała tam cała rodzi-
na, pana Mądrego pozostawiono w 
domu pod opieką znajomych.

W czasie gdy trwały uroczysto-
ści pogrzebowe, nagle stan zdrowia 
sołtysa Zmyślonej Parzynowskiej za-

czął się jeszcze bardziej pogarszać i 
to z minuty na minutę. Gdy przybyły 
dzieci państwa Mądrych, ich ojciec 
już nie żył. Tak więc trzeba było od 
razu rozpocząć przygotowania do 
drugiego pogrzebu w rodzinie. 

Damian Szymczak 
Źródło: „Nowy Kurjer”,

 nr 54 z1932 r.

Podwójny pogrzeb w Zmyślonej Parzynowskiej
Z cyklu: Kryminalne historie z Ostrzeszowa i okolic...

GABINET
STOMATOLOGICZNY

- protezy zębowe
- leczenie zębów

- usuwanie zębów
- bez kolejki oczekiwania

w ramach kontraktu z NFZ

Ostrzeszów, ul Zamkowa 32
tel. 601 698 319

Od jakiegoś czasu trwają 
prace przy rozbudowie bu-

dynku Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Ostrzeszowie. Wszystkiemu 
przyglądają się mieszkańcy. I to 
ich oczom nie umknęło, że w trak-
cie tych prac bardzo często widzia-
no tylko starszych druhów. Nasz 
czytelnik z niedowierzaniem, a 
nawet zbulwersowaniem pytał, 
czy tak być powinno, żeby tylko 
starsi budowali, a młodzi stali 
gdzieś z boku? 

O szczegółach rozbudowy i pla-
nach na kolejne miesiące rozma-
wialiśmy z prezesem jednostki, dh. 
Markiem Czwordonem, który nie-
stety nie zaprzecza doniesieniom 
naszego czytelnika i potwierdza, że 
w prace nad poprawą warunków w 
ostrzeszowskiej remizie angażuje się 
niewielu. Druhowie OSP w Ostrze-
szowie sami wykonują rozbudowę do 
poziomu zerowego. 

Dh Czwordon jest budowlańcem, 
dzięki czemu strażacy oszczędzają 
środki, które musieliby przeznaczyć 
na zatrudnienie firmy budowlanej i 
narzędzia do pracy. Mimo ciężkich 
warunków, z jakimi się spotkali, 
nie poddają się. Fundamenty są już 
niemal gotowe. A początki nie były 
łatwe. Kiedy przystąpili do budowy, 
borykali się z wysokim poziomem 
wód gruntowych, które nieustannie 
musieli wypompowywać, aby prace 
związane z murowaniem porusza-
ły się do przodu. Ruszyli. Pracują w 
godzinach wieczornych, po skończo-
nej pracy, bo jak wiadomo, każdy ma 
swoje zajęcie. Jednak nie wszyscy 
rwą się do pracy. Jednostka obecnie 
liczy 82 czynnych druhów, z czego 
chętnych do pomocy przy budyn-
ku, który w przyszłości ma służyć 
wszystkim, jest niewielu, bo – jak 
wylicza prezes - zaledwie 10 procent. 
Dlaczego więc pracują przede wszyst-
kim starsi strażacy? - Są osoby, które 
angażują się, a są osoby, które w ogóle 
nie trudnią się tym, żeby przyjść, prze-
pracować chociażby godzinę czy dwie. 

Najstarszy druh, który pracował, to Jan 
Treśka, który ma 86 lat, czy Józef Mą-
dry, który ma 67 lat. Jest jeden z młod-
szych druhów, który sam się pyta, kiedy 
pracujemy, a ostatnio przy izolowaniu 
fundamentów były nawet trzy druhny 
- odpowiada M. Czwordon. - W tym 
całym zakresie prac, które robimy, to ja 
jestem jedynym fachowcem. Pokazuję 
pozostałym, jak to robić, no i robią, więc 
w zasadzie młodzi mieli okazję ,,liznąć” 
chociaż zawodu budowlańca. Jest to ta-
kie przykre, bo my w zasadzie tego dla 
siebie nie robimy. Ja za 4 lata nie będę 
mógł brać udziału w akcjach ratowniczo 
- gaśniczych ze względu na 65 lat, część 
druhów już też nie, więc zostaje to dla 
młodych, ale oni nie są za bardzo zain-
teresowani - dodaje nasz rozmówca, 
który podkreśla, że już wielokrotnie 
zdarzała się sytuacja, że jako inicja-
torzy starsi druhowie zostawali bez 
pomocy, a gdy jej już potrzebowali, 
musieli o tym głośno powiedzieć, 
choćby przy organizacji wystawy i 
wojewódzkich zawodów sportowo - 
pożarniczych. 

Nie od dziś wiadomo, że jednost-
ka OSP w Ostrzeszowie ma duże 
osiągnięcia, dba o swój sprzęt i to 
się ceni, ale to nie wszystko, bo dru-
howie powinni też pamiętać o sta-
tucie. - Strażak ma jakiś obowiązek 
statutowy, nie tylko opłacić składkę, 
nie tylko brać udział w akcjach ratow-
niczo – gaśniczych, ale również pracą 
wspierać jednostkę. To jest statutowy 

obowiązek, za to dostaje się nagrody, 
odznaczenia i wyróżnienia, a za to, że 
jest się tylko członkiem i płaci składkę, 
to takich członków nam nie potrzeba, bo 

są tacy, którzy płacą składkę, przybie-
gają, przyjeżdżają i dodatkowo jeszcze 
pracują – podkreśla M. Czwordon. 
Stąd uzasadniona obawa, że kiedy 
nadejdzie dzień, gdy tych starszych 
druhów zabraknie, to wtedy nie bę-
dzie grupy, która wyszłaby z inicja-
tywą zorganizowania czegokolwiek. 
Prezes jednostki, o czym mówi, kil-
kakrotnie od sierpnia wysyłał wia-
domości o potrzebnej pomocy przy 
budowie, jednak rzadko który stra-
żak odpisał i pojawił się na placu, 
poświęcając choćby kilka godzin dla 

wspólnego polepszenia warunków. 
Czwordon podkreśla, że nie zapomi-
na o tych, którzy na początku przy-
chodzili pomagać w przygotowaniach 
placu pod budowę, ale z czasem jakby 
zapomnieli, że praca wre dalej. 

Fundamenty stoją. Pytanie, co da-
lej? I tu pojawia się problem, bo OSP 
na tę chwilę wykorzystało środki, któ-
re były przeznaczone na rozbudowę, a 
na gminę nie ma raczej co liczyć. Pula, 
którą straż otrzymała od samorządu 
na ten cel, została wykorzystana. Jest 
to niezrozumiałe dla Czwordona, 
który podkreśla, że strażacy budują 
majątek gminy, kiedy na przykład 
dyrektorzy szkół i przedszkoli nie 
budują sobie sami placówek. - OSP 
poprawia zabezpieczenie gminy lub po-

wiatu pod względem bezpieczeństwa, 
i to mamy sobie sami pobudować? My 
możemy pomóc, coś dać, ale nie mamy 
obowiązku tego zrobić – podkreśla i nie 
ukrywa, że dalsze prace będą możli-
we tylko dzięki pomocy gminy, która 
do tej pory również w ramach swoich 

możliwości wspierała tę inwestycję. 
Jednak burmistrz Mariusz Witek nie 
ma najlepszych wieści w tej sprawie. 
Jak mówi, przynajmniej przez naj-
bliższe dwa lata nie ma możliwości, 
aby gmina przejęła inicjatywę prze-
budowy remizy OSP Ostrzeszów. 
Włodarz Ostrzeszowa nie kryje, że 
może być taka sytuacja, że zgodnie 
z założeniem zostanie dokończone 
tzw. „zero” i na tym, póki co, inwe-
stycja poprzestanie. - Jest poważnie 
rozważana taka możliwość, że na tym 
etapie, a przynajmniej w przyszłym 
roku i następnym, póki nie będą prze-
prowadzone inwestycje, które obciąża-
ją w tej chwili bardzo mocno Miasto i 
Gminę Ostrzeszów, będzie wstrzyma-
na. Chyba że Ochotnicza Straż Pożarna 
będzie chciała kontynuować własnymi 
siłami, czy też siłami czy środkami po-
zyskanymi, może i nawet z naszą pomo-
cą, ale na pewno nie mogę w tej chwili 
zadeklarować, że miasto przejmuje tę 
inwestycję i w ciągu przyszłego roku 
ją wykończy - informuje M. Witek. 
Tu burmistrz zaznacza, że wszystkie 
jednostki, które w przeszłości coś sta-
wiały, robiły to we własnym zakresie 
i przy pomocy samorządu. M. Witek 
wymienia m.in. budowę garaży w 
Niedźwiedziu, czy modernizację sali 
- także w tej miejscowości. 

Na rozbudowę swej siedziby 
ostrzeszowscy druhowie czekali kil-
kanaście lat. Jak długo przyjdzie im 
jeszcze czekać na finał tej inwestycji? 
Czy zarząd OSP wspólnie ze straża-
kami ochotnikami postanowi działać 
na własną rękę i spróbuje pozyskać 
środki na dalszą rozbudowę? Na razie 
więcej jest pytań, niż odpowiedzi. Na 
konkrety trzeba poczekać. 

MaG

PODAJ CEGŁĘ, ZBUDUJEMY NASZ STRAŻACKI DOM

fot. M. Czwordon

Zdjęcie z placu budowy, fot. M. Czwordon



Śmieciowy nonsens, sport i po-
datki były głównymi tematami 
ostatniej sesji Rady Gminy w Do-
ruchowie. Podjęto również sporo 
innych kwestii. W większości do-
tyczyły one potrzeb na drogach. Z 
ust radnych, prócz tego co zrobić 
trzeba, usłyszeć można było też 
podziękowania za to, co zostało już 
zrobione. Popłynęło też wiele cie-
płych słów w kierunku doruchow-
skich strażaków.

Posiedzenie tradycyjnie rozpo-
częło się od informacji wójta Józefa 
Wilkosza o pracy w okresie między-
sesyjnym. Już na tym etapie radni 
zgłaszali swoje uwagi. Jako pierwsza 
na języki poszła sprawa śmieci. Oka-
zuje się, że firma zbierająca odpady w 
gminie Doruchów wzbudza wśród sa-
morządowców coraz to więcej wątpli-
wości. Nie dość, że drogo, to jeszcze 
wymagania coraz to większe. - Dzisiaj 
akurat odbierano szkło i ci pracownicy 
na okrągło mają problemy. Dzisiaj nie 
chciał ode mnie odebrać kontenera, 
ponieważ było potłuczone szkło we-
wnątrz śmietnika. Mówił, że jest zbyt 
ciężkie – meldował radny z Przytocz-
nicy Tomasz Jędrzejak. Nie on jeden 
spotkał się z taką sytuacją. - Nawet 
ludzie dostają kartkę, żeby wrzucać 
szkło w całości, żeby nie było potłuczo-
ne – dodawała sołtys Plugawic Wio-
letta Tekieli. Informację potwierdziła 
też sołtys Przytocznicy Mieczysława 
Markiewicz. Po tych słowach na sali 
obrad zrobiło się dość gwarno. Każ-
dy próbował wtrącić swoje 5 groszy 
i dolać oliwy do ognia. Nie oznacza 
to jednak, że podjęty temat nie był 
słusznym. Bądź co bądź, jak sama 
nazwa wskazuje, śmietnik jest po to, 
aby wrzucać do niego śmieci, a nie 
układać jak w pudełku, aby nic się 
nie zniszczyło. 

Następnie miała się pojawić infor-
macja dotycząca dróg wojewódzkich 
przebiegających przez gminę Do-
ruchów, właściwie jednej – nr 450. 
Niestety osoba, która miała ją przed-
stawić, nie dotarła na posiedzenie i 
temat ten przesunięto na kolejne 
obrady. Nie wszystkim to się spodo-
bało – bo czy Doruchów jest jeszcze w 
Wielkopolsce, czy poza nim...

Przystąpiono zatem do omówienia 
sfery sportowej w gminie. Szczegóło-

wą informację z działalności sportu 
przedstawili dyrektor GOK Ryszard 
Mazur, prezes LZS Doruchów Sławo-
mir Kuchta oraz wicedyrektor Szkoły 
Podstawowej w Doruchowie Jacek 
Dybalski. Jak mówił ten ostatni, 
choć gmina może cieszyć się nie tylko 
wspaniałymi obiektami sportowymi, 
ale także osiągnięciami doruchow-
skich sportowców, to nie wszystko 
jest tak, jak być powinno.  - W week-
end nie ma kto otworzyć, nie ma kto po-
sprzątać sali, to jest olbrzymi problem. 
A turnieje i imprezy sportowe często 
odbywają się właśnie w weekend. Dzię-
ki temu, że posiadam klucze, mam moż-
liwość, żeby tą halę otworzyć. Niestety 
uważam, że na tak duży obiekt powinna 
znaleźć się jeszcze jedna osoba, która 
zabezpieczy nam salę, żeby wyglądała 
schludnie. Niejednokrotnie przyjmując 
gości na imprezach szkolnych, bowiem 
takie zdarzają się w tygodniu, niestety 
wstydzę się za mój obiekt i za to, że w 
hali sportowej jest nieporządek, za to 
że na Orliku szatnia jest brudna. Ja 
nie jestem od tego żeby sprzątać, cho-
ciaż dbam, żeby ten wizerunek był jak 
najlepszy – mówił Dybalski. Mimo iż 
są dwie osoby, które dbają o obsługę 
hali, to okazuje się, że przy dużym na-
tężeniu lekcji wychowania fizyczne-
go, treningów i imprez jest to stanow-

czo za mało. W kwestii tego problemu 
wypowiedział się również R. Mazur, 
którego zdaniem wina za bałagan leży 
głównie po stronie uczniów, którzy 
nie szanują pracy osoby sprzątającej 
obiekt. - Jeśli uczniowie w tych samych 

trampkach po całym Doruchowie biega-
ją i nagle wchodzą na halę, to choć bę-
dzie pięć sprzątaczek, nie będzie nigdy 
porządku – stwierdził. Wójt Wilkosz  
jednoznacznie jednak zapowiedział, 
że w aktualnej, nie zbyt dobrej sytu-
acji finansowej gminy, zatrudnienie 
dodatkowych rąk do pracy nie będzie 
możliwe. Tak czy owak hala sportowa 
to też wizytówka samorządu, o któ-
rą dbać się powinno. Niewykluczone 
więc, że dobrym rozwiązaniem byłby 
pomysł, na który wpadł jeden z rad-
nych. - Może by po każdej godzinie zajęć 
szkolnych taki „podpadziocha” posprzą-
tał – proponował jak zawsze dowcip-

ny radny Andrzej Kempa. 
Następnie radni przeszli do skła-

dania interpelacji, a tych było sporo. 
Kierowane do wójta pytania doty-
czyły między innymi zabezpieczania 
dróg gminnych podczas zimny, bu-

dowy oświetlenia, wycinki chwa-
stów, drzew, budowy chodnika, czy 
oczyszczalni ścieków. Dość istotnym, 
zapewne przede wszystkim dla wła-
ścicieli zalanego kilka tygodni temu 
w Doruchowie domu, było pytanie 
radnego Jana Jaśkiewicza. Samo-
rządowiec dopytywał, kto poniesie 
odpowiedzialność za zniszczenia i ile 
jeszcze domów jest umiejscowionych 
na nieszczęsnej rurze. Warto tutaj 
wyjaśnić, że pod owym domem znaj-
dowała się gminna magistrala wodo-
ciągowa, której uszkodzenie spowo-
dowało zalanie budynku, a straty po 
tym zdarzeniu oszacowano na około 

ćwierć miliona złotych. Na wszystkie 
interpelacje, zgodnie z porządkiem 
obrad, wójt odpowiedział na samym 
końcu sesji. - Był ten budynek ubezpie-
czony. Trudno powiedzieć, jakie działa-
nia podejmie firma ubezpieczeniowa. 
Podejrzewam, że może w pierwszym 
momencie zwrócić się do właściciela 
obecnego wodociągu, czyli do gminy – 
mówił o zniszczonym domu. 

Po przebrnięciu przez lawinę py-
tań i interpelacji radni w końcu do-
tarli do punktu „podjęcie uchwał”. 
Rozpoczęło się od stawek podatku 
od nieruchomości i, o dziwo, poszło 
gładko. Zarówno ta uchwała, jak i 
uchwała w sprawie stawki podatku od 
środków transportowych przyjęta zo-
stała jednogłośnie. W konsekwencji 
czego mieszkańcy gminy Doruchów  
zapłacą o 2 procent więcej za podatek 
zarówno od nieruchomości, jak i od 
środków transportowych. 

Radni podjęli również uchwałę 
dotyczącą Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej. W związku z tym, że gmi-
nie nie udało się pozyskać środków 
z Unii Europejskiej na planowaną 
w 2017 roku budowę Publicznego 
Przedszkola z oddziałem żłobkowym, 
zadanie to zostało usunięte z wykazu. 
Jak jednak zaznaczała przewodniczą-
ca rady Joanna Blewąska, gmina nie 
rezygnuje z budowy, tylko przekłada 
ją na termin późniejszy. Samorząd 
planuje natomiast zaciągnięcie bli-
sko 1,5 miliona pożyczki z przezna-
czeniem na rozbudowę Gminnego 
Ośrodka Kultury. 

Ponadto do wykazu przedsięwzięć 
wprowadzona została przebudowa 
drogi gminnej na odcinku Wrzosy-
-Pyki. Zadanie zgodnie z podpisaną 
umową pomiędzy gminą a samorzą-
dem województwa wielkopolskiego 
realizowane będzie przy współudzia-
le środków pochodzących z UE. 

Pod przysłowiowy młotek poszła 
również uchwała w sprawie ustalania 
trybu udzielania i rozliczania dotacji 
dla publicznych szkół podstawowych 
i placówek oświatowych prowadzo-
nych przez inny niż samorząd organ 
prowadzący oraz trybu i zakresu prze-
prowadzania kontroli prawidłowości 
wykorzystania udzielonej dotacji, a 
także w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej województwu wielkopol-
skiemu. Mocą uchwały radni wyrazili 
też zgodę na nabycie w drodze da-
rowizny do zasobów nieruchomości 
gminy działkę o powierzchni 0,1850 
ha położoną w Doruchowie. 

KK

6 31 października 2016 r.

www.facebook.com/NaszeStronyOstrzeszowskie I redakcja@naszestrony.info.pl I tel. 533 600 655 I 63-500 Ostrzeszów, ul. Kaliska 1-3

REA CENTRUM 
UBEZPIECZEŃ

Ubezpieczenia:
- komunikacyjne

- majątkowe
- rolne

- na życie

Kilka towarzystw 
w jednym miejscu

REA TRAVEL
biuro podróży

ul. Ostrzeszowska 1/15
63-505 Doruchów

tel. 661 876 344

SZKŁO, BRUDNA HALA… CZYLI TEMATY Z DORUCHOWA



Uwagi na temat remontów, cią-
gów pieszo-rowerowych czy oświe-
tlenia sypały się jak z rękawa pod-
czas ostatniej sesji Rady Miejskiej w 
Grabowie nad Prosną, która odbyła 
się we wtorek, 25 października. Choć 
tematy związane z infrastrukturą 
drogową pochłonęły większość czasu 
radnych,  pojawiły się też inne spra-
wy. Ważnym elementem posiedze-
nia było wyróżnienie wschodzącej 
gwiazdy sceny muzycznej – Mateusza 
Golickiego, młodego grabowiani-
na, uczestnika programu „Hit Hit 
Hura!”. 

Duma gminy, szkoły i rodziców
Od kilku tygodni na antenie Telewi-

zji Polskiej podziwiać możemy występy 
muzyczne 12-letniego Mateusza Go-
lickiego pochodzącego z Grabowa nad 
Prosną, który bierze udział w ogólno-
polskim programie muzycznym „Hit 
Hit Hura!”. Za reprezentowanie i pro-
mocję miasta i gminy dziękował Ma-
teuszowi oraz jego rodzicom podczas 
ostatniej sesji burmistrz Zenon Cegła. - 
To wielki sukces móc wystąpić wśród 22 
uzdolnionych muzycznie młodych wo-
kalistów z całej Polski. Jesteśmy dumni 
z faktu, że w programie znalazł się tak-
że mieszkaniec naszego miasta i gminy. 
Mateuszu, wspaniale reprezentujesz 
nie tylko województwo wielkopolskie, 
ale również Miasto i Gminę Grabów 
nad Prosną, za co jesteśmy ogromnie 
wdzięczni. Bez wątpienia wielkim suk-
cesem było samo zakwalifikowanie się 
do tak profesjonalnego zespołu, a w na-
stępstwie prezentacja swojego talentu 
przed szeroką publicznością. Udowod-
niłeś, że dzięki wytrwałości, zapałowi 
i ciężkiej pracy można wiele osiągnąć. 
Dumą napawa nas fakt, że pomimo 
młodego wieku realizuje swoją pasję 
na tak szeroką skalę – mówił włodarz. 

Jak się okazuje, talent wokalny 
to nie jedyny konik młodego artysty. 
Może on również pochwalić się wysoką 
średnią ocen z większości przedmiotów, 
których uczy się w Szkole Podstawowej 
im. UNICEF w Grabowie nad Prosną. 
Jak podkreślała dyrektor placówki Be-
ata Mikołajewska-Marczuk, Mateusz 
jest również świetnym sportowcem, 
niejednokrotnie biorącym udział w 
zawodach pływackich, gdzie zdobywa 
czołowe miejsca. 

Dzięki inicjatywie rodziców Mate-
usza, a także pomocy burmistrza i rad-
nych, jego koledzy i koleżanki z klasy w 
minioną sobotę (22 października) mo-
gli wybrać się do Warszawy na nagranie 
jednego z odcinków programu „Hit Hit 
Hura!”. 

W dowód uznania dla nastoletniego 
grabowianina burmistrz Cegła prze-

kazał na jego ręce nagrodę pieniężną. 
My również dołączamy do gratulacji i 
życzymy Mateuszowi powodzenia w 
dalszej karierze, nie tylko muzycznej, 
ale również i sportowej. Oby więcej 
tak uzdolnionych uczniów w naszym 
powiecie. 

Utrapienia na 
drogach wojewódzkich

O sprawach miłych było przed przy-
stąpieniem do porządku obrad, później 
radni przeszli do tych mniej sympa-
tycznych tematów. Tu bez wątpienia 
wymienić należy wystąpienie radnej 
Grażyny Jaszczyk, dotyczące drogi wo-
jewódzkiej nr 449. - Bardzo dobrze, że 
rozpoczęto już ten remont i przebudo-
wę tej drogi, bo tak prawdę mówiąc od 
2000 roku pisma były słane do Zarzą-
du Dróg Wojewódzkich i w końcu przy-
szedł czas, że doczekaliśmy się tego 
udogodnienia, ale mam kilka zastrze-
żeń. Wykonawca nie dochował pod-
stawowych zasad bezpieczeństwa, tzn. 
rozpoczęto tę budowę bez zabezpiecze-
nia ruchu dla pieszych i rowerzystów. 
Chodnik został całkowicie zniszczony. 

Piesi i rowerzyści nie mają nawet mi-
nimalnej szansy poruszania się w cią-
gu tej drogi, korzystają z nich przecież 
osoby dorosłe, młodzież i dzieci uczęsz-
czające do szkoły, jak również na zajęcia 
pozalekcyjne – wyliczała Jaszczyk. Jak 
informowała, remont drogi rozpoczęto 
19 października, wtedy też piesi miesz-
kańcy zostali odcięci od bezpiecznego 
dotarcia do centrum gminy. - Na żadnej 
budowie nie ma takie absurdu, jaki jest 
na drodze wojewódzkiej numer 449. 
Bardzo proszę o natychmiastowe zaję-
cie się tym problemem i w jakiś sposób 
wpłynąć na inwestora, aby ten zmusił 
po prostu wykonawcę do zabezpiecze-

nia tego przejścia. Tam nie ma grama 
chodnika, pieszy nie przedostanie się 
od strony Palat do Grabowa do mostu. 
Samochody ciężarowe rozjechały total-
nie cały ten chodnik – mówiła dalej ewi-
dentnie zbulwersowana takim stanem 
rzeczy radna. Czy bolączka pieszych 
zostanie rozwiązana? Tego jeszcze 
nie wiadomo. Burmistrz Z. Cegła sam 
przyznał jednak, że problem istnieje. 
Niemniej jednak jak z każdym innym 
tak i z tym zmierzyć się trzeba. O za-
istniałej sytuacji poinformowano inwe-
stora, który ma zobowiązać Inspektora 
Nadzoru do definitywnego rozwiązania 
problemu. 

Kolejna droga wojewódzka, jaka 
poszła na tapetę obrad, to 447. O tej z 
kolei mówiła radna Krystyna Trzeciak. 
- Przy tej właśnie drodze znajdują się 
Grabów Pustkowie i część Chlewa. Od 
kilku lat natężenie ruchu na tej dro-
dze wzrosło w zastraszającym tempie, 
głównie jeżeli chodzi o przejazd samo-
chodów ciężarowych i samochodów 
przewożących drewno. W związku z 
narastającym niebezpieczeństwem 
wzrasta zaniepokojenie mieszkańców, 

gdyż niemożliwe staje się bezpieczne 
poruszanie się na drodze pieszych i 
rowerzystów – monitowała, wnosząc 
jednocześnie w imieniu mieszkańców 
tamtejszej okolicy o budowę ścieżki pie-
szo-rowerowej. Inicjatywę K. Trzeciak 
poparł także sołtys sołectwa Grabów 
Pustkowie Czesław Iwański. 

Jeśli chodzi o ciągi pieszo-rowero-
we to według garbowskich samorzą-
dowców zdałyby one egzamin również 
przy drodze wojewódzkiej nr 450, na 
odcinku łączącym gminę Grabów z gmi-
ną Doruchów – o czym mówiła radna 
Jolanta Skutecka, a także przy woje-
wódzkiej 449 - od miejscowości Giżyce 
w kierunku Palat, co z kolei zaznaczała 
radna Irena Jurga. 

Interpelacji ciąg dalszy...
Radny Jacek Gładysz proponował, 

aby zmienić planowaną organizację 
transportu autobusowego. Jego zda-
niem zasadne byłoby gdyby autobus 
z Doruchowa do Grabowa i dalej do 
Ostrowa jechał również przez Miele-
szówkę, Dębicze, Zawady i Palaty. - 
Czas przejazdu może by się wydłużył o 
piętnaście minut, ale ludzie z tych wio-
sek mieliby też możliwość połączenia i 

dojazdu do Ostrowa, czy do lekarza, czy 
do szkół, czy chociażby do kina – wnosił 
radny. Poruszył on także problem prze-
jezdności drogi Skrzynki – Żurawiniec.

Radna Bożena Klada, występując w 
imieniu mieszkańców ul. 15 sierpnia, 
wnioskowała o jak najszybsze oświe-
tlenie około 300 metrów tejże drogi. 
- Wyjaśnię, że od skrętu z ul. Szkolnej 
na ul. 15 sierpnia na wymienionym od-
cinku panuje ciemność. Grozi niebez-
pieczeństwem dla dzieci wracających z 
zajęć dodatkowych, jak i mieszkańców 
wracających z pracy z drugiej zmiany – 
zaznaczała B. Klada. 

Również o potrzebie zamontowa-
nia oświetlenia, tym razem na odcinku 
Giżyce-Wirginy, mówiła I. Jurga. Rad-
na informowała też o katastrofalnym 
stanie budynku szkoły w Giżycach, 
gdzie obecnie mieści się świetlica so-
cjoterapeutyczna. Wymieniała nie tyl-
ko cieknący dach, ale również zły stan 
filarów pod balkonem. Zdaniem radnej 
dobrym rozwiązaniem byłaby sprzedaż 
przez gminę tego budynku. Być może 
osoba, która kupiłaby nieruchomość 
za przysłowiową złotówkę, zajęłaby się 
również jej remontem. 

Graby nie za 400, 
a za 58 złotych

Barbara Wyrwas, sekretarz MiG 
Grabów nad Prosną sprostowała nie-
rzetelną informację, jaką podczas po-
przedniej sesji publicznie podał Piotr 
Kiciński, mieszkaniec gminy. Dotyczyła 
ona kosztów grabów, jakie posadzono 
w związku z obchodami 600-lecia mia-
sta. - Z informacji przekazanych wyni-
kało, że urząd  Miasta i Gminy przeka-
zał na to kwotę około 400 złotych na 
jedną sztukę. Chcę poinformować, że 
to przedsięwzięcie było realizowane 
w ramach projektu z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i gdyby 
ten projekt nie został napisany, to środ-
ków byśmy w ogóle nie mieli. Cały koszt 
tego przedsięwzięta to kwota 150.336 
złotych. Dotacja z Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska to kwota 75 
tysięcy złotych plus z umorzenia po-
życzki z termomodernizacji budynku 
po szkole rolniczej, bo umorzenia, któ-
re są właśnie w ramach tego wykonywa-
ne, mają być przeznaczone na działania 
ekologiczne. W związku z tym uzyskali-
śmy kwotę z umorzenia 40.400 złotych 
i wobec tego dotacja wyniosła łącznie 
ponad 115 tysięcy złotych. Wkład mia-

sta i gminy po ogłoszeniu tego umo-
rzenia to kwota 34.936 złotych. Czyli 
w ramach tych środków urząd gminy 
sfinansował te drzewka w kwocie 58 
złotych za jedno drzewko – demento-
wała podane wcześniej wiadomości B. 
Wyrwas. 

Opał dla biednych zamiast 
przyczepki dla OSP?

Na taki pomysł wpadł sołtys so-
łectwa Grabów Pustkowie. Czesław 
Iwański podczas obrad wtorkowej sesji 
prosił przewodniczącą rady Genowefę 
Porębę o pisemne wyjaśnienie celowo-
ści planowanego zakupu przyczepki do 
przewożenia łódki przez OSP w Gra-
bowie. Przyczepka, zdaniem sołtysa, 
potrzebna nie jest. - Moja propozycja, 
by 10 tysięcy przeznaczyć do pomocy 
społecznej. Idzie zima, na pewno te 
pieniądze by były z pożytkiem, inaczej 
przeznaczone rodzinom wielodziet-
nym, samotnym na zakup opału czy 
odzieży i wykup bezdomnym obiadów. 
Mnie się wydaje, że to by było celowe - 
postulował. 

Nie dało się ukryć, że radni byli nie-
co zaskoczeni jego ideą. - Panie sołtysie, 
pan jest już wieloletnim sołtysem i pan 
zapomniał o takich gospodarstwach jak 
gospodarstwo pana Kędzi i pana Demb-
skiego, że jak Prosna wylewa to te dwa 
gospodarstwa są odcięte od świata. I 
co ci strażacy, mają tą łódkę na plecach 
targać? - zwracał uwagę radny Gładysz.

Warto dodać, że jednostka OSP Gra-
bów nad Prosną jest jednostką wyzna-
czoną do realizacji ratownictwa wod-
nego na terenie powiatu, więc sprzęt 
taki - jak łódka czy przyczepka do jej 
przewożenia - jest niezbędny. 

- Jeżeli będziemy w ten sposób pod-
chodzić, że tego nie możemy, tego nie 
możemy zakupić, to dojdzie do takiej 
sytuacji, że skończy się jakiekolwiek za-
bezpieczenie, bo zostajemy praktycznie 
z dwoma samochodami ratowniczo-
gaśniczymi w gminie. O tym nikt nie 
pomyślał, mamy tylko dwa takie samo-
chody, które się nadają jeszcze do wy-
jechania – dodał wiceprzewodniczący 
rady Kazimierz Kaźmierczak.

Przy okazji Cz. Iwański postanowić 
zadać ironiczne, a być może po prostu 
żartobliwe pytanie o zabezpieczenie 
gminy przeciwko tajfunom i wiatrom. 
Koniec końców dość absurdalna roz-
mowa zakończyła się optymistycznie. 
- Poinformował pan burmistrz w swoim 
sprawozdaniu, że z tytułu środków na 
zabezpieczenie kryzysowe zakupiliśmy 
plandeki. To jest dużo – powiedział z 
uśmiechem wiceprzewodniczący Kaź-
mierczak.

 Były też uchwały
Podjęcie 9 uchwał, w tym 7 jedno-

głośnie – tak wyglądała część kulmi-
nacyjna sesji. Wśród tych, do których 
pojawiły się „zastrzeżenia”, znalazła się 
uchwała w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości na rok po-
datkowy 2017. Tak czy owak za jej pod-
jęciem  głosowała większość, bo 12 rad-
nych. Trzech wstrzymało się od głosu. 
Podjęto również uchwałę – tym razem 
jednogłośnie - w sprawie wysokości 
stawek podatku od środków transpor-
towych na rok podatkowy 2017, i inne. 
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W GRABOWIE POTRZEB WIELE



Dnia 01.10.2016 roku na bo-
isku ORLIK przy Szkole 

Podstawowej nr 1 w Ostrzeszowie 
odbył się Turniej Piłki Nożnej o Pu-
char Burmistrza Miasta i Gminy 
Ostrzeszów zorganizowany przez 
Gminną Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Ostrze-
szowie oraz Komendę Powiatową 
Policji w Ostrzeszowie. 

W turnieju udział wzięło 5 drużyn 
w skład których wchodzili podopiecz-
ni świetlic środowiskowych dzia-
łających na terenie miasta i gminy 
Ostrzeszów, tj. z Bledzianowa, Ostrze-
szowa, Rogaszyc, Rojowa i Siedlikowa. 

Każda drużyna składała się z 6 osób 
i rozegrała cztery mecze po 15 minut 
każdy. Choć piłkarzy w poszczegól-
nych drużynach dzieliła różnica wie-
kowa, nie brakowało zapału do walki 
i chęci zwycięstwa. Spotkania odby-

wały się pod okiem sędziego Pana 
Radosława Cegły. 

Podczas, gdy młodzi zawodnicy 
zmagali się na boisku Pani Elżbieta 
Gellert przeprowadziła krótkie zaję-
cia taneczne - Zumbę, w których chęt-
nie uczestniczyli opiekunowie, a tak-
że najmłodsze pokolenie spędzające 
wolny czas na terenie Orlika. 

Po podliczeniu punktów zdoby-

tych w poszczególnych meczach kla-
syfikacja przedstawiała się następu-
jąco: 
I miejsce zajęła drużyna ze świetlicy 
środowiskowej w Siedlikowie 
II miejsce zajęła drużyna ze świetli-
cy środowiskowej w Rojowie 
III miejsce zajęła drużyna ze świe-
tlicy środowiskowej w Ostrzeszowie 

Najlepszym strzelcem okazał się 
Filip Domagała z Rojowa, a mianem 
najlepszego bramkarza okrzyknięto 
Kewina Mazura z Rogaszyc. 

Dla wszystkich uczestników tur-
nieju organizatorzy przygotowali 
puchar, statuetki, pamiątkowe me-
dale oraz nagrody rzeczowe. Nagro-
dy wszystkim uczestnikom turnieju 
wręczał Z-ca Burmistrza Paweł Uści-
nowicz. Ponadto nagrodą główną dla 
zwycięskiej drużyny było rozegranie 
meczu towarzyskiego z drużyną Vic-
torii Ostrzeszów dnia 8 października 
2016 roku na stadionie miejskim przy 
ulicy Kąpielowej w Ostrzeszowie, 
kiedy to nasza ostrzeszowska dru-
żyna podejmowała drużynę Ostrovia 
Ostrów Wlkp. Oprócz rozegrania me-
czu, który zakończył się zwycięstwem 

drużyny z Siedlikowa, młodzi adepci 
wprowadzili na boisko sędziów oraz 
kapitanów wraz z drużynami Victo-
rii Ostrzeszów oraz Ostrovii Ostrów 
Wlkp., a także otrzymali od prezesa 
p. Andrzeja Sikory upominki z logiem 
ostrzeszowskiego klubu. W przerwie 
meczu młodzież z Siedlikowa wzię-
ła udział w konkursie na najlepsze-
go strzelca, wykonując rzuty karne, 
których bronił bramkarz rezerwowy 

Victorii. W tych zmaganiach naj-
lepszy okazał się Nikodem Łebski,                  
który otrzymał dodatkową nagrodę 
w postaci plecaka. Po jego zakoń-
czeniu podopieczni świetlicy z Sie-
dlikowa udali się wraz z piłkarzami 
Victorii na wspólny poczęstunek do 
restauracji Zacisze. 

Organizatorzy serdecznie dzię-
kują Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Ostrzeszów, sponsorom, Klubowi 
Piłkarskiemu Victoria Ostrzeszów, 
wszystkim osobom uczestniczącym                     
w przygotowaniu oraz sędziemu, 
który czuwał nad przebiegiem całego 
turnieju. 

Była to pierwsza edycja turnieju 
piłki nożnej Świetlic Środowiskowych 
na terenie naszego miasta i gminy 
jednak już wiadomo, że przedsię-
wzięcie, które na długo pozostanie 
w pamięci młodych piłkarzy zostanie 
w nadchodzącym roku powtórzone.
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W sierpniu br. oddano do 
użytku nową drogę na te-

renie gminy Ostrzeszów. Zadanie 
o nazwie „ Przebudowa drog i 
dojazdowej do g runtów rol-
nych w miejscowości Kotowskie” 
zostało dofinansowane ze środ-
ków województwa wielkopolskiego 
przeznaczonych na prace związane 
z ochroną, rekultywacją i poprawą 
jakości gruntów rolnych. 

Na podstawie umowy z dnia 30 
marca 2016 roku przekazano z bu-
dżetu województwa wielkopolskie-
go kwotę 102  500,00 zł, pozostałe 
161 601,91 zł pochodziło ze środków 
własnych Miasta i Gminy Ostrze-
szów. Całkowita wartość inwestycji 
wyniosła więc 264 101,91 zł.

Nowo wykonana droga o szeroko-
ści 4 metrów i długości 999 metrów 
cieszy mieszkańców sołectwa Kotow-
skie.

Nowa droga w 
miejscowości 

Kotowskie



„Szkoła uwodzenia Czesława M.” 
to historia popularnego muzyka, 
który niespodziewanie porzuca życie 
warszawskiego celebryty. Czesław 
M. przypadkiem trafia do Świnouj-
ścia. Poznaje Adama i Zygmunta, 
byłych stoczniowców, którzy próbu-
ją rozkręcić własny biznes. Wspólnie 
wymyślają plan pozornie doskonały: 
postanawiają otworzyć pierwszą na 
Wybrzeżu szkołę uwodzenia dla męż-
czyzn. Czy dzięki niej w końcu osią-
gną wymarzony sukces?

Reżyserem filmu jest pochodzący 
z Ostrzeszowa Aleksander Dembski. 
Twórca gościł na premierze komedii 
w swym rodzinnym mieście. Była to 
świetna okazja do rozmowy.

Panie Aleksandrze, czy Czesław 
Mozil też tak swobodnie zachowywał 
się na planie filmu? Wiem, że raczej 
jest bardzo na luzie, ale jednak film 
to coś innego.

  Nie. Czesław jak zawsze swobod-
nie się zachowywał przed kamerą. Nie 

miał problemu, tremy. Jednak mój film 
wymagał trochę innego, specyficznego 
grania. Ja i ekipa przywiązywaliśmy 
uwagę, aby on grał jak najmniej, żeby 
było jak najbardziej naturalne. Miał być 
sobą, żeby nam się to obroniło w tej 
konwencji takiej lekko dokumentalnej.

 Czy w filmie są też utwory Cze-
sława?

  Tak, są utwory Czesława. Jest dużo 
muzyki śpiewanej, ale są to przede 
wszystkim covery. Są to piosenki, zna-
ne szlagiery, które Czesław zaaran-
żował sam i wykonuje je na potrzeby 
filmu. Piosenki np. Renaty Przemyk, 
zespołu AKURAT. Jest też Zaucha, czyli 
„Wymyśliłem Ciebie”.

Jest pan ostrzeszowianinem. Czy 
już w liceum wiedział pan, że film lub 
jego tworzenie będzie pana przyszło-
ścią?

  Gdy chodziłem do liceum, szkoła 
nie była moją mocną stroną. Liceum 
generalnie bardzo lubię,  jednak moje 
pierwsze dwa lata były takie, że ja czę-
sto uciekałem z tej szkoły i przychodzi-
łem tutaj do kina. I przy okazji bardzo 
chcę podziękować tym paniom, które 
wtedy pracowały, że bardzo często 
wpuszczały mnie za darmo, gdy nie 
miałem forsy. Miałem wtedy około 15 
lat, gdy zaraziłem się kinem. A te panie 
zawsze mówiły „wchodź Olek i oglądaj 
sobie, może coś kiedyś z tego będzie”.

I trafiły w dziesiątkę.
No tak, trafiły w dziesiątkę. Nie 

zmarnowałem tego. I wtedy, ponad 22 
lata temu, siedząc tutaj po tej stronie 
ekranu zamarzyłem sobie, że kiedyś to 
ja stanę po stronie kamery i mój film 
będzie pokazany w tym kinie, w tym 
mieście, i to się stało.

Zaczynał pan od kręcenia filmów 
dokumentalnych.

Pierwszy mój film, który zrobiłem, 
to film o Crossie Ostrzeszowskim. By-
łem wtedy na drugim roku studiów i 
zrobiłem taką dokumentacje z Crossu i 
pokazałem go w sposób niekonwencjo-
nalny. Nie wszystkim to się podobało, 
bo odkryłem taką trochę ciemniejszą 
stronę tego Crossu, czyli film o zawod-
nikach, którzy tego nie wytrzymują, 
trafiłem za zawodnikami też z kame-
rą do namiotu lekarskiego. I powstały 
kontrowersje w Ostrzeszowie. Ale wi-
dzom film się podobał. Następnie zro-
biłem dosyć duży film o wyprawie na K2 
z Krzysztofem Wielickim, który też jest 

ostrzeszowianinem. Film ten zaliczam 
do bardzo udanych. Miałem trochę 
przerwy. Potem zrobiłem „Basię z Pod-
lasia” - film fabularny. Natomiast póź-
niej film z Kobranocką - „Kocham Cię 
jak Irlandię” dla 1. Programu Telewizji 
Polskiej. W kwietniu mieliśmy premierę 
filmu o Stertapach, inaczej o młodych 
milionerach, którzy do tych pieniędzy 
doszli jednak ciężką pracą. Ten film był 
robiony dla TVP2.

Proszę  zachęcić Czytelników na-
szej gazety do pójścia na pana film. 

Jest to komedia zupełnie inna jakie 
do tej pory w Polsce się oglądało. Wiem, 
że Polska komedia źle się kojarzy, bo 
ludzie są zmęczeni tradycyjnym humo-
rem, który nie wszystkim się podoba, 
więc ja proponuję zupełnie coś innego. 
Film o innej zupełnie konwencji, który 
jest szaloną komedią o zupełnie innym 
poczuciu humoru, której do tej pory 
w polskim kinie nie było. Zapraszam, 
warto przyjść, warto obejrzeć mój film.

Wiesław Kaczmarek

Jak twierdzi pani Justyna Adamczyk, re-
daktor naczelna „Gault&MillauPolska - Żółte-
go przewodnika” ich celem jest pozytywne opi-
sywanie restauracji i szefów. Uważa, że jeśli 
nie mają niczego dobrego do napisania, milczą.

 Według ich oceny każda restauracja podlega 
unikalnej metodologii, która bazuje na 100-ele-
mentowym kwestionariuszu. System ten został 
wypracowany przez pięć dekad doświadczeń setek 
inspektorów w wielu krajach i jest jak najbardziej 
obiektywny. Dzięki temu mogą uczciwie i jedną 
miarą oceniać restauracje we wszystkich krajach. 
„Chcemy również śledzić dalsze kariery szefów 
kuchni oraz promować najlepszych z nich, dlate-
go wkładamy dużo energii w szkolenie, współpra-
cę pomiędzy szefami i promowanie najlepszych, 
żeby podnosić wartość kulinarną kraju”. W liczą-
cym 600 stron Żółtym przewodniku dokonują 
oceny restauracji i hoteli.  

Mając okazję porozmawiać o tym wszystkim 
oraz o naszym Festiwalu Pasztetników i Potraw 
z Gęsi, który odbył się we wrześniu tego roku w 
Ostrzeszowie, skorzystałem z tej okazji. Zamieni-
łem słów kilka ze wspomnianą redaktor naczelną. 
„Do Ostrzeszowa przyjeżdżam od lat. Robię to dla 
Witolda Wróbla, który organizuje fantastyczny 
festiwal smaków z gęsi. Mam też zaszczyt zasia-
dania w kapitule głównego konkursu. Jednak 
dzień dzisiejszy będzie wyjątkowy i szczególny: 
w tutejszej Alei Gwiazd zostanie odsłonięta ta-
blica poświęcona Żółtemu przewodnikowi Gaul-
t&Millau. A druga tablica będzie poświęcona Kur-
towi Schellerowi, który jest tutaj dzisiaj obecny, 
a poza tym jest moim serdecznym przyjacielem. 
(…) Poziom potraw jest różny. Jest tutaj bardzo 
duża różnorodność potraw z gęsiny. Oczywiście są 
lepsze i te słabsze potrawy, czyli poniżej naszych 
oczekiwań. Jednak muszę uczciwie potwierdzić, 
są dania, które mnie i resztę jury urzekają i za-
chwycają. Podsumuję: i duch i tradycja w narodzie 
nie giną. Przygotowały te potrawy osoby z Ostrze-

szowa i regionu. Osoby dorosłe i dzieci, młodzież 
z technikum gastronomicznego, gospodynie oraz 
szefowie kuchni, więc paleta jest szeroka. Wspo-
mnę, że w naszej książce znajduje swą pozycje, 
zresztą bardzo dobrą, Jacek Nowicki - Nowicki 
Naturalnie. Jeden z naszych ulubionych masarzy 
w całej Polsce. Mam ogromną radość promowania 
jego dzieł. Pokazujemy generalnie ponad 120 pro-
duktów regionalnych z całej Polski. Pokazujemy 
około 400 restauracji z całej Polski. Sporo także 
pochodzi z tej okolicy. Jest szansa, że do naszych 
następnych okazań, ocen  

nowych restauracji i osób jeszcze ktoś dojdzie, 
bo skład ocen zamykamy dopiero za miesiąc. W 
tej chwili mamy ukrop pracy redakcyjnej. Mogę 
zdradzić, że w tym roku restauracji będzie 20 pro-
cent więcej. Przyznaję, że w Polsce bardzo rośnie 
poziom, rozwija się coraz więcej restauracji, czyli 
nasza kultura kulinarna się rodzi na szczyty. Dla 
mnie jest to ogromna radość”.  

Rozmawiam też z Kurtem Schellerem. Opo-
wiedział mi o swoich wrażeniach z pobytu w na-
szym mieście. „Jestem zadowolony, że tu jestem. 
Ja pamiętam tylko drogę. Jechaliśmy dość dłu-
go, a u was zauważyłem dużo zieleni. (...) Dania 
są ładne, patrząc na nie widać staranność i ko-
lorowe dodatki jarzyn i owoców. Nie wszystko 
jest perfekt, ale widać, że chłopaki i dziewczyny 
włożyły dużo serca w nie. Na mój smak jest nie 
źle, chociaż nie wszystko. Ja robię w kuchni mię-
dzynarodowej. Normalnie w Polsce robię kursy, 
na których uczę też wyglądu i dobrego smaku. W 

Polsce jestem długo, na pewno więcej niż 10 lat. 
Nie mam restauracji swej, ale mam kontrakty na 
trzy restauracje ich dań i obsługi: w Bielsko-Białej, 
na Mazurach i w Warszawie. Robimy tam 

dania szwajcarskie. Planuję jeszcze długi u was 
w Polsce pobyt”.  

O potrawach przygotowanych do oceny infor-
mował mnie z kolei Witold Wróbel, organizator XI 
Festiwalu Pasztetników w Ostrzeszowie. „Mamy 
wiele pasztetów oraz dań z gęsi na tych stołach, 
o cudownych smakach. Promujemy dania sztuki 
kulinarnej, czyli pasztetnictwo i potrawy z gęsi-
ny, również są z nich kiełbasy i nawet pieczywo. 
Kucharzem może zostać każdy, pasztetnikiem 
już nie. Do tej sztuki trzeba się urodzić. Dzisiaj w 
Ostrzeszowie mamy święto. Ten rok jest najbar-
dziej bogaty, obfity. Mamy na tym stole perełki z 
różnych stron świata, nawet z Indii, Portugalii, 
gęsiny z kuchni żydowskiej, tzw. gęsi pipek. Jest 
to szyja gęsia faszerowana. Kuchnia polska ko-
rzysta z tych przepisów kuchni żydowskiej oraz 
dóbr wielokulturowych, czyli kuchni niemieckiej, 
rosyjskiej czy austriackiej, więc powstawały różne 
interpretacje dań. Mając tak bogatą gamę warzyw 
i mięs mogliśmy tworzyć dania różnorodne z mięs 
i z podrobów. Powstawały smaczne i fajne dania. 
Szkoły są różne i każda nie zdradza czasu leżenia 
w zalewie, jak i czasu wędzenia. Powiem, że na 
przykład w Wielkopolsce gospodynie na około 
dwa tygodnie przed zabiciem karmiły gęsi mar-
chwią i ten karoten zmieniał kolor i smak mięsa. 
Nawet smalec gęsi był w takim ładnym pomarań-
czowym 

kolorze i dawał trochę słodkość. Pasztetów 
wszelakich mamy urodzaj. Kilka rodzajów piersi 
w różnych formach smakowych, pięknie ustrojo-
nych jarzębiną i jałowcem, a nawet orzechami. 
Te zestawy i ich piękno, czyli wygląd zewnętrzny 
jest oceniany. Tu jest tatar gęsi - w swym kunsz-
cie i przyprawach cudownie smakuje. Dalej jest 
zupa na okrasie gęsiej nazywana bidula. Ta zupa 

to nasza wielkopolska regionalna potrawa, bo 
przyznajmy, że ta bidula gdzieś tam pod naszymi 
strzechami panowała. A gęś była jednak podsta-
wowym elementem w gospodarstwie na tłuszcz, 
okrasę. O tłuszcz świński było trudniej i nie wszę-
dzie on był. Gęś to podstawowy element, który 
dawał okrasę. A okrasa to siekana surowa gęś - 
peklowana, później dodawana do różnych potraw.

Tutaj mamy gęsi faszerowane. Farsz również z 
gęsiny, cielęciny czy wątróbek z kaszą gryczaną. 
Ponownie trafiamy na pasztety z orzechami. Tak, 
ludzie wkładają w nie całe serce, pasje, pielęgnują 
stare przepisy, próby z nich oraz z nowych dodat-
ków. Naprawdę wychodzą rzeczy smakowite. O 
te tradycje się jednak dba. W dalszej części sto-
łu znajdują się też wyluzowana gęś faszerowana 
i  pasztety w formie rolad. Proszę zauważyć, jak 
pięknie jest wystrojony, ta sukienka, wyobraźnia 
osób jest niewyobrażalna. Ile pracy i wyobraźni 
musiało to kosztować. W dali leżą na półmisku 
kabanoski i kiełbasa gęsia. Wydaje mi się, że są 
z samej gęsiny. Mówią, że gęś jest tłusta. Nie, 
ona ma swój tłuszcz, ale samo mięso jest chude. 
Dam przykład: schab ma 30 procent tłuszczu, a 
pierś gęsia tylko 5 procent tłuszczu. Mamy super 
smak, ten smak nie jest spłaszczony jak np. mięso 
z supermarketów w jednorodnym, nijakim sma-
ku. W gęsi mamy samą naturę. Proszę zauważyć  
te torty. Wyglądają jak ciasta, pięknie ustrojone. 
Jednak to pieczone pasztety, niektóre z odpo-
wiednimi dodatkami w środku. Cieszy mnie to, 
że co roku tych potraw mamy więcej, czyli tradycja 
nie ginie, a nawet bardziej się rozwija. Widać to 
również w rodzinnych sklepach masarskich, ale 
i w restauracjach, że stawiamy na kuchnię regio-
nalną. I to cieszy. Opinie osób z jury są różne i 
dyskusja o smakach jest niełatwa, trudna do wy-
dania werdyktu, a jednocześnie będąca sprawie-
dliwą oceną”.

Wiesław Kaczmarek 
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O filmie i nie tylko - rozmowa z Aleksandrem Dembskim

O Żółtym przewodniku Gault&Millau Polska oraz rozmowy o gęsinie w naszym regionie



Święto niepodległości dla każ-
dego Polaka jest czymś bardzo 
ważnym. Dla osób, które organi-
zują „Wolne Miasto” od 2012 roku, 
ma to podwójne znaczenie, ponie-
waż chcemy wszystkim pokazać, 
jak można obchodzić w nowocze-
sny sposób rocznicę tego wielkiego 
wydarzenia. 

W tym roku chcemy was przenieść 
w czasy Mieszka I, kiedy to Polska 

przyjęła chrzest – 1050 lat temu. A 
ty? Jak w ubiegłych latach spędza-
łeś 11 listopada? Jeśli uczestnicząc 
w „Wolnym Mieście”, to najlepiej 
jak tylko mogłeś. Jeśli przed tele-
wizorem… To wyrwij się z okowów 
codzienności i spróbuj czegoś nowe-
go, nie masz nic do stracenia! A za to 
wiele do zyskania. Dajemy nie tylko 
stuprocentową gwarancję na brak 
nudy oraz ciekawą lekcję historii na-

szego pięknego kraju, ale też atrak-
cyjne nagrody. Nie zwlekaj i zgłoś się 
razem ze swoim patrolem na wielką 
grę miejską! Zachęcamy do wejścia 
na nasz pro� l na Facebooku (Wol-
ne_Miasto) oraz stronę wolnemia-
sto.zhr.pl, gdzie niebawem pojawią 
się szczegółowe informacje. 

Zapraszają organizatorzy.
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DYŻURY APTEKI W TYM TYGODNIU:
APTEKA BOREK,  

UL. DASZYŃSKIEGO 1,  TEL. 62 586 13 87 
GODZINY DYŻUROWANIA: 

DNI POWSZEDNIE: GODZ. 20:00 – 22:00
SOBOTY: GODZ. 8:00 – 22:00

NIEDZIELE I ŚWIĘTA: GODZ. 9:00 – 22:00
PO GODZ. 22:00 W SPRAWACH NAGŁYCH 

I UZASADNIONYCH DOSTĘPNA JEST APTEKA 
JAGIELLOŃSKA, TEL. 62 730 94 64

NAJBLIŻSZA CAŁODOBOWO DZIAŁAJĄCA APTEKA: 
NA ZDROWIE, KĘPNO, UL. WARSZAWSKA 30,  

TEL. 62 599 30 81. 

Na zakończenie cyklu zwią-
zanego z ustawą o wstrzy-

maniu sprzedaży nieruchomości 
Zasobu Własności Rolnej Skarbu 
Państwa nie sposób nie wspo-
mnieć o znaczeniu Agencji Nieru-
chomości Rolnych,  jej uprawnie-
niach nadanych przez ustawę.

Zasadą wynikającą z ustawy jest 
ta, iż nabywcą nieruchomości rol-
nych może być wyłącznie jedynie 
rolnik indywidualny. Osoba niebę-
dąca rolnikiem indywidualnym oraz 
nie mieszcząca się w katalogu pod-
miotów omawianych w ubiegłym ty-
godniu, może nabyć nieruchomość 
rolną za zgodą Prezesa Agencji, wy-
rażoną w drodze decyzji administra-
cyjnej, wydanej na wniosek zbywcy, 
jeżeli wykaże on, że nie było możli-
wości nabycia nieruchomości rolnej 
przez osobę uprawnioną, a nabywca 
daje rękojmię należytego prowadze-
nia działalności rolniczej. 

Zgoda Prezesa Agencji jest wy-
dawana także na wniosek osoby 
� zycznej zamierzającej utworzyć 
gospodarstwo rodzinne, która po-
siada kwali� kacje rolnicze itd., daje 
rękojmie należytego prowadzenia 
działalności rolniczej i zobowiązuje 

się do zamieszkiwania przez okres 5 
lat od dnia nabycia nieruchomości na 
terenie gminy, na obszarze której jest 
położona nieruchomość.

W przypadku niewyrażenia zgod-
ny, Agencja jest zobowiązana na pi-
semne żądanie zbywcy do złożenia 
oświadczenia o nabyciu nierucho-
mości rolnej za zapłatę równowar-
tości pieniężnej odpowiadającej jej 
wartości rynkowej określonej przez 
Agencję. Agencji przysługuje tak-
że prawo pierwokupu w przypadku 
braku uprawnionego do pierwokupu, 
albo nie wykonania przez niego pra-
wa pierwokupu. Agencji działającej w 
imieniu Skarbu Państwa przysługuje 
także prawo pierwokupu udziałów 
i akcji w spółce prawa handlowego, 
które jest właścicielem nieruchomo-
ści rolnej. Przepisy ustawy przewidu-
ją także inne przypadki skorzystania 
przez Agencję z prawa pierwokupu, 
na które także należy zwrócić uwagę 
przy analizowaniu przepisów usta-
wy.

Na zakończenie należy podkreślić, 
iż zgodnie z art. 1 ustawy wstrzyma-
nie sprzedaży  nieruchomości nastę-
puje na okres 5 lat.

adwokat Paweł Wala

Chwilówka, jak sama nazwa 
wskazuje, to sposób na bły-

skawiczne zdobycie potrzebnej 
nam gotówki. Inaczej nazywamy 
ją szybkim kredytem. 

Ten rodzaj pożyczki jest krótko-
terminowy. Aby ubiegać się o taką 
pomoc � nansową, udając się do na-
szej placówki, koniecznie trzeba za-
brać ze sobą dowód osobisty. Jest to 
najważniejszy dokument, który po-
twierdzi naszą tożsamość. Doradca 
sprawdzi, jaki rodzaj chwilówki może 

nam zaoferować i ile wynosiłyby nas 
miesięczne raty. 

Główne zalety:
- kwota nawet do 10 000 tys.,
- akceptowalne różne źródła dochodu 
np. alimenty, zasiłki,
- minimum formalności,
- bardzo szybka decyzja o przyznaniu 
gotówki,  czekasz 15 minut,
- pożyczona gotówka wpływa na kon-
to bądź jest do odbioru na poczcie w 
ciągu godziny – dzięki temu można 
praktycznie od razu pokryć wszelkie 

nagłe wydatki.
Jak widać, chwilówki są to pożycz-

ki szybkie i bezproblemowe! Jeśli po-
trzebujesz szybko pieniędzy na nie-
planowane wydatki, są one idealnym 
rozwiązaniem – tanim, szybkim, a 
przede wszystkim dyskretnym i do-
stępnym dla każdego!

Zespół WM FINANSE  
ul. Powstańców Wielkopolskich 7 

w Ostrzeszowie

Do konkursu, który ustano-
wiony został przez Zarząd 

Województwa Wielkopolskiego, 
a którego koordynatorem i organi-
zatorem był Departament Edukacji 
i Nauki  Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Wielkopolskiego, 
przystąpiło aż 137 szkół. 

Wyróżnionych zostało tylko 20 
z całego województwa, a wśród nich 
I  Liceum im. Marii Skłodowskiej-
Curie w Ostrzeszowie! Warto wspo-
mnieć, że konkurs obejmował szkoły 
wszystkich etapów edukacji. I LO jest 
jedyną, obok Liceum im. M. Koper-
nika w  Kaliszu, wyróżnioną szko-

łą ponadgimnazjalną południowej 
Wielkopolski.

Celem konkursu było wyróżnienie 
szkół kształtujących wśród uczniów 
poczucie własnej tożsamości i postaw 
patriotycznych z jednoczesnym mo-
delowaniem wzorca nowoczesnego 
Wielkopolanina.

Statuetkę oraz nagrodę pienięż-
ną dla szkoły odebrał z rąk Marze-
ny Wodzińskiej – członka Zarządu 
Województwa Wielkopolskiego – 
dyrektor I LO Michał Błoch. Wśród 
zaproszonych gości był wicestarosta 
ostrzeszowski Adam Mickiewicz, 
który pogratulował  sukcesu dyrekcji 
szkoły i jej nauczycielom.

Uroczystość wręczenia nagród od-
była się 21 października w budynku 
Akademii Muzycznej w  Poznaniu. 
Wręczeniu nagród towarzyszyły wy-
stępy artystów – Mirosława Niewia-
domskiego – solisty Teatru Wielkiego 
w Łodzi oraz zespołu Audio Feels. 

www.powiatostrzeszowski.pl

Ograniczenie w sprzedaży 
gruntów rolnych cz. III

Chwilówka – na czym polega?

I LO wyróżnione!

Wolne Miasto powraca 

Oddział Terenowy Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Ostrzeszowie
ul. Zamkowa 17 2 piętro (pokój nr 34)

czynny:
poniedziałek: 7.00 – 14.35
wtorek            : 7.00 – 14.35
środa              : 7.00 – 14.35
piątek             : 7.00 – 14.35

pobieranie krwi i osocza w godz. 8.00 – 12.00

czwartek : pobieranie krwi w Kępnie – KOSiR ul. Walki Młodych 9 
godz: 8.00 – 11.00

W Oddziale Terenowym Krwiodawstwa w Ostrzeszowie 
można oddać próbkę krwi celem rejestracji na dawcę szpiku kostnego.



Mieszkańcy Szklarki po 
długich staraniach docze-

kają się remontu drogi wojewódz-
kiej nr 444. Dlaczego ruch ciężki 
kierowany jest przez wąskie drogi 
gminne? Zniesione opłaty za po-
siadanie psów i mające pojawić się 
automaty na psie odchody - te i 
inne tematy poruszono na minio-
nej sesji Rady Miejskiej w Ostrze-
szowie, która odbyła się w czwar-
tek - 27 października. 

Interpelacje 
i zapytania radnych 

Jako pierwsza o przebudowę drogi 
DW 444 dopytywała radna Mariola 
Kozłowska, która ten temat już nie 
po raz pierwszy poruszała na sesji. 
Użytkownicy drogi, która już dłu-
gi czas jest w złym stanie, oczekują 
jej remontu. Okazuje się, że sprawa 
będzie miała swój szczęśliwy finał. 
Dzień przed sesją został otwarty 
przetarg na tę inwestycję i będzie on 
dotyczył dwóch odcinków tejże drogi, 
a mianowicie od ronda 25 do Szklar-
ki Myślniewskiej i od Szklarki Myśl-
niewskiej do Ostrzeszowa. - Przetarg 
ten prawdopodobnie zostanie rozstrzy-
gnięty, ponieważ widzimy, że jest ofer-
ta na obydwa etapy poniżej założonych 
kwot przez WZDW (...). Jedynie mogę 
powiedzieć, że termin wykonania całej 
dokumentacji jest do listopada przy-
szłego roku - odpowiadał burmistrz 
Mariusz Witek. 

Do komendanta policji, którego 
na sesji zastępował pełniący funkcję 
zastępcy, podinsp. Tadeusz Królikow-
ski, pytanie kierował radny Andrzej 
Ogórkiewicz. - Czy Komenda Powiato-
wa Policji w Ostrzeszowie ma opraco-
wane plany odnośnie objazdów w razie 
wypadku na drodze DK 11? - dopyty-
wał. - Kto naprawi rozjechane po-
bocze i rowy? Ostatnio doszło do in-
cydentu. Na „jedenastce” był wypadek, 
ruch został skierowany cały, bo i ciężki i 
osobowy przez Olszynę, przez Bełczynę 
do Ostrzeszowa. Można sobie jechać, 
zobaczyć, jak wygląda w dniu dzisiej-
szym pobocze i rowy. Tą drogę parę lat 
temu zrobiono z dofinansowania, mia-
ła służyć społeczeństwu przez długie 
lata, a pobocza i rowy w tej chwili są 
rozjechane, bo samochody nie mieściły 
się na tej drodze - kontynuował Ogór-
kiewicz. Okazuje się, że w tej sprawie 
nawet burmistrz interweniował u 
komendanta. Interwencja okazała 
się skuteczna, bo w końcu policja 
skierowała ruch na drogę powiatową 
przez Rzetnię. Tylko kto teraz ponie-
sie odpowiedzialność za zniszczenia 

na drogach, na które to skierowano 
samochody?

Po raz kolejny temat zaśmiecone-
go miasta i całej gminy poruszył rad-
ny Mieczysław Mądry. Mówił, że po 
organizowanym festynie dzielnic był 
bardzo duży bałagan w okolicy, choć 
właściwie za porządek po każdej im-
prezie dbać powinni organizatorzy, 
a nie służby porządkowe miasta. 
Radny przypomniał też, że problem 
śmieci nie występuje tylko w mieście, 
ale i również grzybiarze w lesie spo-
tykają liczne dzikie wysypiska śmieci. 

M. Mądry poruszył również pro-
blem zgłoszony przez mieszkańców 
ul. Wrzosowej. - Są tam komisy samo-
chodowe, gdzie ustawiane są samochody 
na ulicach. Jeżeli ktoś kupuje, to na uli-
cach jest ruch i to utrudnia poruszanie 
się nie tylko pieszych, ale i samochodów. 
To jest problem nie tylko tej ulicy, ale i 
innych - przedstawiał sytuację. 

Z racji odbywających się wielu 
koncertów w ostatnim czasie na te-
renie miasta, poruszył też problem 
złego nagłośnienia w hali Szkoły Pod-
stawowej nr 2 w Ostrzeszowie, gdzie 
imprezy te miały miejsce. - Byliśmy 
ostatnio na koncercie i rzeczywiście były 
narzekania ludzi, którzy siedzieli na bal-
konach. To zresztą każdy powie, kto tam 
siedział. Tam nie było prawie wcale sły-
chać profesora Miodka - przedstawiał 
sytuację Mądry. - Jeżeli się robi takie 
koncerty, to należałoby zadbać o to, 
żeby wszyscy słyszeli, bo jak wiadomo, 
bilety nie są tanie (...). Należałoby nie 
myśleć o ilości, bo rzeczywiście, jak dy-
rektor mówił, tam bardzo dużo wejdzie 
słuchaczy, ale trzeba by też pomyśleć o 
jakości odbioru, bo część widowni z bal-
konów poszła nawet do domu podczas 
przerwy - informował. - Każdy zdaje 
sobie sprawę, że nie jest to sala koncer-

towa. Możemy pójść na łatwiznę i pew-
nych koncertów nie robić. Są koncerty, 
które jeśli nie odbędą się w większych 
salach, to nie odbędą się wcale - odpo-
wiadał dyrektor Ostrzeszowskiego 
Centrum Kultury Artur Derewiecki, 
zapewniając, że akustycy i muzycy 
występujący w tej hali są zadowoleni 
z montowanego tam nagłośnienia, a 
podczas prób jest ono zawsze w każ-
dym miejscu sali sprawdzane. 

Radny Patryk Jędrowiak z kolei 
powrócił do tematu z poprzedniej 
sesji, ponieważ - jak zauważył -  nie 
podjęto jego zdaniem żadnych dzia-
łań w temacie reklam i plakatów roz-
wieszanych na słupach i drzewach. 
Dopytywał również dyrektora OCK 
o lokal przy baszcie. Jak wyglądają 
rozmowy na temat tego lokalu i czy 
pojawiły się jakieś zainteresowane 
osoby? A. Derewiecki mówił, że były 
zorganizowane dwa przetargi i nie 
doszły one do skutku. Szef ostrze-
szowskiej kultury poczynił już pew-
ne działania, by doprowadzić lokal do 
takiego stanu, aby spełniał wymogi. 
Zostały zlecone mapy geodezyjne, 
projekt wykonania nowej kanalizacji, 
były również prowadzone rozmowy z 
konserwatorem zabytków. - Warunki, 
które tam są, nie pozwalają prowadzić 
takiej działalności w szerszym zakre-
sie; kuchnia jest za mała - informował. 
Projektant już pracuje nad planem 
przebudowy kuchni oraz toalet. Ko-
lejną dobrą wiadomością jest fakt, że 
jest chętna osoba, która wykona te 
wszystkie prace i planuje prowadzić 
swoją działalność w tym miejscu. 

Radny Marcin Świtoń w imieniu 
mieszkańców prosił o to, aby zwrócić 
uwagę na zapalające się światła, gdyż 
zapalają się zbyt późno i jest okres, 

kiedy w mieście jest po prostu ciem-
no. 

Zniesiony podatek od psów
 i automaty na psie odchody
Od nowego roku odetchną właści-

ciele czworonogów, gdyż radni podjęli 
uchwałę uchylającą opłaty od posia-
dania psów. Opłata ta była opłatą fa-
kultatywną i większość samorządów 
zniosła jej naliczanie ze względu na 
to, że próby naliczania większości 
mieszkańcom posiadającym pupile 
nie powiodły się. 

Radny P. Jędrowiak już kilkakrot-
nie podejmował temat i wnioskował 
o zamontowanie  automatów na 
psie odchody w Ostrzeszowie, które 
będą wydawać rękawiczki i worecz-
ki do sprzątania po psach. Okazuje 
się, że już niebawem będzie można 
je spotkać podczas spaceru ze swym 
pupilem, bo takie maszyny zostały 
już zamówione. Czas z pewnością 
pokaże, czy właściciele psów będą 
potrafili docenić gest, jakim jest znie-
sienie podatków, i czy będą sprzątać 
po swoich pupilach. Jest nadzieja, że 
Ostrzeszów stanie się wreszcie wolny 
od – powiedzmy sobie szczerze – wie-
lu, wielu kup. 

MaG
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Bez opłat, za to z automatami

WYGRAJ BILETY DO KINA!
 Co zrobić, by wygrać?

 To bardzo proste. Wystarczy wysłać SMS na numer 7148  (1,23 zł z VAT) 
o treści: KINO.Twoje imię i nazwisko oraz miejscowość przykładowy SMS: 

KINO.JAN KOWALSKI OSTRZESZOW Spośród wszystkich zgłoszeń co 
tydzień wyłonimy dwie osoby, które otrzymają bilet na dowolnie wybrany 

seans filmowy w kinie „Piast” w Ostrzeszowie. Na zgłoszenia czekamy 
zawsze do poniedziałku do godz. 10, natomiast nazwiska szczęśliwych

 zwycięzców opublikujemy w najbliższym wydaniu. 
W tym tygodniu bilety wygrywają: 

Dorota Możdżanowska z Kotłowa
oraz Sławek Ulichnowski z Doruchowa

Gratulujemy! 
Osoby te prosimy o kontakt telefoniczny z redakcją.

Wystarczył wypadek na jedenastce i drogi w Olszynie poległy
 - nie krył zbulwersowania radny Ogórkiewicz.



12 31 października 2016 r.

www.facebook.com/NaszeStronyOstrzeszowskie I redakcja@naszestrony.info.pl I tel. 533 600 655 I 63-500 Ostrzeszów, ul. Kaliska 1-3

Aktorka, znana przede 
wszystkim z roli Bożenki w 

serialu „Klan”, ale także i z telewi-
zyjnego programu „Taniec z gwiaz-
dami” tancerka - Agnieszka Kaczo-
rowska poprowadziła warsztaty 
taneczne dla dzieci. Niecodzienny 
trening odbył się w piątek, 28 paź-
dziernika w Biskupicach Zaba-
rycznych.

Organizatorem wydarzenia był 
działający od niedawna w tamtej-
szej okolicy Klub Wspólne Dobro, 
potocznie nazywany również przez 
maluchów Tęczowy Klubik. – U nas 
w klubiku prowadzone są zajęcia dla 
dzieci, różnego rodzaju, i narodził się 

taki pomysł, żeby właśnie w nagrodę 
dla przychodzących dzieci do klubiku 
na zajęcia, taką wielką gwiazdę tutaj 
zaprosić – objaśniała członkini Za-
rządu Stowarzyszenia – Dominika 
Dera-Kalina. Dlaczego Klub wybrał 
akurat Agnieszkę Kaczorowską? - 
Dlatego, że u nas dzieci lubią tańczyć i 
kiedy widzę, jak  na  warsztatach jest 
muzyka, one tak naprawdę się w tej 

muzyce spełniają, to tak właśnie mi się 
nasunęło. Wiem, że jest to dobra tancer-
ka, utalentowana wręcz, pomyślałam, 
dlaczego nie, warto spróbować, i udało 
się - mówiła inicjatorka wydarzenia. 
Jak wspominała, poruszenie wśród 
dzieci panowało od pierwszej chwili, 

gdy tylko dowiedziały się o zaprosze-
niu gwiazdy do poprowadzenia zajęć. 
Nic więc dziwnego, że pomimo blisko 
godzinnego opóźnienia mali tancerze 
nie zrezygnowali i z niecierpliwością 
wyczekiwali na przyjazd sławy. 

Na zajęcia przybyli zarówno 
chłopcy, jak i dziewczynki – w róż-
nym wieku, nie tylko z Biskupic 
Zabarycznych, ale również z innych 
miejscowości. 

Skoro warsztaty taneczne, to 
oczywiście rozpoczęło się od tańca. 
Artystka już od pierwszych chwil 
zdobyła sympatię dzieci. - Bardzo mi 
miło, że tutaj jestem i bardzo się cieszę, 
że jest was tak dużo i to w różnym wieku 
– mówiła tuż przed przystąpieniem 
do zajęć. 

W pierwszym etapie kursu dzieci 
pod okiem wyjątkowej nauczycielki 
trenowały podstawowy krok wal-
ca, aby później przejść do kolejnego 
tańca, tym razem nieco szybszego – 
jakim była cha cha. Warto dodać, że 
zarówno z pierwszym, jak i z drugim 
radziły sobie „tańcząco”. Trenerka 
wybrała nawet kilka par, które wyka-
zały się największymi zdolnościami. 

Po trwających około godzinę za-
jęciach przyszedł czas na zadawanie 
pytań, a była ich cała lawina.  Mali 
tancerze  dopytywali gwiazdę o to, 

jak udało się jej nauczyć gry aktor-
skiej i tańca, od ilu lat już tańczy, co 
lubi robić, jeść,  jak to jest być aktor-
ką, co lubi tańczyć, czy jakiej muzyki 
lubi słuchać?

Nie obyło również bez rozdania 
autografów, które zapewne będą te-
raz jedną z ciekawszych pamiątek dla 
uczestniczących w zajęciach dzieci.  

Choć warsztaty nie trwały długo, 
to udział w nich był bez wątpienia 
wspaniałą lekcją, która nie odbyłaby 
się bez inicjatywy Klubu Wspólne Do-
bro. Dzięki jego działaczom, w Bisku-
picach Zabarycznych 4 razy w tygo-
dniu odbywają się różnorodne zajęcia 
dla dzieci, podczas których uczestni-

cy nie tylko się bawią, ale równie i 
uczą. Maluchy mogą liczyć między 
innymi na zajęcia plastyczne, naukę  
gotowania, warsztaty artystyczne, ale 
także i pomoc w trudnościach z pra-
cami domowymi. Od czasu do czasu 
Stowarzyszenie organizuje również 
spotkania dla dorosłych, nastawione 
przede wszystkim na integrację. 

Członkowie Klubu Wspólne Do-
bro serdecznie zapraszają wszystkich 
chętnych do korzystania ze swojej 
oferty, zarówno z prowadzonych na 
co dzień zajęć, jak i uczestnictwa w 
innych organizowanych imprezach.

KK

Już po raz drugi w Ostrzeszo-
wie zorganizowano Młodzie-

żowe Forum Przedsiębiorczości. 
Miało ono za zadanie przybliżyć i 
rozwinąć problematykę samoza-
trudnienia i rozwijania własnego 
biznesu jako alternatywę realizacji 
swoich ambicji zawodowych. Skie-
rowane było do uczniów najstar-
szych klas szkół średnich z terenu 
powiatu ostrzeszowskiego.

Wydarzenie odbyło się we wtorek, 
25 października. Uczestników tak jak 
przed rokiem zaproszono do sali wi-
dowiskowej kinoteatru „Piast”. Zanim 
przystąpiono do oficjalnego otwarcia, 
wystąpiła 

grupa muzyczna Foomix, działająca 
przy Zespole Szkół nr 2 w Ostrzeszo-
wie. Następnie głos zabrali organizato-
rzy spotkania, radni powiatowi: Adam 
Grzyb i Maksymilian Ptak. Witali sa-
morządowców, dyrektorów szkół śred-
nich oraz młodzież tych szkół z gronem 
pedagogicznym. Tym razem o swoich 
doświadczeniach w biznesie opowie-
dzieli trzej przedsiębiorcy: założyciel 
i prezes firmy Trasko-Inwest Marian 
Dejneka, współzałożyciel firmy GFM 
Rusztowania Krzysztof Sitek, współ-
założyciel firmy PROFI w Grabowie nad 
Prosną Wiesław Trzciński. Zaproszeni 
goście podzielili się swoimi doświadcze-
niami i historią, w jaki sposób docho-
dzili do sukcesu, gdzie napotkali pro-
blemy, a gdzie znaleźli wsparcie i siłę, 
która doprowadziła ich na szczyt. Ze-
brani wysłuchali też wystąpienia zna-
nego psychoterapeuty i trenera umie-
jętności psychologicznych, Roberta 
Rutkowskiego. 

Organizatorzy przygotowując II Fo-
rum Przedsiębiorczości mieli na uwa-
dze kilka aktualnych kwestii, z którymi 
spotykają się młodzi ludzie kończący 

edukację i wchodzący na rynek pracy. 
– Przyszło nam żyć w czasach, gdzie co-
raz trudniej o stabilne, satysfakcjonujące 
finansowo zatrudnienie na umowę o pra-
cę, a dobre stanowisko staje się luksusem, 
którego często należy szukać w dużych 
miastach, a nawet poza granicami kraju 
– mówił Adam Grzyb. Drugi, Maksymi-
lian Ptak, dopowiadał, że za kilka mie-
sięcy młodzież stanie przed wyborem 
życiowej drogi. – Część z was pójdzie na 
studia, niektórzy będą szukali pracy tu w 
Ostrzeszowie, inni zapewne wyjadą do 
dużych miast lub za granicę, będą jednak 
i tacy, którzy spróbują sił w prowadzeniu 
własnego biznesu, wybiorą drogę, która 
jest bardzo trudna, ale która przy osiąga-
niu pierwszych sukcesów przysporzy wiele 
satysfakcji i radości z własnych dokonań 
– mówił.

Wprowadzeniem do dyskusji był wy-
stęp certyfikowanego psychoterapeuty 
i trenera umiejętności psychologicz-
nych, prezesa Mazowieckiego Towarzy-
stwa Rodzin i Przyjaciół Dzieci Uzależ-
nionych, byłego reprezentanta Polski w 
koszykówce – Roberta Rutkowskiego. 
– Idea tego forum naprawdę bardzo mi 
się podoba. Bywając na różnych konferen-
cjach, widzę, że nareszcie jest pełna sala 
młodzieży – mówił na wstępie „ekspert 

od kryzysów” - jak sam siebie nazywał. 
Wyjaśniał, że pomaga ludziom „wy-
startować, ale też miękko wylądować”. 
Spotkanie w Ostrzeszowie zatytułował 
„Zarządzanie przyjemnościami” po-
święcił temu, jak osiągnąć sukces i jak 
go utrzymać. – Zakładam z góry, że nie 
ma na sali nikogo, kto by nie chciał być 
szczęśliwy, bogaty i zdrowy. Nikt nie chce 
być biedny i chory – mówił. – Jak to się 
dzieje, że ludzie, mając tak wewnętrzny 
imperatyw, tak bardzo chcą być zdrowymi 
i bogatymi, że coś im nie wychodzi. Dla-
czego tak się dzieje, ktoś się uwziął: los, 
siła wyższa? Nie, to jest ciężka robota, 
żeby sp...ć sobie życie. Żeby utrudnić so-
bie start – zaznaczał. By uświadomić, 

że rzeczywiście zdarzają się takie przy-
padki, podał kilka przykładów osób, 
które pomimo wcześniejszych niepo-
wodzeń osiągnęły sukces, a następnie 
spadły na dno. Podkreślał też, że każdy 
młody człowiek ma wewnętrzny bo-
dziec do tego, żeby być zwycięzcą, że 
właściwie nie trzeba nic robić. – Wam 
nie trzeba przeszkadzać! – akcentował. 
Miał tu oczywiście na myśli przeszka-
dzanie dorosłych. Mówił też, że wielką 
umiejętnością jest nie tylko osiągnąć 
sukces, ale również umieć się z niego 
cieszyć. Radził, by idąc na szczyt, cho-

dzić po górach (dosłownie!), gdyż są 
one najbardziej skutecznym, w dodat-
ku darmowym, trenerem umiejętności 
przywódczych. Dlaczego? – Bo wtedy się 
uczymy, czy jesteśmy ludźmi celu, czy dro-
gi. Jak ktoś się koncentruje tylko na celu, 
a kompletnie zapomina o drodze, może się 
poślizgnąć, a góry uczą pokory. (…) Cel 
jest ważny, ale nie najważniejszy. Droga 
jest dużo ważniejsza. 

Następnie dobrych rad udzielali 
praktycy w biznesie, czyli trzej przed-
siębiorcy reprezentujący ziemię ostrze-
szowską i mający ugruntowaną pozycję 
na rynku nie tylko polskim, ale i zagra-
nicznym. Odpowiadali m.in. na pytania 
o to, co w znaczącej mierze decyduje o 

sukcesie? – Uważam, że sprawa nie jest 
aż tak bardzo skomplikowana, trzeba mieć 
dobre przygotowanie, znaleźć się w odpo-
wiednim miejscu i mieć trochę szczęścia 
– receptę na sukces zdradzał Marian 
Dejneka, jeden ze stu najbogatszych 
Polaków według tygodnika „Wprost”. 
– Sukces należy utrzymać i to jest rzeczy-
wiście trudniejsze – przyznał. Ponadto 
podkreślał, że potrzebna też jest moty-
wacja pracowników, by wyzwolić umie-
jętność wygrania z konkurencją.

Przedsiębiorcy wspominali też po-
czątki działalności w latach 90. Mówili 
również o tym, że prowadzenie bizne-
su naraża także na tzw. dołki. W prze-
szłości zdarzało się, że również oni nie 
uchronili się przed nimi. Wspominali 
kryzysy, dzięki którym dziś są silniej-
si, bo bogatsi o to, jak się przed nimi 
zabezpieczyć. 

Była też mowa o byciu cały czas w 
kręgu zainteresowań innych osób. Mó-
wiono, że mimo wszystko ma to więcej 
pozytywów niż negatywów. – Mamy tę 
świadomość, że gdyby nam się nie powio-
dło, mało ludzi by się zmartwiło, a wielu 
by się ucieszyło – stwierdził K. Sitek. 

Na pytanie, na co musi się nastawić 
młody człowiek, by rozwijać własny biz-
nes, wymieniano m.in.  determinację i 
chęć rozwoju. – Pieniądze da się zdobyć, 
jeśli ma się dobry pomysł – przekonywał 
W. Trzciński. Podkreślano, że niejedno-
krotnie nadmierna wyobraźnia, obawa 
przed nowym i nieznanym, może być 
hamulcem w dążeniu do sukcesu.

Spotkanie zakończono po dwóch 
godzinach. Było ono z pewnością dla 
młodzieży ciekawym i inspirującym 
doświadczeniem, które – miejmy na-
dzieję - pozwoli wybrać najlepszą drogę 
zawodową. 

(KIR)

Warsztaty taneczne z Agnieszką Kaczorowską

II Młodzieżowe Forum Przedsiębiorczości 
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25. sesja Rady Powiatu za nami. 
Śmiało można stwierdzić, iż po raz 
kolejny obrady podporządkowane 
były jednemu radnemu – Stanisła-
wowi Hemmerlingowi, bowiem wła-
śnie on najczęściej i najdłużej był 
przy głosie, a zabierał go w niemalże 
wszystkich poruszanych kwestiach. 
– (…) wychodzi na to, że mamy tutaj 
popis jednego aktora, który potem 
jest na czołówkach gazet – skwito-
wał radny Adam Grzyb.

Bez klimatu propolskiego?
Obrady odbywające się w ponie-

działek, 24 października rozpoczęto 
od sprawozdań m.in. z realizacji zadań 
biblioteki powiatowej przez Bibliotekę 
Publiczną  Miasta i Gminy Ostrzeszów 
w okresie od stycznia do września 
2016 roku oraz o stanie realizacji za-
dań oświatowych powiatu ostrzeszow-
skiego za rok szkolny 2015/2016. Już 
w tych punktach radny S. Hemmerling 
zwrócił uwagę na – według niego – kilka 
istotnych kwestii. Zarzucił, że w dzia-
łalności biblioteki brak jest nacisku na 
krzewienie wartości patriotycznych, 
poprzez m.in. organizowanie wystaw i 
spotkań z okazji rocznic niepodległo-
ściowych, również tych poświęconych 
Żołnierzom Wyklętym, a także umożli-
wienie czytelnikom skorzystania z pra-
wicowych czasopism. Dyrektor Dorota 
Owczarczak przekonywała radnego, że 
jej placówka podejmuje inicjatywy w 
tym zakresie, jednak radnemu to nie 
wystarczało. Prosił o poparcie jego dą-
żeń w celu zakupu większej liczby ksią-
żek narodowo-patriotycznych. Długo 
nie musiał czekać na komentarz. – Że 
wahadło w tej chwili w Polsce mocno wa-
hnęło się w prawo, nie oznacza, że musimy 
być na wskroś radykalni, skrajni. Trzeba 
dbać o swoich bohaterów, o ojczyznę, ale 
kto ma to w sercu, to będzie zawsze o tym 
pamiętał. Jeżeli ktoś jest kosmopolitą, 

to żadne książki mu nie pomogą. Umi-
łowanie ojczyzny i patriotyzm to przede 
wszystkim wychowanie przez dziadków i 
rodziców – odpowiedział radnemu Kazi-
mierz Obsadny. 

Wypowiedź tę Hemmerling uznał za 
kuriozum. Wreszcie słowną potyczkę 
przerwano, ale nie zabrakło dyskusji w 
punkcie kolejnym – dotyczącym oświa-
ty. Tu radnemu odpowiadał dyrektor 
Zespołu Szkół nr 2 Witold Jakubczyk i 
wicestarosta Adam Mickiewicz. 

Elektroniczna 
dokumentacja medyczna

Poniedziałkowa sesja zaowocowała 
kilkoma uchwałami, m.in. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej woje-
wództwu wielkopolskiemu na zabez-
pieczenie wkładu własnego w zakresie 
planowanej realizacji projektu doty-
czącego Elektronicznej Dokumentacji 
Medycznej. System ma służyć prowa-
dzeniu dokumentacji medycznej, w 
której znajdzie się zbiór informacji o 
pacjentach. Ma on być jedyną formą 
dokumentacji medycznej od 1 stycznia 
2018 roku.

W związku z tym, że Ostrzeszowskie 
Centrum Zdrowia przystąpiło do pro-
jektu, zarząd województwa wielkopol-
skiego, jako beneficjent planowanego 
projektu, zwrócił się do samorządu po-
wiatowego o podjęcie uchwały intencyj-
nej w zakresie zabezpieczenia wkładu 
własnego samorządów na poczet cało-
ściowego wkładu własnego wojewódz-
twa na lata 2017-2018. W przypadku 
powiatu ostrzeszowskiego są to kwoty: 
248.162 zł w roku 2017 i 82.721 zł w 
roku 2018. 

Koszt inwestycji dla powiatu ostrze-
szowskiego to kwota około 2.200 mln 
zł. Co w tej kwocie będzie się zawiera-
ło? - Będzie to informatyzacja całej bazy, 
całego zasobu informacyjnego i medycz-
nego pacjentów, będzie również w tym 
systemie wyposażenie placówki w sprzęt 

komputerowy. Przestawienie się na pro-
wadzenie tej dokumentacji na elektronicz-
ną, to będzie duże wyzwanie dla załogi. 
Dodatkowo będzie stworzona centrala, 
która będzie miała swoją bazę w Pozna-
niu i będzie dokumentowała te wszyst-
kie dane. Chodzi o to, aby kiedy pacjent 
znajdzie się w jakimkolwiek szpitalu, to 
na jedno kliknięcie informacje o nim będą 
dostępne w dowolnej placówce medycznej. 
Ma to zdecydowanie ułatwić całą operację 
i wzbogacić wiedzę o dotychczasowym sta-
nie zdrowia tego pacjenta - informował 
starosta Lech Janicki. 

Brak bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego w Domach 

Pomocy Społecznej?
Starosta w sprawozdaniu z pracy 

Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami 
podzielił się kilkoma ważnymi kwe-
stiami dotyczącymi bieżącej działalno-
ści samorządu, podejmując tym samym 
temat bezpieczeństwa przeciwpożaro-
wego w Domach Pomocy Społecznej na 
terenie powiatu. - Dotkliwie odczuwamy 
potrzeby w zakresie dodatkowych środ-
ków, jeśli chodzi o domy społeczne - pod-
kreślał na wstępie. Jak informował, od 
sierpnia zostały wystosowane już trzy 
pisma do wojewody w tej sprawie. - Pod-
stawowy problem to jest spełnienie wymo-
gów dotyczących bezpieczeństwa przeciw-
pożarowego. Tutaj kwota, która byłaby 
niezbędna do uczynienia wszystkich prac, 
to jest rząd prawie pół miliona złotych - 
tłumaczył. Państwowa Straż Pożarna 
rozkłada te wymogi na określony czas, 
ale jak wiadomo, placówki nie posiada-
ją takich pieniędzy i jeżeli nie uda się 
pozyskać środków z zewnątrz, w tym 
przypadku od wojewody, to powiat jako 
przedstawiciel domów pomocy będzie 
musiał takie środki zabezpieczyć na ten 
cel, do czego - póki co - starosta nie na-
mawia. - To są sprawy bardzo poważne 
i wtedy stają się bardziej poważne, kiedy 
się okaże, że coś się wydarzy - podkre-

ślał Lech Janicki, dodając, że nakłada 
się również na to podniesienie wraz z 
nowym rokiem minimalnej pensji pra-
cowników i DPS-y nie sprostają temu 
wyzwaniu, jeżeli nie znajdą się dodat-
kowe pieniądze. 

Jak pytania, to wychodzą… 
Z racji tego, że obrady radnych po-

wiatowych bardziej są przekrzykiwa-
niem się, przewodnicząca Marianna 
Powązka przed udzieleniem głosu w 
tym punkcie przypomniała o zasadach 
składania interpelacji. 

Jako pierwsza głos zabrała radna 
Maria Gorzelanna, dopytując o rozbu-
dowę szpitala. - Gdy była podejmowana 
uchwała o rozbudowie, była mowa o tym, 
że do końca roku staną mury, czy nawet 
będzie stan surowy zamknięty. Co dalej, 
panie starosto? To są już setki tysięcy wy-
dawane na dokumentację. Pytam się, kto 
to pokryje? Lech Janicki odpowiadał, 
że nie ma mowy o wydawaniu dodat-
kowych kwot, a najważniejszy w tej 
sprawie jest program funkcjonalno – 
użytkowy. - Wiemy doskonale, że prze-
targ nie poszedł po naszej myśli, ani po 
myśli wszystkich, którzy nam pomagali - 
podkreślał. - W zależności od tego, jakimi 
środkami będziemy dysponowali, będzie-
my budowali albo całość, albo część nie-
zbędną do spełnienia wymogów standary-
zacyjnych, a pozostałe elementy będziemy 
musieli sukcesywnie realizować – tłuma-
czył, podkreślając, że najważniejszy jest 
blok operacyjny i komunikacja, a temat 
szpitala jest cały czas priorytetem. 

Radny Jerzy Mucha dopytywał z 
kolei o drogi powiatowe, na których 
odcinkach zostaną naprawione przez 

firmy transportowe przewożące kru-
szywo. Kierownika Ochrony Środowi-
ska prosił o informację, jaki procent 
lasów prywatnych nie zostało zalesio-
nych i z jakiego powodu. Radny miał 
również pytania do nieobecnego na se-
sji pełniącego obowiązki komendanta 
policji Jerzego Kupaja. W tej sytuacji 
prosił o odpowiedź na piśmie na py-
tanie, jakie zadania mają dzielnicowi 
w poszczególnych gminach i z jakim 
sprawami mieszkańcy mogą się do nich 
kierować. 

Radny Hemmerling poinformował 
o tym, że nosi się z zamiarem wysto-
sowania pisma do wójta gminy Kobyla 
Góra Wiesława Berskiego z propozycją 
dofinansowania remontu drogi Parzy-
nów - Kobyla Góra. Pytał, czy starosta 
poprze tę propozycję, na co Lech Janic-
ki oczywiście przytaknął, twierdząc, 
że jest jak najbardziej za współpracą z 
samorządami. 

Jako ostatni w punkcie tym głos 
zabrał Adam Grzyb, który jako jedyny 
zwrócił uwagę na przebieg sesji; jako 
jedyny powiedział, co myśli na ten te-
mat. - Mam wrażenie, że ostatnie sesje 
tak przebiegają, że jest przerwa i połowa 
kierowników, którym warto zadać pyta-
nia, do których się powinni ustosunkować, 
wychodzi. Podejrzewam, że spowodowane 
jest to jakością naszej debaty tutaj, która 
jest, niestety, słaba. Myślę, że każdy po-
winien się zastanowić nad tym co mówi i 
w jaki sposób mówi, bo wychodzi na to, że 
mamy tutaj popis jednego aktora, który 
potem jest na czołówkach gazet – spuen-
tował.  

MaG

Dzwonkiem rozpoczynają-
cym i kończącym rok szkol-

ny w Szkole Podstawowej w Pota-
śni rozpoczęto zjazd absolwentów 
tej szkoły (do rocznika 1965). Wy-
darzenie miało miejsce 22 paź-
dziernika. Spotkaniu patronowa-
ły słowa Marcela Prousta: 
„Wszyscy zajmujemy jakieś miej-
sce w czasie”.

Do Potaśni licznie zjechali absol-
wenci podstawówki, rozrzuceni teraz 
po różnych zakątkach kraju i świata, 
jednak mający w pamięci to samo 
– początki w szkolnej ławie, gdzie 
zawiązały się przyjaźnie i znajomo-
ści na całe życie, gdzie doświadczało 
się zarówno radości, jak i smutków, 
gdzie kształtowały się ich postawy i 
wartości, którymi kierują się w do-
rosłym życiu. Były zatem serdeczne 
powitania, a co najistotniejsze - roz-
poznawanie twarzy koleżanek i kole-
gów, dziś już dorosłych i, co się z tym 
wiąże, nie wyglądających tak samo 
jak na fotografii sprzed lat. Dzieciń-
stwo i wczesną młodość wspominano 
z nostalgią i wzruszeniem. Pomimo 
upływu lat dostrzec można było tę 
wyjątkową więź łączącą te osoby.

Zanim jednak w szkolnych murach 

oficjalnie powitano miłych gości, nie 
mogło oczywiście zabraknąć pamiąt-
kowego zdjęcia. Uwiecznione na nim 
roześmiane twarze wychowanków 
oraz ich nauczycieli jednoznacznie 
wskazują, że spotkanie po latach było 
dla nich radosnym przeżyciem. 

Kiedy już ustały błyski fleszy apa-
ratów, zebrani przeszli do środka 
budynku. W imieniu Komitetu Orga-
nizacyjnego powitania dokonała dy-
rektor szkoły, Anna Urban - nauczy-

cielka od 30 lat, od 12 jej przełożona. 
Ciepłe słowa i kwiaty skierowano na 
ręce grona pedagogicznego, wśród 
którego zasiadła też pani Klara Ślę-
zak, wieloletnia dyrektor tej szkoły. 
Na zasłużoną emeryturę przeszła 
w 1984 roku. – Najpierw zostałam 
tu kierownikiem. Na początku to 
w szkole na wsi trzeba było uczyć 
wszystkiego. Na wszystkim się znać. 
Także nawet historii, której bardzo 
nie lubiłam, musiałam uczyć. Z za-

miłowania byłam matematykiem, a 
skończyłam filologię polską. Potem 
już uczyłam polskiego do końca – 
wspominała. Nie zapomniano o tych, 
którzy odeszli na wieczność. Ich pa-
mięć uczczono minutą ciszy. 

Absolwenci (w tym również bur-
mistrz Ostrzeszowa Mariusz Witek) 
mieli okazję zwiedzić szkołę i zobaczyć 
specjalnie przygotowany na tę okazję 
występ artystyczny wykonany przez 
uczennice podstawówki. Chodząc po 

klasach nie kryli zachwytu, ale też 
zdziwienia zmianami, jakie zaszły w 
budynku na przestrzeni lat. Ponownie 
też zasiedli w szkolnych ławach. 

Druga część spotkania odbyła się 
na sali w Zajączkach. Był toast, zaba-
wa, a przede wszystkim dalsza część 
wspomnień. Wszystkim towarzyszyły 
wyśmienite humory, nie dziwi więc, że 
trudno było się rozstać. Ostatni goście 
opuszczali salę bladym świtem. 

(KIR)

SESJA RADY POWIATU

ZJAZD ABSOLWENTÓW SZKOŁY PODSTAWOWEJ W POTAŚNI
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PATRZĄC W NIEBO
Rozmaitości ASTRONOMICZNE                 Wiadomości ze świata nauki i techniki                 Doniesienia z CERN ESA NASA                 www.facebook.com/cwintpoland              Nr (55) 43/2016

C W I N T  -  OT W I E R A MY  D L A  C I E B I E   S Z E R O KO  D R Z W I  D O  Ś W I ATA  W I E D Z Y  I  N AU K I

CWINT OPEN DAYS ASTROSHOW 2016
Fotorelacja : Kamil Cichoń, Aleksandra Maria Duczmal

Na głównej sali wykładowej  -  „Świat niskich tmperatur” – niesamowite eksperymenty!
Studenci z łazikiem marsjańskim z koła naukowego CONTINUUM - Uniwersytet Wrocławski

Prof. Agnieszka Zalewska o nieuchwytnych NEUTRINACH               …… Marysiu to nie jest takie trudne

Fizyka w zabawkach - dzieci „odkrywają” prawa przyrody.  …teraz rozumiem jak to działa Warsztaty rakietowe – pod okiem Piotra Sornowskiego i Piotra Głowni. Budujemy i „odpalamy”!

Harcerze z Mikstatu wspierali warsztaty rakietowe! .”Mucha” za chwilę poleci w Kosmos

Stoisko z zabawkami edukacyjnymi Występy młodzieży gimnazjalnej
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Szkolne życie wydaje się, toczy 
się utartym trybem odmierzanym 
kolejnymi dzwonkami, pomię-
dzy którymi uczymy się wszyscy, 
uczniowie i nauczyciele. Może 
trudno się do tego przyznać, ale 
czasem w tym codziennym rytmie 
pojawia się rutyna, która w sumie 
nie wnosi niczego nowego. 

Są jednak dni, lekcje, które prze-
chodzą do historii naszej szkoły. 
W piątkowe przedpołudnie zostały 
przeprowadzone bardzo innowacyj-
ne  lekcje dla uczniów klas II techni-
kum informatycznego. Nauczycie-
lem, prelegentem był nie kto inny, 
jak sam Dawid Podjuk z klasy III 
naszego Liceum. 

Nasz wybitny chemik, okazuje się, 
jest także sprawnym mechatroni-
kem, programistą  oraz praktykiem. 
Swym młodszym kolegom zaprezen-
tował drukarkę 3D, nie kupioną, ale 
samodzielnie skonstruowaną, za-
równo w wymiarze mechanicznych 
części, jak i informatycznego opro-
gramowania. O drukarce 3D każdy 
słyszał, z dwóch wymiarów naszych 

kartek wyrwaliśmy się w trzeci wy-
miar, ale tak naprawdę mało kto wie, 
jak to do końca działa. Opowieść Da-
wida i prawdziwa praca drukarki w 
czasie tych fantastycznych lekcji po-
zwoliła zrozumieć „Jak to jest zro-
bione” - parafrazując tytuł znanego 
programu popularno-naukowego. 
Dowiedzieliśmy się, jakie części 

trzeba kupić, jakie samemu można 
sobie wydrukować, ile można na 
tym zaoszczędzić, no i ile można  w 
przyszłości zarobić. Jestem pewny, 
że techniczna opowieść i powstająca 
w trakcie lekcji drukowana mecha-
niczna część zainspiruje uczniów 
klas II do większego zainteresowa-
nia przedmiotami informatycznymi. 
Był też na tych lekcjach nauczyciel 
fizyki, który w swej szkolnej drodze 
posługiwał się „ręcznym drukiem”, 
a pojęcie komputera pojawiało się 
gdzieś daleko w świecie zachodnich 
technologii, każdemu z czytających 
ten tekst, może z pewnym niedowie-
rzaniem czy dystansem, osobiście 
potwierdzić, że tak było i że napraw-
dę się to zdarzyło. 

Karkonosze są piękne także 
w październiku. Przekona-

li się o tym uczestnicy wycieczki 
integracyjnej dla klas pierwszych 
naszej szkoły w dniach 19 – 21. 
Wyruszyliśmy rano, aby zwiedzić 
oddaloną nieco od szlaków tury-
stycznych Świdnicę – niegdyś sto-
licę bogatego śląskiego księstwa. 

Oczywiście odwiedziliśmy słyn-
ną w świecie Świątynię Pokoju, ale 
także katedrę świdnicką – jeden z 
najpiękniejszych kościołów Europy. 
Duże wrażenie zrobiła na wszystkich 
podziemna trasa w hitlerowskiej fa-
bryce samolotów w Kamiennej Gó-
rze. Tak kreatywnego i oryginalnego 
sposobu prezentowania historii nie 
widzieliśmy dotąd nigdy. Byli „praw-
dziwi” żołnierze, polski wywiad i 
emocje związane z  uprowadzeniem 
dziewcząt z naszej wycieczki przez 
nadgorliwego dowódcę straży. To 
było prawdziwe przeżycie. Późnym 
popołudniem opiekunowie i młodzi 
turyści dotarli do swojej bazy w Prze-
siece – pięknie położonej miejscowo-
ści będącej punktem wyjścia na wiele 
górskich szlaków. Po kolacji ambitnie 
zdobyliśmy jeszcze wodospad Pod-
górnej, płynący w urokliwym skal-
nym wąwozie. Mimo zmęczenia sen 
przyszedł do nas późno. 

Kolejny dzień to spotkanie z Du-
chem Gór w jego najpiękniejszych 
siedzibach. Zaczęliśmy od wodospa-
du Kamieńczyka, a potem długa, dłu-

ga wyprawa na Halę Szrenicką i dalej 
do Śnieżnych Kotłów. Był deszcz, 
śnieg i słońce. Radość, złość i łzy 
mieszały się ze szczęściem pokona-
nia własnych słabości i zmęczenia. 
Długo by opowiadać, każdy uczestnik 
ma swoją prywatną historię. Kto cie-
kawy, niech pyta i słucha. Przez Halę 
pod Łabskim Szczytem zeszliśmy do 
Szklarskiej Poręby i ze zdumieniem 
patrzyliśmy na spowity w chmurach 
szczyt Szrenicy,  który łaskawie po-
zwolił nam obejrzeć się z bliska. Kto 
nie był z nami, nie zna smaku przygo-
dy. Dzień zakończyliśmy „Wieczorem 
z uśmiechem”, bawiliśmy się znako-
micie w gry teatralne i kalambury – 
uśmiechów i żartów wystarczyło aż 
do późnej nocy. Ostatni dzień, który 
można nazwać „zamkowym”, otwo-
rzyliśmy wędrówką do słynnego zam-
ku Chojnik. Średniowieczne ruiny 

ciągle robią wrażenie na zwiedzają-
cych. Kilka godzin później,  już w dro-
dze powrotnej, zwiedziliśmy jeszcze 
słynniejszą warownię w Bolkowie. 
Widoki na okolicę rekompensowa-
ły trud wspinania się po mrocznych 
schodach. Ach te słoneczne doliny 
okraszone na naszą cześć tęczą! Na 
deser jeszcze wizyta w hucie szkła 
„Julia” w Piechowicach, a potem już 
tylko droga do Ostrzeszowa. 

Autorem koncepcji turystycznej 
i organizatorem wycieczki był Pan 
Jacek Hałas, a opiekunami Panowie 
Piotr Prusinkiewicz i Witold Pel-
ka. Uczestnicy – przede wszystkim 
uczniowie klas pierwszych – nie 
odstawiają plecaków w zbyt odle-
głe miejsca. Zima nie trwa przecież 
wiecznie.  

ZS nr 2 w Ostrzeszowie

13 października w Zespole 
Szkół nr 1 w Ostrzeszowie odbyła 
się uroczysta akademia z okazji 
Dnia Edukacji Narodowej. Sa-
morząd Uczniowski przygotował 
przedstawienie pt. „Gdzie diabeł 
nie może, tam nauczyciela pośle”. 
Zgromadzona w auli  młodzież 
wraz z nauczycielami mogła się 
przekonać, że nauczyciele pojawili 
się na świecie po to, by uczyć dzieci 
tego, czego nie potrafiły im prze-
kazać nawet siły nadprzyrodzone. 
Po występie przedstawiciele Sa-
morządu Uczniowskiego  złożyli 
życzenia i kwiaty na ręce pana dyr. 
Dariusza Grzesika.

Fantastyczne lekcje 
informatyki w wymiarze 3D

Wycieczka w Karkonosze, czyli nie 
bójcie się gór w październiku

DZIEŃ EDUKACJI NARODOWEJ W ZESPOLE 
SZKÓŁ NR 1 W OSTRZESZOWIE
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MOTORYZACYJNE
SPRZEDAM
VW Polo ,1.0 gaz, 95 r., hatchback, niebie-

ski metalik ,cena:1 700zł, tel: 609 718 294 

[28.10.]

Audi A6 silnik 2.8 FSI V6 benzyna, 07r., 

przebieg 149 tys. bogate wyposażenie, 

więcej informacji udzielę telefonicznie, tel: 

663 034 016 [28.10.]

Mazda 3, 04r., 1.6 diesel, przebieg: 186 

830km, cena: 9 000zł, tel: 691 140 648 

[28.10.] 

Opel Corsa 1,5, 95r., cena: 1 200 zł, tel: 

607 425 935 [21.10.]

Peugeot 406, 1.8 benyzna, 01r., srebrny, 

cena: 6 200 zł, tel: 728 982 153 [21.10.]

Fiat CC 700, 94r., czerwony, 117 tys. km, 

zarejestrowany, sprawny, cena: 900 zł, tel: 

784 465 085 [21.10.]

Peugeot Partner, 2.0 Hdi, 00r., cena: 3 800 

zł, tel: 608 352 151 [21.10.]

Audi A4, 99r., 110km, kombi, czarny, I 

właściciel, bezwypadkowy, dodatkowo 

komplet kół, stan bdb, cena: 10 400zł, tel: 

667 458 493 [21.10.]

Skuther Rhon, poj.49cm3, opłacony, zare-

jestrowany, uszkodzony silnik, cena: 600zł 

do negocjacji, tel: 609 718 294 [21.10.]

Volkswagen Passat ,1,9 TDI, 130 km, 02r., 

przebieg: 300 tys., km,  jasny granat, kom-

bi, automat, klimatyzacja, cena: 4 800zł, 

tel: 604 877 783 [21.10.]

Reanult Megane Classic , 98r., poj. 2.0, 

kolor granatowy, c. zamek, elektryczne 

szyby, klimatyzacja, hak holowniczy, po 

generalnym remoncie, cena do uzgodnie-

nia, tel: 662 700 663 [21.10.]

Peugot 307, 08r.,  lift, 1.6 HDI, biały, 

kombi, ABS, 4 szyby el., klimatronik dwu-

strefowy, przebieg 175 tys.km., cena:  16 

000zł, do negocjacji, tel: 697 609 391 

[21.10.] 

Suzuki Alto, 10r.,  mały ekonomiczny, 

5-cio drzwiowy, mały przebieg, 47 tys.,km, 

cena: 13 500zł,  tel: 695 343 702 [21.10.]

Citroen Xsara Picasso 1.8, 01r., przebieg: 

291 tys. km., benz/ gaz, klimatyzacja, 

wspomaganie, ABS, centr. , zamek, ważny 

przegląd I OC, hak, cena: 4 700zł do nego-

cjacji, tel: 501 819 535 [21.10.] 

Fiat Punto 1.1 95r., przebieg 137 tys.km, 

3drzwiowy, czerwony, w bardzo dobrym 

stanie, cena: 2 500 zł, tel: 665 065 801 

[21.10.] 

Renault Clio II, 08r., 1,5 DCI, 101 tys. km, 

4/5-drzwiowy, kolor granatowy, klimaty-

zacja, centralny zamek, el. szyby, pod. po-

wietrzne, wsp. kierownicy, sprowadzony, 

zarejestrowany ,przegląd oraz OC ważne 

do marca 2017, tel: 605 468 332 [21.10.]

Opel Corsa , 96r., 1,4 benzyna, pięcio 

drzwiowa, biała, tel: 603 322 466 [21.10.] 

Opel Vectra 98r., 1,8 benzyna, kombi, kli-

ma, cena: 2 600zł, tel: 603 322 466 [21.10] 

Mazda 323,94r.,  1,3 benzyna, cena: 

900zł, tel: 603 322 466 [21.10.] 

Fiat Siena, instalacja gazowa, 98r., tel: 62 

586 07 65 [14.10.]

Ford C-MAX, 1.6 TDCi, 90km, pierwsza 

rejestracja listopad 2007, przebieg 172 tys 

km., bez � ltra cząsteczek stałych I dwu-

masy, radio fabryczne, komputer pokła-

dowy, klimatyzacja, el. Szyby z przodu, c. 

zamek, cena: 20 500zł, tel: 609 636 589 

[14.10.]

Volkswagen Passat 1.6 benzyna, 04r., 

przebieg 166 tyś. km., cena do uzgodnie-

nia, tel: 722 171 262 [14.10.]

Opel Meriva, 04r., przebieg 130 tyś km, 

gaz, zarejestrowany, klimatyzacja, cena: 

11 200zł, tel: 603 524 017 [14.10.]

Volkswagen Polo, 95r.,  posiada hak + gaz 

ważny do 22r., cena: 800zł do negocjacji, 

tel: 660 815 722 [14.10.]

Rover 75 TDC, 2.0, przebieg:  267 tyś, 99r., 

, kolor zielony, zarejestrowany, c. zamek, 

dwustrefowa klimatyzacja, podgrzewane 

siedzenia, wspomaganie kierownicy, el. 

Szyby I lusterka, alumy + kpl., kół  zimo-

wych, ABS, ESP, radio CD, Webasto, cena: 

6 000zł,  do uzgodnienia, tel: 601 430 794 

[14.10.] 

Kia Ceed 1.6 16V, hatchback, 07 rok., gra-

natowy, przebieg 87 tyś, ABS, climatronic, 

ESP, poduszki pow., kurtyny, elektr. szyb, 

lust. centr. zamek, alufelgi, I właściciel w 

kraju, zarejestrowany i opłacony, cena: 

18 700 zł do negocjacji, tel: 604 180 379 

[14.10.]

Fiat Ducato Max 2.5 Tdi, przebieg: 186tys 

km, niebieski, 3osobowy, blaszak, I  wła-

ściciel, salon polska, 100% sprawny, goto-

wy do pracy, zarejestrowny z aktualnym 

przeglądem i OC, cena: 3 500zł, tel: 781 

071 451 [14.10.] 

Peugeot 307 SW, 1.6HDi, 110 km, 05r., tel: 

791 197 619 [14.10.] 

Ford Focus C-Max, 1,6CDTI, 109KM, 06r.,  

wersja Ghia po wymianie rozrządu i pły-

nów eksploatacyjnych, przebieg: 157tys., 

cena: 13 000 zł do małej negocjacji, tel: 

664 670 067 [14.10.] 

Renault Clio II,1.5DCi, 80KM, 02r., po lif-

cie, tel: 792 593 676 [14.10.]

Mercedes Sprinter 313, cena do uzgodnie-

nia, tel: 604 176 950 [7.10.]

Ford Mondeo, MK3, 2.0 TDCi, 00r., ko-

lor szary, cena: 5 000 zł, tel: 663 708 546 

[7.10.]

Opel Vectra B, kombi, 2.0, 97r., instalacja 

gazowa, kolor ciemnozielony, klimatyza-

cja, zarejestrowany, cena: 2 300 zł, tel: 721 

217 553 (dzwonić po godz. 15.00) [7.10.]

AUDI A3, 08r., poj. 1 798 cm3, 160 KM, 

LIFT turbo-benzyna, 150 500km., kolor 

biały, bogate wyposażenie, auto 100% 

sprawne, serwisowane w Niemczech, spro-

wadzone w 16r., ważne ubezp., I przegląd, 

cena: 40 000 zł, tel: 723 666 503   [7.10.]

Opel Astra. 1.4, benzyna, 93r. el. lusterka, 

wspomaganie kierownicy, centralny za-

mek, hak, alufelgi, tel: 663 933 821 [7.10.] 

Motocykl Honda CA Rebel z 97r.,  spro-

wadzony z Niemiec, 24 635km, w zesta-

wie klucze, osłona na bak,  gmole, cena: 

4 000zł do negocjacji, tel: 600 145 748 

[7.10.]

Motocykl Kawasaki BN Eliminator 

125,01r., sprowadzony z Niemiec,10 

456km, książka serwisowa, instrukcja 

obsługi, niemieckie przeglądy potwierdza-

jące przebieg, cena: 5 000zł do negocjacji, 

tel: 600 145 784 [7.10.] 

Skuter SOWA, 11r., tel: 667 058 718 [7.10.] 

Romet, 86r., z Polski, tel: 667 058 718 

[7.10.] 

Nissan Almera Tino , 02r., cena: 7 500zł, 

tel: 667 058 718 [7.10]

VW Golf IV TDi, 2000r., cena: 7 500 zł tel: 

667 058 718 [7.10.]

Kia Carnival 2,9 CRdi, van 7-osobowy, 

02r.,, bordowy metalik, stan bardzo dobry, 

klim. dwustrefowa, alumy 17’’ z opnami 

7,5mm, chromowane dodatki, cz. deszczu 

i parkowania, rejestrator jazdy w lusterku, 

radio CD z wbudowaną zmieniarką na 6 

płyt, cena: 8 999zł, tel: 502 345 130 [7.10.]

  KUPIĘ
Auto do 2 000 zł, oferty proszę skladac 

telefonicznie lub sms, tel: 603 322 466 

[21.10.] 

Każde auto osobowe, dostawcze, starsze 

lub nowsze, całe, uszkodzone, do popra-

wek, tel: 781 071 451 [14.10.] 

Kupię samochody o wartości do 20 tys. zł, 

tel: 517 769 829 [7.10.] 

  CZĘŚCI I INNE

Alufelgi do BMW, oryginalne 17”, rozstaw 

śrub 5x120, ET 20 , stan idealny, tel: 663 

034 016 [28.10.]

Kompletne koła zimowe 235/65 R17, do 

Touareg, Audi Q7 lub Cayenne itd., roz-

staw śrub 5x130, cena: 1 800zł,  tel: 601 

769 444 [28.10.] 

Przyczepę HL, 5 ton, wywrot dwustronny, 

bez dokumentów, tel: 573 964 950 [21.10.]

4 opony zimowe oraz 4 opony letnie “Mi-

chelin”, na felgach stalowych I alumi-

niowych, na 4 śruby do Renault,  rozm. 

185/65/R15, tel: 784 465 085 [21.10.]

Opony, rozm. 185/60/14, 2szt, cena: 150 

zł, oraz opony rozm. 155/65/14, 4szt., 

cena: 250zł, tel: 784 382 272 [21.10.]

Felgi Mercedes klasa  A, rozm. 15, 4 szt. 

cena: 150zł, tel: 889 075 468 [21.10.]

Felgi BMW, rozm. 15, 4 szt., cena: 150zł, 

tel: 889 075 468 [21.10.]

Airbag Vw Polo/Lupo, 00r, dodatkowo 

kierownica w stanie db, tel: 691 619 708 

[21.10.]

Opony zimowe, 4szt.,  Continental Con-

tiwintercontact, rozm. TS810 205/55/16, 

wysokość bieżnika 7mm, cena: 370 zł, tel: 

601 493 129 [21.10.]

Opony zimowe 185/60/15 Michelin, oraz 

felgi stalowe 15’, do Renault Megane I Clio, 

4 otwory, tel: 607 967 590 [14.10.]

NIERUCHOMOŚCI
SPRZEDAM
Działka budowlana o pow. 12 arów. 
Tel: 695 089 799

Dom w stanie surowym, otwartym, 

135m2 na działce o pow., 1203m2, Ostrze-

Aby zamieścić ogłoszenie drobne, wyślij sms pod nr: 7057 w treści wpisując: DROBNE. Po kropce wpisz tresć Twojego ogłoszenia np. DROBNE.Sprzedam kanapę. Koszt 0,50 gr + vat.
Możesz też zadzwonić do redakcji pod nr: 533 600 655 lub dodać ogłoszenie poprzez naszą stronę internetową: www.naszestrony.info.pl w zakładce „ogłoszenia”. 

Pamiętaj, aby Twoje ogłoszenie drobne ukazało się w najbliższym numerze, musisz je dodać do czwartku do godz. 18.00.

TANIE KREDYTY 
 tel. 724 235 989

POŻYCZKI BEZ ZAŚWIADCZEŃ 

tel. 724 235 989

TWOJA DYSKRETNA 
POŻYCZKA

Zadzwoń: 732 76 76 76

MOGĘ SPROWADZIĆ 
SAMOCHODY Z ANGLII
osobowe, busy oraz dostawcze

tel. + 44 786 402 21 42
lub 505 353 516
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szów-Pustkowie, ul. Srebrna, kontakt. Po 

godz., 15-tej, tel: 505 110 083 [28.10.]

Działki budowlane przy ul. Złotej w 

Ostrzeszowie, ładna okolica, tel: 781 155 

460 [28.10.]

Dom w miejscowości Kopeć, na działce o 

pow. 13 arów, tel: 605 937 064 [28.10.]

Atrakcyjna działka w Bierzowie, pow. 

1143m2, wym. 27 x 42m, krótszy bok 

wzdłuż drogi asfaltowej, podstawowe 

media w granicy działki, cena: 28zł/m2 

do negocjacji, zadzwoń I zapoponuj swoją 

cenę, tel: 609 297 058 [28.10.]

Działki budowlane, Olszyna, atrakcyjna 

lokalizacja oraz warunki zabudowy, tel: 

784 749 351 [28.10.]

Działki budowlane, Ostrzeszów, ul. Ko-

ściuszki, cena: 80zł/m2, tel: 781 432 089 

[21.10.]

Działki budowlane, 1km od Rynku w Ko-

bylej Górze, woda, prąd, cena: 30zł/m2, 

tel: 781 432 089 [21.10.]

Tanio sprzedam częściowo umeblowaną 

kawalerkę na osiedlu Zamkowym, o pow. 

25M2, IV piętro, cena: 75 tys. zł., tel: 691 

327 170 [21.10.]

Działki, Kuźniki ul. Jaworowa, najtaniej w 

Ostrzeszowie, pow. od. 1000 do 3000m2, 

teren wyrównany, cena: 50zł/m2., do 

uzgodnienia tel: 696 026 719 [21.10.]

Mieszkanie o pow.45,2 m2, 2 pokoje, sło-

neczne,umeblowana kuchnia ze sprzętem 

AGD, balkon, piwnica,  IV piętro, Os. Zam-

kowe w Ostrzeszowie, tel: 697 634 417 

[21.10.]

Mieszkanie, pow.70m2, po kapitalnym 

remoncie, z przynależnym poddaszem do 

remontu (80m2), ul. Targowa w Ostrze-

szowie, cena: 180 000 zł, tel: 660 434 792 

[21.10.] 

Dom w Kobylej Górze na działce o pow. 9 

arów, przy lesie, tel: 604 844 664 [14.10.]

Działka ogrodniczo-rekreacyjna, Ostrze-

szów, ul. Kąpielowa, 500m2 , nr 19, tel: 

664 068 665 [14.10.]

Działkę budowlaną o powierzchni ok. 

1500M2, w miejscowości Potaśnia, przy 

głównej drodze Mikstat- Ostrzeszów, tel: 

667 309 364 [14.10.]

Duże wygodne mieszkanie w Ostrzeszo-

wie, I piętro, tel: 781 464 330 [7.10.]

Działki budowlane w Rogaszycach, warun-

ki zabudowy, dobra lokalizacja (centrum) , 

tel: 606 735 696 [7.10.]

Działkę budowlaną o pow.: 400m2, cen-

trum Ostrzeszowa, tel: 506 210 064 [7.10.]

Działkę budowlaną, uzbrojoną, Turze 23, 

pow.: 921m2, cena: 50 000zł, tel: 695 213 

925 [7.10.]

Działkę,  Marydół-Huta,  rolno-budowla-

na, cena:  20zł/m2, tel: 695 702 491 [7.10.]

ODDAM W NAJEM
Wynajmę kawalerkę, pokój, kuchnia, ła-

zienka, na osiedlu Zamkowym, IV piętro, 

tel: 691 327 170 [28.10.]

Połowę domu na parterze w centrum 

Bukownicy ,1 duży pokój, kuchnia, kory-

tarz, łazienka, ok. 50 m2 [osobne wejście, 

osobne liczniki ] internet, światłowód, 

wi-� , tv czynsz 600 zł, opłaty prąd, woda, 

kaucja 1000 zł, tel: 886 257 760 [28.10.]

Wynajmę nowy garaż,, tel: 530 410 273 

[28.10.]

Mieszkanie o pow. 32m2, ( duży pokój, 

kuchnia, łazienka), nowo oddane do użyt-

ku. Stan idealny. Więcej szczegółów pod nr 

telefonu, tel: 605 545 918 [28.10.]

Lokale na działalność gospodarczą w bu-

dynku Biznes Centrum w Ostrzeszowie, 

ul. Daszyńskiego 17 (b. TPSA), dosko-

nała lokalizacja, łatwy dojazd, duzy par-

king, Wi-Fi, monitoring, tel: 601 780 158 

[28.10.] 

Reprezentacyjne biuro o pow. 50 m2, w 

doskonałej lokalizacji Ostrzeszowa, ul. 

Zamkowa 28, przy biurze Notariusza, na 

parterze, własne wejście, węzeł sanitarny, 

ogrzewanie gazowe, własne miejsce posto-

jowe, tel: 601 780 158 [28.10.]

Mieszkanie w okolicy Galerii Borek z wła-

snym podwórzem o pow. 38m2, tel: 502 

230 994 [28.10.] 

Lokale biurowe o pow. 30 m2 I 20 m2, 

Ostrzeszów, ulica Piastowska 16, tel: 609 

853 831 [21.10.]

Mieszkanie 80m2, tel: 785 230 400 

[21.10.]

Lokal o pow.120 lub 330 m2, tel: 785 230 

400 [21.10.]

Wynajmę pomieszczenie o pow. 100 m2, 

na działalność gosp. + duży plac przy tra-

sie K11, tel: 696 324 208 [14.10.]

Wynajmę lokal handlowy o pow. 34m2, po 

remoncie, Pl. Borek, Ostrzeszów, tel: 662 

297 153 [14.10.]

Mieszkanie w Ostrzeszowie (pokój, kuch-

nia I łazienka), tel: 62 586 07 65 [14.10.]

Wynajem lokalu przeznaczonego na dzia-

łalność handlową, biurową lub usługową. 

Lokal z dużą witryną znajduje się przy jed-

nej z głównych ulic, z dostępem do miejsc 

parkingowych. W skład lokalu wchodzi 

duże pomieszczenie 20 mkw + zaplecze 

socjalne 4 mkw. Na ścianach gładź, na 

podłodze płytki, bardzo dobry stan tech-

niczny. Czynsz najmu 600,00 zł zawiera 

ogrzewanie i wodę. Prąd dodatkowo wg 

zużycia, Grabów nad Prosną, tel: 880 238 

050 [14.10.]

Lokal użytkowy na ul. Tragowej 4, Ostrze-

szów, pow. 38 m2, parking blisko lokalu, 

tel: 601 535 191 [7.10.]

POSZUKUJĘ DO WYNAJĘCIA
Mieszkanie do 50m2 w Ostrzeszowie, tel: 

695 911 760 [28.10.]

Wezmę grunty w dzierżawę, tel: 697 754 

147 [28.10.]

 ROLNICZE
SPRZEDAM
6 sztuk prosiąt, tel: 693 062 685 [28.10.]

Traktor Zetor 7711 , 90r. , cena: 31 000zł, 

tel: 665 043 140 [28.10.]

Traktor Ursus 1614, oraz ursus 914, tel: 

665 043 140 [28.10.]

Wysłodki mokre, tel: 603 750 304 [28.10.]

Jęczmień, pszenica, pszenżyto, owies, tel: 

603 750 304 [28.10.]

Ziemniaki jadalne Vineta, bardzo smacz-

ne, dowóz w okolicy ostrzeszowa gratis, 

cena: 15zł/kg, tel: 695 649 488 [28.10.] 

Bronę wirnikową, siewnik pneumatyczny 

accord, tel: 697 754 147 [28.10.]

Agregat uprawowo-siewny, 3m, tel: 697 

754 147 [28.10.]

John Deere 6506 z turem ,105 km, sześć 

cylindrów, 98r, tel: 697 754 147 [28.10]

Ziemniaki jadalne, vineta, możliwy trans-

port, tel: 600 272 972 [28.10.] 

Klacz, 18-miesięczną, maści ciemny kasz-

tan, rasy wielkopolskiej, z pełnym rodo-

wodem, po ojcu Halogen, spokojna, tel: 

694 937 349 [28.10.] 

Jałówkę po wycieleniu, tel: 667 616 454 

[21.10]

Mulczer do likwidacji ugoru, zawieszany 

na ciągniku, tel: 573 964 950 [21.10.]

Rozrzutnik obornika, 8 ton, tel: 573 964 

950 [21.10.]

Prosięta duże, tel: 609 687 722 [21.10]

Rozrzutnik obornika, jednoosiowy, Krone, 

cena: 3 500 zł, tel: 666 015 309 [21.10.]

Wowrki big bag, tel: 785 230 400 [21.10.]

Siano w kostkach, tel: 793 775 501 [21.10.]

Jałówkę cielną 7 miesięcy, tel: 663 976 

773 [21.10.]

Las sosnowy, 35 letni, o pow. 2,5 hektara, 

w Kobylej Górze, przy drodze asfaltowej, 

tel: 665 065 801 [21.10.]

Ziemniaki jadalne, Gala, tel: 607 307 942 

[21.10.]

Ziemniaki odpadowe, grube, tel: 607 307 

942 [21.10.]

Słomę 10t., okolice Czajkowa, tel: 727 681 

935 [14.10.]

Maszyny rolnicze (likwidacja gospodar-

stwa), tel: 517 147 226 [14.10.]

Króliki nowozelandzkie czerwone ( samce 

i samice ) w różnym wieku, cena: od 19 do 

60 zł/szt, tel: 721 599 241 [14.10.]

Pszenżyto jare oczyszczone, cena: 590zł/t, 

żyto paszowe, cena: 26zł/50kg, tel: 695 

515 812 [14.10.]

Siano w snopkach, cena: 5zł/szt, słoma w 

snopkach, cena: 3zł/szt, tel: 695 515 812 

[14.10.]

Oponę rolniczą, używaną, nie uszko-

dzoną, rozm.: 12.4-28, tel: 668 151 236 

[14.10.]

Wysłodki mokre, tel: 600 195 110 [7.10.] 

Kukurydzę suchą, duże ilości, tel: 691 892 

885 [7.10.] 

Ziemniaki jadalne, wineta, świeża odmia-

na, tel: 667 522 365 [7.10.]

KUPIĘ
Zboża, min. 12 ton, tel: 691 073 472 

[28.10.]

Maciory 3,90zł/kg, knury, tuczniki, było. 

Pieniądze I odbiór na miejscu, tel: 667 892 

096 [21.10.]

Siano w kostkach, tel: 505 353 516 [14.10.]

Kukurydzę mokrą, okolice Doruchowa, tel: 

607 519 661 [14.10.]

Ciągniki rolnicze całe i uszkodzone, tel: 

696 681 781 [14.10.]

 RÓŻNE
ODDAM
Oddam w dobre ręce 5 kotków, są urocze, 

harcują I z niecierpliwością czekają na 

nowy dom, tel: 784 465 072 [28.10.]

Dwa małe kotki, tel: 606 718 442 [28.10.]

Oddam w dobre ręce, 2 suczki, pieski – 

kundelki, nie będą duże, tel: 605 413 370 

[14.10.]

Szczenięta Bernardyna, tel: 781 786 434 

[14.10.]

PRZYJMĘ
Wojskowe stare odznaczenia, polskie I za-

graniczne, przedwojenne, z czasów wojny, 

oraz powojenne, tel: 694 972 047 [14.10.]

Pokarm dla wiewiórek, stare orzechy, mi-

gdały, suszone banany, tel: 62 730 43 19 

[14.10.]

SPRZEDAM
Piec Zembiec, tel: 721 993 205 [28.10.]

Komoda narożnikowa, sonoma, tel: 509 

215 230 [28.10.]

Materac, wym. 120X200, tel: 509 215 230 

[28.10.]

Łóżko metalowe, wym.120x 200 + stelaż, 

tel: 509 215 230 [28.10.]

Zbiornik na mleko, poj.350l., tel: 781 316 

515 [28.10.]

ATRAKCYJNE CHWILÓWKI
tel. 790 202 232

WYNAJMĘ POMIESZCZENIA NA 

DZIAŁALNOŚĆ GOSPODARCZĄ, 

BIURA, GABINETY LUB INNĄ. 

LOKAL PO REMONCIE, 

RECEPCJA UMEBLOWANA, 

W CENĘ WLICZONE OPŁATY, 

OSTRZESZÓW. TEL: 663 400 631 

SZYBKIE POŻYCZKI
tel. 512 304 501

Wesela
Zajazd Ostrzeszów

(Za stacją Statoil wyjazd na Kępno)

Hotel
PROFESJONALNIE ZA
ATRAKCYJNĄ CENĘ

TEL. 607 426 000 

KREDYT Z NISKIM
 OPROCENTOWANIEM 

tel. 790 202 232
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Łóżko jednoosobowe z materacem, nie-

zniszczone, tel: 785 249 892 [28.10.]

Rower góral, koła rozm. 26’, cena: 80zł, tel: 

515 080 807 [28.10.]

Pralki typu Franie, oraz wirówkę do pra-

nia, tel: 515 080 807 [28.10.]

Tanio sprzedam używane sprzęty elektro-

niczne, telewizor Panasonic 21’, Daewoo 

21’, kineskopowe, tel: 515 080 807 [28.10.]

Grzejnik panelowy wys.90cm, szer. 40cm., 

tel: 607 483 023 [28.10.]

Garderobiankę, cena: 100zł, tel: 607 483 

023 [28.10.]

Wirówkę do prania, tel: 607 483 023 

[28.10.]

Męską kurtkę skórzaną, jesienno-wiosen-

ną, duży rozmiar, tel: 607 483 023 [28.10.]

Cyklop produkcji Polskiej, tel: 603 301 294 

[28.10.]

Tapczan narożnikowy, prawostronny, od-

biór własnym transportem, Ostrzeszów, 

cena: 350 zł do negocjacji, proszę dzwonić 

w godz. 16.00 - 20.00, tel: 783 467 969 

[28.10.]

Heblarkę, strugarkę, piłę z wózkiem, tel: 

576 268 168 [28.10.]

Piec koza, żeliwny, emaliowany, zasypowy, 

tel: 576 268 168 [28.10.]

Pompę Co Fi 50, tel: 576 268 168 [28.10.]

Budę, dla dużego lub średniego psa, tel: 

576 268 168 [28.10.]

Drzwi prawie nowe, użytkowane tylko rok, 

dwu skrzydłowe wewnętrzne z drewna,  w 

komplecie z klamką i kluczem, wymiary: 

wys., ramy: 235cm, szer: 139, wymia-

ry skrzydła: wys: 197, szer:76cm drugie 

skrzydło: wys:197 szer: 46cm, tel: 605 937 

064 [28.10.]

Grzejnik łazienkowy, drabinka, kolor sza-

ry, grzejnik jest nowy, ma bardzo wysoką 

moc grzewczą, wymiary: 158x55, tel: 605 

937 064 [28.10.]

Maszynę do szycia łucznik, tel: 605 937 

064 [28.10.] 

Meble: antyczna toaletka oraz komoda, 

tel: 605 937 064 [28.10.]

Bryczkę konną na gumowych kołach, tel: 

605 937 064 [28.10.]

Drewno rozpałkowe b. suche, dowóz gra-

tis, tel: 664 068 665 [28.10.]

Laptop HP Compag 6510b 14”, 2 GB pa-

mięci, procesor DualCore 2,10 GHz, mato-

wa matryca, cena 350 zł, tel: 600 272 972 

[28.10.]

Wózek transportowy,magazynowy lub na 

opony, 4kółka, wys.190cm, cena: 140zł, 

tel: 691 863 068 [28.10.]

Rury kanalizacyjne PCV, śr. 160, poma-

rańczowe, cena: 10 zł/mb, tel: 501 615 228 

[28.10.]

Laptop ADVENT 15,6 „, 2 GB pamięci, 

procesor 1,73 GHz, szklana matryca, cena: 

300 zł, tel: 600 272 972 [28.10.]

Rower, damkę, cena: 120zł, tel: 609 814 

906 [28.10.]

Ponton wędkarski, dł.3,5m, z wiosłami 

oraz uchwytami do wędek, tel: 609 814 

906 [28.10.]

Magiel elektryczny, tel: 601 901 733 

[21.10.]

Rower stacjonarny Ketler, tel: 601 901 733 

[21.10.]

Wertykulator do czyszczenia trawników, 

tel: 601 901 733 [21.10.]

Narożnik prawy, zielony, tel: 662 682 097 

[21.10.]

Tartaczną olchę, pierśnica powyżej 50cm, 

8szt, tel: 609 687 722 [21.10.]

Kino domowe 5.1 “Bellstar” wraz z DVD + 

kolecję � lmów na płytach, cena: 270zł, tel:  

601 312 802 [21.10.]

Nową lampę błyskową do aparatów cy-

frowych Nikon SB-910, tel: 691 014 130 

[21.10.]

Blacha rychlowana, grubość 8 mm, tel: 

666 152 925 [21.10.]

Rower górski, tel: 666 152 925 [21.10.]

Okno wymiary 137x 129, tel: 666 152 925 

[21.10.]

Krajzegę, cała metalowa, z wyłącznikiem, 

tel: 666 152 925 [21.10.]

Rower dzieciecy, niebieski, kola 16’, cena: 

80 zł, tel: 693 258 502 [21.10.] 

Maszyna do szycia Adler De Luxe, cena: 

140 zł, tel: 601 937 880 [21.10.]

Rower męski, koła 26’’, zielony, cena: 80 

zł, prosze dzownić po godz. 16.00, tel: 730 

078 361 [21.10.]

Laptop HP 6510b 14”, 2 GB pamięci, proce-

sor DualCore 2,10 GHz, matowa matryca, 

cena: 350 zł, tel: 600 272 972 [21.10.]

Wózek dziecięcy � rmy Mikado - Ontario 

w kolorystyce ciepły gra� t z przewagą 

dodatkowej tkaniny w kolorze nasyconej 

pistacji, obydwa kolory oddzielone są de-

likatną kreską w kolorze białym, wózek 

wielofunkcyjny do 3 lat, używany rok, tel: 

507 712 032 [21.10.] 

Karuzelę grającą nad łóżeczko, � rmy 

Canpol Babies, tel: 507 712 032 [21.10.]

Kocioł C.O. 20kw, � rmy Termotech, rok 

produkcji 2011, cena: 1200zł do negocja-

cji, tel: 531 552 764 [21.10.] 

Kojec dla dziecka, prawie nieużywany, tel: 

507 712 032 [21.10.]

Piecyk gazowy do pomieszczeń na butlę, 

cena: 250zł, tel: 603 237 208 [14.10.]

Zestaw mebli do sklepu odzieżowego, 

nowy, w kolorze białym, tel: 662 297 153 

[14.10.]

Bramę garażową, uchylna, ocieplana, 

wym. 2,20x2,10, tel: 601 955 131 [14.10.]

Kozę mleczną, tel: 505 353 516 [14.10.]

Mleko I ser kozi, tel: 505 353 516 [14.10.]

Trampoliny 2,5 m średnicy, bez siatki 

bocznej, tel: 505 353 516 [14.10.]

Rowerek dziecięcy od 3 do 7 lat, tel: 505 

353 516 [14.10.]

Tapczan narożnikowy, tel: 515 468 023 

[14.10.]

Drewno suche, workowane, rozpalkowe, 

z możliwością dowozu, tel: 515 468 023 

[14.10.]

Zwyżkę, ambonę myśliwską, tel: 530 397 

256 [14.10.]

Domek drewniany pod zjeżdżalnie z huś-

tawką, cena promocyjna, dzwonić po 

15.00 , tel: 609 739 759 [14.10.]

Rower damka, prod.Niemcy, stan ideal-

nym ,26” z nowymi oponami i łańcuchem, 

cena: 200 zł, tel: 664 670 067 [14.10.]

Łóżko dziecięce, rozkładane z pojemni-

kiem na pościel i poduszką, cena: 150 zł, 

tel:  781 786 434 [14.10.]

Łóżko piętrowe z dwoma materacami, 

cena: 250 zł, tel: 781 786 434 [14.10.]

Meblościankę, 4m szer., boki w kolorze ja-

snym, fronty ciemniejsze, cena: 200zł, tel:  

602 632 032 [7.10.]

Rower męski Kettler, koła 28’’, srebrny, 

aluminiowy, cena: 200 zł, prosze dzownić 

po godz. 16.00, tel: 725 879 096 [7.10.]

Rower męski, koła 28’’, zielony, przerzutki 

w tylnej piaście, cena: 40 zł, tel: 661 971 

639 [7.10.]

Rower dziecięcy, koła 12’, boczne koła, 

kolor żółty, cena: 25 zl, tel: 693 258 502 

[7.10.]

Szczenięta owczarka niemieckiego, tel: 

692 365 942 [7.10.]

Wózek transportowy (magazynowy) na 

4kółkach, wysokość 190cm, cena: 140zł, 

tel: 501 615 228 [7.10.] 

Ubranka dla dziewczynki w wieku 5-7 lat, 

różne, niezniszczone. Cena: 1-5 zł, tel: 785 

949 485 [7.10.]

Stolik dziecięcy Ikea-Mammut, plasti-

kowy, kolor jasnoniebieski, prostokątny 

(dł.77 cm, szer. 55 cm, wys. 48 cm) plus 

krzesełko tej samej � rmy w kolorze jasno-

zielonym, stan bdb, cena: 62 zł, tel: 667 

522 365 [7.10.] 

KUPIĘ
Używane meble kuchenne w kolorze ja-

snym, tel: 731 487 099 [14.10.] 

PRACA
DAM PRACĘ
Zatrudnię operatora maszyny leśnej (trak-

tor I przyczepa zrywkowa) z doświadcze-

niem, tel: 602 465 742 [28.10.]

Poszukujemy stolarza do pracy w miejsco-

wości Marydół, praca od zaraz, tel: 500 

023 703 [28.10.]

Zatrudnię pomocnika do ociepleń i prac 

budowlanych, tel: 609 814 906 [28.10.] 

Apteka Gemini w Ostrowie Wielkopolskim 

zatrudni kierownika apteki, techników 

farmaceutycznych oraz pomoce apteczne. 

Osoby zainteresowane prosimy o przesła-

nie CV zawierającego klauzulę o ochornie 

danych osobowych na adres praca@apte-

kagemini.pl z dopiskiem w tytule “Ostrów 

Wielkopolski oraz np. Technik farmaceu-

tyczny”. [14.10.]

Apteka Gemini w Ostrowie Wielkopolskim 

zatrudni MAGISTRA FARMACJI. Osoby 

zainteresowane prosimy o przesłanie CV 

zawierającego klauzulę o ochronie danych 

osobowych na adres praca@aptekagemini.

pl z dopiskiem w tytule „Ostrów Wielko-

polski magister farmacji”. [14.10.]

Zatrudnię pracowników do produkcji pa-

let, mile widziane doświadczenie. Praca od 

zaraz, tel: 795 548 477 [14.10.] 

Zatrudnię kierowcę z kategorią B, w trans-

porcie krajowym, mile widziane doświad-

czenie, tel: 661 398 290 [7.10.] 

SZUKAM PRACY
Szukam pracy za granicą jako budowla-

niec, malarz, płytkarz, posiadam doświad-

czenie w zawodzie i innej prcay za granicą, 

tel: 515 488 291 [14.10.]

Udzielę korepetycji z języka angielskiego, 

tel: 501 088 752 [14.10.]

Studentka matematyki udzieli korepetycji, 

tel: 723 308 696 [14.10.]

Młoda, odpowiedzialna dziewczyna szu-

ka pracy na terenie Ostrzeszowa. pomoc 

domowa, opieka nad dzieckiem i inne, tel: 

609 712 925 [7.10.]

MATRYMONIALNE
 „SERENADA 35+’’

Wdowa, 60 lat z gm. Kobyla Góra pozna 

pana do 65 lat, najlepiej wdowca, bez na-

łogów. Tylko poważne oferty. Tel: 691 203 
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Mężczyzna pozna panią w wieku od 38 do 

45 lat, chętnie z dzieckiem, która pragnie 

szczęśliwego związku. Tylko poważne 

oferty. Tel: 696 130 942

Wolny mężczyzna, 50 lat, pozna miłą i od-

powiedzialną panią, kontakt do uzyskania 

w redakcji. 

Kawaler 36 lat, bez nałogów, pozna uczci-

wą panią zdecydowaną na stały związek w 

wieku 28-37 lat, tylko poważne oferty, tel: 

721 866 493

Mam 44 lata, kawaler bez nałogów, uczci-

wy, szczery, uczuciowy, konsultant ko-

smetyczny, pozna uczciwą, ciepłą, wierną 

i niepalącą panią w wieku 32-51 lat, która 

pragnie założyć stałą, szczęśliwą rodzinę. 

Czekam na kontakt: marek1970@o2.pl

Jesteś dojrzałą, poważną osobą, która 

skończyła 35 lat i doskwiera Ci samot-

ność? Osoby samotne to bardzo liczna 

grupa w naszym społeczeństwie. Nie musi 

tak być. Ta rubryka jest Twoją szansą na 

odnalezienie „drugiej połowy”. Pamiętaj, 

że zamieszczamy tylko poważne anonsy. 

Jak zamieścić ogłoszenie? Przyjdź do re-

dakcji razem z dowodem osobistym. 

KREDYTY DLA ROLNIKÓW 
tel. 512 304 501

POŻYCZKA W 15 MINUT
tel. 605 054 057

KREDYT Z NISKĄ RATĄ 
tel. 605 054 057

Chcesz otrzymać nowy 
zapach Kenzo

 dla Avon za 1 zł?
 Zadzwoń: 608 526 072;

 692 494 250

PRYWATNY DETEKTYW
skutecznie i dyskretnie

tel. 725 30 30 35

Zatrudnię kierowcę z prawem jazdy C+E 

w transporcie międzynarodowym. 

Każdy weekend w domu. 

Kontakt: 603 649 112

Gotówka na dowolny cel 
do 25 tys. do 48 miesięcy, 

zadzwoń 530 362 595
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KONKURS !!!
Wygraj bilety na koncert Listy Śląskich Szlagierów!
Chcesz zobaczyć wykonawców Śląskich Szlagierów na żywo? A może wolisz 
posłuchać muzyki w domowym zaciszu? Weź udział w konkursie i wygraj 
trzy podwójne wejściówki na najbliższy koncert wykonawców LŚS, który 
odbędzie się 26 listopada w Kępnie. Do zdobycia także 3 płyty.

Co zrobić, aby wziąć udział w losowaniu trzech podwójnych
 wejściówek i płyt?

Wyślij SMS pod nr: 72051
w treści wpisując: SZLAGIERY. A po kropce wpisz swoje imię,

 nazwisko oraz miejscowość
(koszt: 2 zł + VAT)

przykładowy SMS: Szlagiery.Jan Kowalski Ostrzeszów
Na Państwa SMS-y czekamy do piątku - 18 listopada, do godz. 12.00. Spo-
śród wszystkich wysłanych SMS-ów wyłonimy szczęśliwców, którzy otrzy-
mają wejściówki i płyty. 
Ilość wysłanych SMS-ów jest dowolna. Pamiętaj, że każdy dodatkowy SMS 
zwiększa szansę na wygraną.
Lista osób, które otrzymają nagrody, zostanie opublikowana w wydaniu z 
22.11.2016 r. na łamach „Naszych Stron Ostrzeszowskich”. Wejściówki i 
płyty będą do odebrania w redakcji od 22 do 25 listopada.

Zapraszamy do zabawy!

17 października uczniowie 
klasy I TR i TA pod opieką 

Krystyny Trzeciak i Aleksandry 
Zmudy uczestniczyli w zajęciach 
terenowych. 

Najpierw odwiedzili gospodar-
stwo szkółkarskie E. P. Burziwoda i 
Syn. Szkółka zajmuje powierzchnię 
13 hektarów z czego 1 hektar to 
tunele przeznaczone do produkcji 
młodzieży. W gospodarstwie prowa-
dzi się rozmnażanie oraz sprzedaż 
hortensji i produkcje rododendrona 
szczepionego. Sadzonki trafiają do 
wielu krajów europejskich. Następnie 
uczniowie udali się do gospodarstwa 
państwa Marszałów w miejscowości 
Ligota. W ramach zajęć praktycznych 
oceniali profil glebowy, badali odczyn 

gleby oraz strukturę i poziomy gene-
tyczne. Wycieczka zakończyła się 
przy ognisku z pieczonymi kiełba-
skami i gorącą kawą. Zajęcia posłu-

żyły nie tylko poszerzeniu wiedzy, ale 
również integracji klas.

Szkolny Zespół 
Redakcyjny ZS nr 2

Jak pojmowano rzeźbę aż do po-
czątku XX wieku? Jaki wpływ na 
rozwój sztuki dwudziestowiecznej 
miał Marcel Duchamp? Syntety-
zm-prymitywizm-abstrakcjonizm 
- czyli wszechpanujące trendy 
rzeźbiarskie w pierwszych dzie-
sięcioleciach ubiegłego stulecia. 
Kim był Brancusi, Moore i Giaco-
metti? Czy według Caldera mobile, 
tudzież stabile potrafiły dynami-
zować świat? Pop-art plus hipper-
realizm zapowiedzią postmoder-
nizmu w rzeźbie? Jak nazywa się 
najsłynniejszy polski rzeźbiarz 
współczesny?

Próbą znalezienia odpowiedzi na 

powyższe pytania stał się wykład po-
święcony współczesnej sztuce rzeź-
biarskiej. Autorka starała się dobrać 
przykłady sztuki europejskiej spo-
śród artystów pochodzących z Anglii, 
Francji, Hiszpanii i Stanów Zjedno-
czonych. Jak widać na prezentacji, do 
obejrzenia której wszystkich Państwa 
serdecznie zapraszam, współczesne 
dzieło rzeźbiarskie zostało wyzwolo-
ne z ograniczeń tradycyjnej definicji 
rzeźby. Nowością w tym temacie jest 
także zerwanie z tradycyjnymi wy-
znacznikami wartościowej rzeźby tj.: 
kunszt artysty, szlachetność tworzy-
wa, czy też pojęcie piękna. Jednakże 
najważniejszym postulatem nowo-

czesnej rzeźby jest wyeksponowanie 
wartości samego procesu twórczego 
oraz fakt, iż rzeźba współczesna to 
już nie bryła osadzona w przestrzeni 
ale jakże istotny obiekt organizujący 
przestrzeń. 

26 października odbyła się 
niezmiernie ciekawa wy-

cieczka techników technologii 
drewna i stolarzy z Zespołu Szkół 
nr 1 w Ostrzeszowie do Krobi koło 
Gostynia, gdzie znajduje się uni-
katowe w skali europejskiej Mu-
zeum Stolarstwa i Biskupizny. 

 Miejsce to godne jest reklamowa-
nia, gdyż jest to jedyna w Polsce sto-
larnia niezmieniona od lat dwudzie-
stych XX wieku. Podziwiać tu można 
halę 100-letnich maszyn stolarskich 
napędzanych silnikiem gazowym  
i sprzężonych wałem transmisyjnym 
oraz stanowiska stolarskie, które nie 
poddały się upływowi czasu. Muzeum 

otwarto w 2009 roku i mieści się  
w budynku byłej fabryki mebli po-
wstałej w 1922 r. Przewodnikiem i 
opiekunem muzeum jest p. Marek 
Hałas, wnuk właściciela wspomnia-
nej fabryki. Dzięki niemu panuje w 
tym miejscu wspaniały nastrój oraz 
wrażenie, że czas się zatrzymał i że 
nadal jesteśmy w początkach XX wie-
ku. 

 Wspomnieć można, że prócz 
muzeum stolarstwa istnieje tu Bi-
skupiańska Izba, ilustrująca historię 
Krobi i okolic, działają warsztaty dla 
dzieci i dorosłych kultywujące stare 
sztuki rękodzielnicze – ceramiczne, 
stolarskie, intarsji, pozłotnicze i pla-

styczne.
 Młodzież z ostrzeszowskiej szko-

ły z zainteresowaniem zwiedziła 
obiekt związany z ich wykształce-
niem. Młodzi ludzie mieli okazję 
porównać współczesną pracę zawo-
dową z pracą wykonywaną przez ich 
pradziadków. Uczestnicy wyjazdu do-
strzegli sporo ciekawych rozwiązań i 
mieli mnóstwo spostrzeżeń fascynu-
jących współczesnego stolarza. Wy-
cieczkę zorganizował p. Przemysław 
Morek i p. Mirosław Zakręt. Zachę-
camy wszystkich do odwiedzin tego 
ciekawego miejsca.

Art. nauczyciel zawodu 
Przemysław Morek

Zajęcia terenowe uczniów klasy I Technikum 
Rolniczego i Technikum Architektury Krajobrazu

Wykład o rzeźbie twórców europejskich  XX wieku 
- w ramach obchodów Europejskiego Dnia Języków - 

w Zespole Szkół nr 2 w Ostrzeszowie

Współczesna podróż w zamierzchłe czasy - ewolucja mojego zawodu. 
 Uczniowie z Zespołu Szkół nr 1 w Ostrzeszowie kierunków drzewnych 

na tematycznej wycieczce w Krobi 
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BOBASKI 
Z NASZYCH 

STRON

Alan, synek państwa Agnieszki 
i Tomasza Pietrzaków z Głuszyny, 

ur. 26.10.2016 r., waga 3300 g

Igor, synek Magdaleny Nawrot 
i Jerzego Kowalika z Ostrzeszowa, 

ur. 27.10.2016 r., waga 2750 g

Julia, córeczka państwa Anety
 i Krzysztofa Geburków z Pawłowa, 

ur. 27.10.2016 r., waga 3700 g

Estera Grażyna, córeczka państwa 
Izabeli i Tomasza Kula z Mechnic, 

ur. 24.10.2016 r., waga 3310 g

Wiktoria, córeczka państwa Darii 
i Nikodema Czworowskich z Rojowa, 

ur. 24.10.2016 r., waga 3690 g

Kolejny raz, w poniedziałek 24 
października br. w ramach pro-
jektu ph. „Integracja z książką”, 
zapoczątkowanego przez Panią 
Katarzynę Kokoszko-Hodyjas - 
pedagoga ze Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego, mło-
dzież z tej placówki czytała w Bi-
bliotece Publicznej Miasta i Gmi-
ny Ostrzeszów przedszkolakom z 
Przedszkola Misia Uszatka.

Ładna pogoda umożliwiła udział 
aż dwóch grup przedszkolnych: 5-cio 

i 6-latków, które z zainteresowaniem 
słuchały edukacyjnych opowieści o 
Ekoludkach. 

W bieżącym roku szkolnym kon-
tynuujemy spotkania integracyjne w 
Oddziale dla Dzieci. Co miesiąc za-
praszamy grupy z ostrzeszowskich 
przedszkoli na głośne czytanie przy-
gotowane i przeprowadzone przez 
młodzież uczęszczającą do Specjal-
nego Ośrodka Szkolno-Wychowaw-
czego w Ostrzeszowie.

D. O.

19 października 2016 r. w 
Gimnazjum im. Polskich 

Olimpijczyków w Kraszewicach 
zgodnie z tradycją odbyły się 
otrzęsiny klas pierwszych. Uroczy-
stość ta ma na celu bliższe pozna-
nie naszych pierwszaków i  przyję-
cie ich w szeregi gimnazjalistów.

 Zaczęliśmy od rana. Już w wej-
ściu do szkoły na „kotki” przebrane 
na wzór postaci Shreka i baletnic 
czekał tajemniczy napój, a korytarz 
ozdobiony balonami i plakatami 
wprowadził ich w wesoły nastrój. 
Gdy wszyscy zebraliśmy się na sali 
gimnastycznej, uczniowie klas dru-
gich przystąpili do „kocenia”. Na 
każdego pierwszaka czekało zada-
nie. Wśród nich znalazły się: taniec 

hula, picie mleka bez użycia rąk 
i ubijanie piany z białek.  Na koniec  
wszyscy wybraliśmy się na paradę 
po naszej miejscowości . Nasi nowi 

uczniowie ze szkoły wyszli  zmęczeni, 
ale szczęśliwi.

Po południu spotkaliśmy się po-
nownie, tym razem z rodzicami, 

przedstawicielami  władz, przyjaciół-
mi szkoły i rodzicami.  Część o� cjalną 
rozpoczęło wystąpienie klasy pierw-
szej.  Udowodnili nam, że potra� ą 
wykazać się kreatywnością i dobrą 
grą aktorską. Po przedstawieniu głos 
zabrali drugoklasiści, którzy znów 
poddali „koty” próbie. Tym razem 
sprawdzili ich wiedzę o szkole oraz 
utalentowanie wokalne. Do wyzwań 
zaangażowani byli również rodzice.  
Wstąpienie „świeżaków” przypieczę-
towało uroczyste ślubowanie. Aby 
podsumować dzień wszyscy udali się 
na poczęstunek. Otrzęsiny zakoń-
czyła udana dyskoteka. Na pewno 
będziemy mile to wspominać.

Uczennica klasy 3a 
Julia Piekielna

Biblioteka Publiczna Gminy 
Doruchów włączyła się w 

obchody Roku Sienkiewicza czyta-
niem powieści „Qvo vadis”. 

W kolejnych trzech dniach - od 25 
do 27 października - dla młodzieży 
Gimnazjum im. Orła Białego w Do-
ruchowie wybrane rozdziały powie-
ści pierwszego Polaka uhonorowa-
nego Nagrodą Nobla w dziedzinie 
literatury czytali zaproszeni goście. 
Byli to: pan Ryszard Mazur - dyrek-
tor GOK-u, pani Dorota Makles - 
dyrektor przedszkola, pan Tomasz 
Bugaryn - sekretarz Urzędu Gminy, 

małżeństwo: Justyna i Maksymilian 
Ptak - radny powiatowy, pani Elżbie-
ta Orchowska - dyrektor Gimnazjum 
oraz ksiądz proboszcz para� i w Doru-
chowie Ireneusz Powaga. Wydarzenie 
poprzedzała  rozmowa z „pisarzem”, 
w czasie której słuchacze poznali 
fakty z życia Henryka Sienkiewicza. 
W postać tą wcielił się pan Łukasz 
Grzesik. 

Biblioteka dziękuje Wszystkim 
za udział i pomoc w zorganizowaniu 
wydarzenia ku czci Henryka Sienkie-
wicza.  

L. Piasecka

„Każdemu uczniowi radość się 
udziela, gdy zbliża się Dzień Na-
uczyciela. Z okazji tego zaszczyt-
nego Święta niech każda buzia bę-
dzie uśmiechnięta....” 

W dniu 14 października 2016 r. 
w naszej szkole odbyła się potrójna 
uroczystość. Cała nasza społeczność 
szkolna przeżywała wspólnie Dzień 
Papieski, Dzień Nauczyciela oraz na-
danie imienia grupie przedszkolnej.

Nasze świętowanie rozpoczę-
liśmy od spotkania z ks. Jackiem, 
który prowadzi działalność misyj-
ną. Ks. Jacek przybliżył nam pra-
cę misjonarza oraz opowiedział 
o swoich licznych podróżach po ca-
łym świecie. 

Następnie nadszedł czas na na-

danie imienia grupie przedszkolnej 
oraz pasowania przedszkolaków na 
jeżyki. Przedszkolacy w przygotowa-
nym programie artystycznym weso-
ło prezentowały swoje umiejętności: 
śpiewały piosenki, tańczyły, recyto-
wały wiersze. Po występach odbyła 
się „ceremonia” pasowania przez pa-
nią dyrektor na dzielne jeżyki symbo-
licznym ołówkiem.

Następnie uczniowie klas I-III zło-
żyli życzenia wszystkim nauczycielom
 i pracownikom naszej szkoły. Nie za-
brakło wierszy i piosenek. 

Na koniec uczniowie klas IV-VI 
przygotowali krótkie przedstawie-
nie poświęcone św. Janowi Pawłowi 
II. Postać papieża Polaka jest nam 
wszystkim szczególnie bliska, a wła-

śnie 16 października przypadałaby 
kolejna rocznica jego ponty� katu. 

Po częściach artystycznych głos 
zabrała pani dyrektor, która podzię-

kowała wszystkim nauczycielom i 
pracownikom za trud włożony w edu-
kację i wychowanie   uczniów. 

wychowawczyni Paulina

INTEGRACJA Z KSIĄŻKĄ W BIBLIOTECE

Koty w gimnazjum  w Kraszewicach

2016 Rokiem Henryka Sienkiewicza

DZIEŃ EDUKACJI NARODOWEJ W SZKOLE PODSTAWOWEJ W TORZEŃCU
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BARAN
(21 marca – 20 kwietnia)

Tydzień będzie ważny dla twoich 

spraw � nansowych. Będziesz musiał 

zapłacić zaległe rachunki lub oddać 

stary dług. Ktoś zwróci się do ciebie 

po poradę, a ty użyjesz całej swojej 

wiedzy, aby znaleźć wyjście z trud-

nej sytuacji. Nie kieruj się przy tym 

przelotnymi sympatiami, ale szukaj 

sprawiedliwego rozwiązania. Brak do-

świadczenia może być dla ciebie kata-

strofalny w skutkach. Nie rób tego, na 

czym się nie znasz. Obawa i ostroż-

ność będą w tym tygodniu dobrymi 

doradcami w trudnych chwilach. 

BYK
 (21 kwietnia – 20 maja)

W tym tygodniu nie będziesz 
zwracał większej uwagi na towa-
rzyskie i zawodowe sprawy. Czekają 
cię spokojniejsze, ale bardzo udane 
dni. Wykonasz swoje obowiązki, 
odwiedzisz znajomych, ale najlepiej 
czuć się będziesz w samotności. Fi-
lozo� czne rozmyślania poprawią ci 
nastrój, a nawet zaimponują pewnej 
znajomej osobie. W miłości karta 
zapowiada udany czas, pełen ma-
rzeń i romantycznych wzruszeń. W 
życiu samotnych osób może pojawić 
się ktoś, kto podobnie czuje i myśli. 

SKORPION 
(24 października 

– 21 listopada)

Zaplanuj dobrze czas, jaki prze-

znaczasz na pracę i obowiązki. Nie 

udawaj, że zrobisz wszystko sam, a 

znajdziesz pomocników. Może uda ci 

się coś zmienić i mieć więcej wolnych 

chwil na zabawę i odpoczynek. Uważaj, 

bo twoje relacje z pewną inteligentną i 

władczą kobietą mogą się w tym tygo-

dniu pogorszyć. Sprzeciwisz się jej lub 

zapomnisz o jej prośbie, z czego mogą 

wyniknąć kłopoty. W razie potrzeby 

przeproś za błędy, a wszystkim uda się 

szybko zapomnieć o całej sprawie.  

BLIŹNIĘTA 
(21 maja – 21 czerwca)

Pewna sytuacja stanie się dla 
ciebie ciężarem. Zastanowisz się, 
w jaki sposób uchronić się przed 
atakami osób, które wymagają od 
ciebie zbyt wiele. Nie odpowiadaj 
na ich zaczepki! Sięgnij po dyploma-
tyczne metody i wycofaj się z otwar-
tej konfrontacji. Przypomnisz sobie 
o swoim hobby, sięgniesz po ulubio-
ne książki i � lmy. Zaczniesz zasta-
nawiać się nad kierunkiem, w jakim 
zmierza twoje życie. Poznasz plotki 
lub zdobędziesz poufne informacje, 
które bardzo ci się przydadzą. 

WAGA
(23 września

 – 23 października)

W tym tygodniu musisz się zdecy-

dować, za co się zabrać i w którą stronę 

podążać. Zbyt dużo spraw i zdarzeń 

może przesłonić ci cel, jaki sobie wy-

znaczyłeś. Zbyt długie wahanie spo-

woduje straty i niezadowolenie twoich 

szefów lub ludzi, od których zależy 

przyszłość twojej kariery. Mogą po-

wrócić do ciebie wspomnienia byłych 

miłości i związków. Zastanów się jed-

nak, czy warto odnawiać stare znajo-

mości. Twój obecny związek może na 

tym bardzo ucierpieć. 

LEW 
(23 lipca – 23 sierpnia)

Zapowiada się udany tydzień. Je-
steś w pełni sił i możesz zrealizować 
swoje plany. Jeśli przygotowujesz 
się do ważnego zadania, to teraz 
nadszedł moment, aby rozpocząć 
działanie. Pod wpływem natłoku 
obowiązków możesz zwątpić w 
swoje siły, a nawet w swoje kompe-
tencje. Możesz nawet przeżyć mały 
duchowy kryzys. W miłości karta 
zwiastuje czas namiętności i reali-
zacji wspólnych celów. Możesz zde-
cydować się na ważne wyznanie lub 
wspólną inwestycję. 

WODNIK 
(21 stycznia – 19 lutego)

Nie staraj się być idealny. Pra-
gnienie, aby dobrze wypaść w 
oczach innych ludzi może sprawić, 
że posuniesz się za daleko w prze-
chwałkach i obietnicach. Bądź wy-
rozumiały dla innych ludzi i sam nie 
bierz sobie do serca słów kogoś, kto 
zazdrości ci sukcesów w pracy lub 
powodzenia w miłości. W sprawach 
zawodowych pojawi się propozy-
cja lub okazja, na jaką czekałeś.  W 
miłości bądź ostrożny, bo możesz 
bez wahania zerwać z kimś, kto nie 
spełnia twoich marzeń. 

STRZELEC
(22 listopada – 21 grudnia)

Oderwij się choć na chwilę od 
przyziemnych problemów, a znaj-
dziesz w sobie siłę i inspirację. Czeka 
cię szczęśliwe wydarzenie w domu, 
rodzinie lub miłości. Pojawi się 
szansa na rozwiązanie � nansowych 
kłopotów i pomyślne rozwiązanie 
różnorakich spraw. Będziesz w do-
brym nastroju, chętnie pomożesz 
innym lub zwrócisz większą uwagę 
na prośby i potrzeby swoich bliskich. 
W miłości karta wróży poważną, ale 
chłodną rozmowę na temat wspól-
nych planów i obowiązków. 

PANNA 
(24 sierpnia – 22 września)

Traktuj ludzkie uczucia z więk-
szą wyrozumiałością i życzliwością. 
Ktoś może potrzebować twojego 
zrozumienia, a nie żartów i pokle-
pywania po plecach. Czas nie sprzy-
ja rozpoczynaniu nowych spraw. 
Możesz coś przeoczyć lub o czymś 
zapomnieć, ważna osoba spóźni się 
lub sprawa zostanie na jakiś czas 
odwołana. Nie denerwuj się, tylko 
wykorzystaj ten czas na odpoczy-
nek i porządki. W miłości karta 
zwiastuje chwilę osamotnienia, a 
nawet rozłąki. 

RAK 
(22 czerwca – 22 lipca)

W tym tygodniu będziesz wyro-
zumiały i serdeczny w stosunku do 
innych ludzi. Nie będziesz egoistą 
i dostrzeżesz sens czynienia dla 
innych dobra. Chętnie pomożesz 
komuś, kto nie radzi sobie ze swo-
imi sprawami. Zapowiada się więcej 
towarzyskich wydarzeń i okazji do 
wymiany doświadczeń. Pamiętaj o 
ludziach, którzy kiedyś ci pomogli 
i teraz nie zostawiaj ich w potrze-
bie. W miłości karta wróży udany 
tydzień. Będziecie sobie potrzebni 
bardziej niż kiedykolwiek.

RYBY
(20 lutego – 20 marca)

Zadbaj o swoje zdrowie i nie 
próbuj w tym tygodniu na siłę 
przeprowadzać swoich zamiarów. 
Podejdź do spraw zawodowych 
czy szkolnych z większym dystan-
sem. Nie obrażaj się za słowa kry-
tyki, nie walcz z autorytetami, bo 
nic ci to nie da, ale tylko pogorszy 
twoją sytuację. Bądź szczery, nie 
udawaj cwaniaka, nie bądź prze-
biegły i cyniczny. Karta wróży też 
nieobecność w pracy osoby, która 
jest twoim przeciwnikiem. 

KOZIOROŻEC
(22 grudnia – 20 stycznia)

Poczujesz się wolny, szczęśliwy 
i gotowy na nowe doświadczenia. 
Trudne sprawy i kłopoty wreszcie 
pozostawisz za sobą. Ktoś będzie 
chciał zawrzeć z tobą zgodę. Wycią-
gnij do niego rękę! Unikaj alkoholu, 
bo jego nadmiar może ci zaszko-
dzić. Ktoś marudny i leniwy popro-
si cię o pożyczkę lub pośrednictwo 
w miłosnej sprawie. Bądź uprzejmy, 
ale nie roztkliwiaj się zbytnio, bo 
ucierpią na tym twoje własne spra-
wy. W miłości odkryjesz, czego pra-
gniesz i co możesz dać innej osobie.  
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Talon na paliwo wygrała
Elżbieta Paprocka z Kuźnicy Myślniewskiej

Ostrzeszów Pustkowie 32 
tel. 608 372 041

Fundatorem nagrody jest:

Jeżeli chcesz wygrać
TALON NA PALIWO
O WARTOŚCI 50 ZŁ

rozwiąż krzyżówkę, uzupełnij kupon
i przynieś do redakcji 

lub wyślij rozwiązanie SMS-em, 
w treści wpisując: 

paliwo.rozwiązanie 
na nr 7148 (1 zł + VAT) 

przykładowy SMS: paliwo.wiosna 
(wiosna to przykładowe rozwiązanie 

krzyżówki)
Co tydzień wśród wszystkich, 

którzy przyniosą kupony lub wyślą SMS, 
wyłonimy zwycięzcę, 

który otrzyma talon na dowolne paliwo 
o wartości 50 zł do 

wykorzystania na stacji paliw HUZAR.

HOROSKOP TYGODNIOWY
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Weekendowy rozkład jazdy:
06.11 (niedziela) godz.14.00 Biały Orzeł Koźmin Wlkp. - Victoria Ostrzeszów
12:00 Zefka Kobyla Góra - Olimpia Brzeziny
14:00 Pelikan Grabów - LZS Doruchów
Sokół Bralin - LZS Czajków
11:00 Ajax Rojów - Masovia Kraszewice
Lilia Mikstat - Sokoły Droszew

Od kilku tygodni wieczoro-
wą porą ul. Kąpielowa w 

Ostrzeszowie jest widoczna z da-
leka. A to dlatego, że na stadionie 
miejskim, przy światłach, trenują 
piłkarze Victorii, którzy mimo 
weekendowej pauzy (29.10) nie 
odpuszczają i już przygotowują 
się na mecz w Koźminie. Treningi 
odbywają się we wtorki, środy i 
piątki o godzinie 17.30.

Wraz z dniem 29 października rundę jesienną zakończyły ze-
społy „młodzika”. W ciekawym derbowym spotkaniu, do któ-

rego doszło na boisku w Kobylej Górze, Zefka podejmowała Victorię 
z Ostrzeszowa. Gospodarze wygrali to spotkania 2:0, a obydwie 
bramki zdobył Jakub Kapała. 

Zwycięska drużyna, prowadzona przez Dawida Galińskiego, wyszła na 
murawę w składzie: 

Lewek - Kłodnicki, Wy-
goda, Kubiak - Wroński, 
Świątek, Kozłowski, Cie-
ślak – Kapała

Po dziewięciu kolej-
kach Zefka zajęła pozycję 
wicelidera, a Victoria z 
Ostrzeszowa, pod wodzą 
Radosława Dolaty, skoń-
czyła na trzecim miejscu 
ze stratą jednego punktu 
do Kobylej Góry. A więc 
można spodziewać się, że 
na wiosnę będzie ciekawie.

Anna Gołdyn

Pomimo trudności, jak co 
roku były problemy ze zło-

żeniem kompletnego składu. W 
tym sezonie dzięki doświadczo-
nym zawodnikom, jak Maciej Sta-
wiński, Radek Dolata i mojemu 
doświadczeniu, ściągnęliśmy kil-
ku piłkarzy z niższych lig. Nie za-
wiedliśmy się, bo gra Fabiana 
Gandeckiego, Kornela Skorzybóta 
i pozyskanego w ostatniej chwili 
Damiana Grondowego jest na wy-
sokim poziomie, a trenowanie i 
granie pod okiem doświadczonego 
trenera, jakim jest Piotr Konstan-
ciak, pozwala im grać w pierw-
szym składzie i w szybkim tempie 
się rozwijać.

Jestem bardzo zadowolony z at-
mosfery i gry całego zespołu. Wola 
walki, zaangażowanie i wzajemne 
wspieranie się na boisku pozwala 
spokojnie patrzeć w przyszłość. Co 
do zawodników, na pewno cieszy 
forma Stawińskiego, Pasiaka i całej 
wyjściowej jedenastki. Szkoda, że 
kontuzje wyeliminowały Michała 
Mazurka, Łukasza Duczmala, Artu-
ra Skrobacza. Z drugiej strony mogli 

się pokazać wspomniani zawodnicy, 
jak Gandecki, Skorzybót, Maciaczyk, 
którzy w pełni wykorzystali swoją 
szansę.

Cieszy coraz pewniejsza gra mło-
dego bramkarza Damiana Grondo-
wego, który nie raz wybronił kilka 
stuprocentowych sytuacji, a to jest 
kolejnym napędem dla drużyny i 
wsparciem pary naszych młodych 
stoperów: Michała Domagalskiego i 
Pawła Paronia, którzy mając wspar-
cie za plecami, grają coraz pewniej i 
odważniej.

Przy okazji dziękuję naszym ki-
bicom. Pomimo małych wyzwisk 
po meczu z Kościanem, są z nami 
i wspierają drużynę swoją obecno-
ścią. Moim marzeniem zawsze było 
grać przy pełnych trybunach. Mam 
nadzieję, że na wiosnę przy lepszej 
pogodzie to się spełni.

Zapraszam kibiców i wszystkich 
chętnych do udziału w dyskusjach, 
komentarzach na naszej stronie 
klubowej. W grupie przecież można 
zrobić dużo więcej!

Ze sportowym pozdrowieniem,
Prezes KP Victoria Andrzej Sikora

Pelikan Grabów - drużyna wystę-
pująca w kaliskiej A klasie. Jeszcze w 
poprzednim sezonie rozgrywali swo-
je mecze na poziomie kaliskiej klasy 
okręgowej. Osiem zdobytych punk-
tów w zupełności nie wystarczyło im, 
aby wbić się nad strefę spadkową, 
przez co na długi czas przed końcem 
pewne było, że drużyna pożegna się 
z okręgówką. 

Teraz wiedzie im się różnie, ale ma-
rzenia o powrocie do wyższej ligi będą 
ciężkimi do zrealizowania. Grabowski 
klub zmierzy się z następującymi ze-
społami z powiatu ostrzeszowskiego: 
LZS-em Doruchów, LZS-em Czajków. Z 
tą pierwszą ekipą zmierzą się 6 listopa-
da, a z drugą tydzień później, w ostat-
niej kolejce. Wiceprezesem klubu jest 
policjant z KPP w Ostrzeszowie – Paweł 
Walczak, który zgodził się odpowie-
dzieć na kilka pytań dotyczących klubu.

Pelikan zaliczył słaby start w tym 
sezonie, ale w ostatnim czasie druży-
na zaczęła zdobywać punkty. Mimo 
tego, miejsce w tabeli nadal nie jest 
zadowalające. Wszyscy liczyli na to, 
że zespół po spadku odbuduje się i 
zajmować będzie miejsce w ścisłej 
czołówce. Jak podsumowałby Pan 
dotychczasowe występy Grabowa w 
obecnym sezonie?

W obecnym sezonie doznaliśmy na 
początku kilku porażek. Brakowało 
nam szczęścia. Graliśmy bardzo do-
brze, a przegrywaliśmy minimalnie 
jedną bramką. Od początku wierzyłem 
w tych chłopaków i wiedziałem, jakie 
są ich możliwości i że wyniki muszą 
przyjść, bo zasługujemy na wygraną. 
Przełom nastąpił w meczu z Bralinem, 
gdzie pod nieobecność kilku podsta-
wowych zawodników zagraliśmy bar-
dzo dobry mecz. Walka na boisku to-
czyła się do ostatniego gwizdka, czego 
efektem był wynik 2:1, oczywiście dla 
nas. Od tego momentu zwyciężyliśmy 
w 3 meczach pod rząd, uzyskując 10 
pkt. Wyniki musiały przyjść, troszkę 
to trwało, ale zaznaczyć muszę, że po 
spadku z ligi okręgowej odeszło od nas 
6 zawodników, którzy byli spoza Gra-
bowa. Wspólnie z zarządem Pelikana 
Grabów podjęliśmy decyzję, że gra 
będzie opierała się na zawodnikach z 
gminy Grabów nad Prosną i okolic. 

Nadmienić też muszę, że w zespole 
jest tylko dwóch zawodników z Kali-
sza.  Postawiliśmy na to, żeby rozwijać 
poziom sportowy chłopaków z naszej 
miejscowości. Przyszedł nareszcie czas, 
gdzie kibice znają piłkarzy Pelikana 
Grabów, bo mieszkają tu i tutaj się wy-
chowują.

Przed startem rozgrywek Wa-

szym celem był powrót do okręgówki, 
czy raczej spokojne miejsce gdzieś w 
środku tabeli?

Przed startem rozgrywek zakładali-
śmy, że początek będzie ciężki. Chłopcy 
musieli się zgrać ze sobą. Na zakończe-
nie obecnego sezonu liczymy na miej-
sce w czołowej trójce. 

 Jak często odbywają się treningi i 
jak one wyglądają? Trenujecie na od-
krytej nawierzchni, czy już na hali?

Treningi drużyny seniorskiej odby-
wają się dwa razy w tygodniu na odkry-
tej nawierzchni, każdy trwa około 1,5 
godziny.

 Czego możemy spodziewać 
się wiosną? Myślicie już o jakichś 
wzmocnieniach?

Chcemy spokojnie przepracować 
okres zimowy i na wiosnę wyjść moc-
niejsi i wygrywać wszystkie mecze. Na 
razie o wzmocnieniach nie chcę mówić, 
ale zarząd podjął decyzję, że będziemy 
inwestować w młodych zawodników z 
Grabowa oraz okolicznych gmin. Mamy 
kilku perspektywicznych zawodników 
w drużynie trampkarza i liczymy, że już 
niedługo wejdą stopniowo do drużyny 
seniorskiej.

 Szczerze mówiąc, spotkałam się 
już z wieloma osobami, które dziwiły 
się, że policjant z Komendy Powiato-
wej Policji w Ostrzeszowie jest wice-
prezesem grabowskiego klubu. Jak 
Pan tutaj trafił? 

Ale co w tym dziwnego? Jestem 
policjantem w Komendzie Powiatowej 
Policji w Ostrzeszowie, ale na co dzień 
mieszkańcem Grabowa nad Prosną, z 
którym to czuję się bardzo związany. 
To, że jestem funkcjonariuszem, nie 
oznacza, że nie mogę mieć swoich pa-
sji i zainteresowań. Jednego policjanta 
może pochłaniać myśliwstwo, drugie-
go sport. Ja akurat jestem fanatykiem 
piłki nożnej. Jakiś czas temu wspólnie 
ze znajomymi doszliśmy do wniosku, 
że trzeba coś zmienić. Narodził się po-

mysł, żeby zająć się zespołem senior-
skim i trampkarzami Pelikana Grabów. 
Powołaliśmy nowy zarząd, gdzie ja 
zostałem wybrany na stanowisko wi-
ceprezesa do spraw sportowych. Nie 
mieliśmy w ogóle doświadczenia w 
zarządzaniu klubem piłkarskim, więc 
pierwsze pół roku było dla nas ciężkim 
zadaniem i nauką, ale udało się i już te-
raz może być tylko lepiej. W tym miej-
scu chciałbym podziękować osobom, 
które się angażują dla dobra miejsco-
wego klubu.

 Grabów jako miasto, zdaniem 
wielu, powinien grać przynajmniej 
o jedną klasę rozgrywkową wyżej. 
Jest tutaj ładny obiekt sportowy, 
zadbana hala. Zgodzi się Pan z tym?

Zgadzam się z tym, że Pelikan Gra-
bów powinien na dłużej zagościć w 
rozgrywkach klasy okręgowej. Z mojej 
strony mogę obiecać, że będziemy się 
starać sukcesywnie podnosić poziom 
sportowy i znając zawodników i ich za-
angażowanie zawitamy jeszcze w wyż-
szej klasie rozgrywkowej. Podziękowa-
nia należą się burmistrzowi Zenonowi 
Cegle oraz radzie miejskiej, którzy to 
wspierają klub Pelikana Grabów finan-
sowo i udostępniają obiekty sportowe 
będące na naprawdę wysokim pozio-
mie. Niektóre gminy mogą nam tylko 
pozazdrościć.

Kadra seniorów na 
rundę jesienną:

BRAMKARZE
Marcin Kasperczyk, Filip Przybyłek
OBROŃCY
Radosław Cegła, Dawid Jakubiak, Kon-
rad Matyjasik, Patryk Mularczyk, Ra-
dosław Puchała, Konrad Rybczyński, 
Michał Warszawski
POMOCNICY
Marcin Chwiłkowski, Mikołaj Frączek, 
Mateusz Janaszczyk, Adam Jurga, To-
biasz Misterek, Kamil Sitek
NAPASTNICY
Konrad Piaskowski, Radosław Pie-
chocki, Sebastian Piechocki, Mateusz 
Dołgan

Zarząd klubu w składzie:
Trener – Radosław Torz (od lipca 2016)
Prezes - Michał Zmyślony Wiceprezes 
ds. sportowych - Paweł Walczak
Wiceprezes ds. finansowo organizacyj-
nych - Paweł Łuczak
Wiceprezes ds. młodzieży - Karol Geppert
Sekretarz - Waldemar Nowaczyk
Skarbnik - Dawid Jakubiak
Kierownik Drużyny - Sebastian Pie-
chocki
Członkowie Zarządu : Krzysztof Sitek, 
Włodzimierz Ofierski, Jan Kania, Pa-
weł Pieprz, Arkadiusz Homieja.

Anna Gołdyn

Po zmroku też można!

Derbowo w Kobylej Górze

PREZES ANDRZEJ SIKORA 
ZADOWOLONY Z WYSTĘPÓW VICTORII

„Na zakończenie obecnego sezonu liczymy 
na miejsce w czołowej trójce”
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Dawid Łakomy to jeden z naj-
lepszych jeźdźców powiatu 

ostrzeszowskiego, zwycięzca ubie-
głorocznego Hubertusa. 

Swoją wysoką klasę potwierdził 
również w czasie tegorocznego sezo-
nu zawodów jeździeckich. 17 wrze-
śnia w czasie Towarzyskich Zawo-
dów w Skokach, które odbyły się w 
Marcinkach, zajął drugie miejsce w 
konkursie skoków przez przeszkody. 
W czasie tych zawodów wystąpił nie 
tylko w roli zawodnika, ale również 
gospodarza, dlatego potraktował 

swój udział nieoficjalnie i nie przyjął 
nagrody. 2 października na XVI Ama-
torskich Zawodach Jazdy Konnej – 
Hubertus w Marszałkach zwyciężył 

w konkursie pokonywania przeszkód 
na czas. Dawid w tegorocznej „pogo-
ni za lisem” wystąpił  w roli „lisa”, bo 
pełni ją, jak każe tradycja, ubiegło-
roczny zwycięzca.

Dawidowi gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów.

Szkolny Zespół Redakcyjny 
ZS nr 2 w Ostrzeszowie

W dniach 21 i 22 październi-
ka na terenie Nadleśnic-

twa Przedborów została przepro-
wadzona akcja liczenia dzików. 
Podobne miały miejsce w całym 
kraju. Decyzję o przeprowadzeniu 
inwentaryzacji dzików na terenach 
obwodów łowieckich dzierżawio-
nych i wyłączonych z wydzierża-
wienia wydał  dyrektor generalny 
Lasów Państwowych w porozumie-
niu z Zarządem Głównym PZŁ i 
urzędami wojewódzkimi.

Liczenie ma związek z doniesie-
niami o występowaniu na terenie 
naszego kraju przypadków ASF – 

Afrykańskiego Pomoru Świń. Zgod-
nie z decyzją, liczenie musiało objąć 
co najmniej 10 procent powierzch-
ni leśnej wszystkich nadleśnictw w 
Polsce, włączając w to lasy prywat-
ne oraz wybrane fragmenty upraw 
kukurydzy i innych siedlisk chętnie 
zajmowanych przez te zwierzęta je-
sienią.

Teren Nadleśnictwa Przedborów 
(powiat ostrzeszowski i wieruszow-
ski) podzielono na cztery rejony. Li-
czeniem zajmowały się około 50-oso-
bowe grupy, składające się przede 
wszystkim z leśników i myśliwych 
oraz przedstawicieli weterynarii i 

osób postronnych. Na wyznaczo-
nych w każdym z rejonów – 100-120 
ha powierzchniach próbnych - grupy 
te przeprowadziły liczenie metodą 
tzw. pędzeń próbnych. – Metoda ta 
polega na obstawieniu określonej po-
wierzchni z trzech stron przez tzw. 
obserwatorów liczących i liczeniu 
zwierząt wypłoszonych przez naga-
niaczy – tłumaczą leśnicy. 

W inwentaryzacji odbywającej się 
na terenie całego kraju wzięło udział 
blisko 35 tys. osób. W akcję zaan-
gażowały się również służby wete-
rynaryjne, które wskazują od jakie-
goś czasu na potrzebę monitoringu 
populacji dzików w terenie, gdyż 
szacunki „papierowe” nie zawsze od-
zwierciedlają stan faktyczny w lasach 
i na polach, gdzie w ostatnich latach 
zwiększyła się powierzchnia uprawy 
kukurydzy – nowej bazy pokarmowej 
dzików. Jak informują leśnicy, bo-
gactwo pożywienia daje możliwość 
wyprowadzenia przez jedną lochę w 
jednym roku nawet dwóch miotów li-
czących 7-8 warchlaków. Szacuje się, 
że w Polsce żyje ok. 230 tys. dzików. 

Wyniki inwentaryzacji będą zna-
ne na początku listopada i jeśli okaże 
się, że szacowana na 230 tys. popula-
cja jest większa, to niestety koniecz-
ny będzie plan redukcji dzików.

(KIR)
fot. Nadleśnictwo Przedborów

 W październiku w Zespole 
Szkół nr 1 w Ostrzeszowie od-

było się pasowanie klas pierw-
szych. Celem spotkania była inte-
gracja uczniów, a także uczniów z 
wychowawcami. 

Udział w spotkaniu wzięło osiem 
klas pierwszych: Technikum Budow-
nictwa, Technikum Ekonomiczne, 
Technikum Budownictwa i Usług 
Turystycznych, Technikum Techno-
logii Drewna i Usług Fryzjerskich, 
Technikum Żywienia i Usług Gastro-
nomicznych, klasa wielozawodowa, 

klasa zawodowa Tapicer – Fryzjer 
oraz klasa wielozawodowa Stolarz – 
Krawiec.

   Pierwszym punktem spotkania 
było zaprezentowanie wszystkich 
zajęć pozalekcyjnych działających w 
szkole: sportowych, strzeleckich, fo-
tograficznych, teatralnych, muzycz-
nych, karate, szkolnego klubu euro-
pejskiego oraz harcerstwa. 

Następnie klasy pierwsze przed-
stawiły  przygotowane krótkie pro-
gramy artystyczne związane z ich 
przyszłym zawodem. Dwie klasy 

miały za zadanie narysować portret 
swego wychowawcy. Jak się okazało, 
bardzo wiernie oddano wizerunek z 
uwzględnieniem wszystkich szcze-
gółów. Następnie uczniowie złożyli 
ślubowanie. Samorząd Uczniowski 
przygotował na tę okoliczność pamiąt-
kowe dyplomy. Ślubowali także wy-
chowawcy, wypijając na zakończenie 
sok z dużą ilością witamin. Życzymy 
uczniom klas pierwszych odnalezienia 
się w szkole, nawiązania przyjaznych 
relacji i sukcesów w nauce.

Samorząd Uczniowski

Od 10 października w naszej 
szkole odbywają się mecze 

halowej piłki nożnej. W rozgryw-
kach udział bierze 14 drużyn 
uczniowskich i jedna nauczycieli. 

Mecze cieszą się dużym zaintere-
sowaniem publiczności. Na każdym 
spotkaniu sala gimnastyczna przeży-
wa prawdziwe oblężenie. Swoje me-
cze wygrały dotychczas klasy: 4ES, 

4TI, 3b, 2 RZA oraz nauczyciele. Faza 
grupowa rozgrywek zakończy się 30 
listopada. Następnie ćwierćfinały, 
półfinały i wielki finał. Do kibicowa-
nia zapraszamy codziennie od 1025 
– 1305. 

Szkolny Zespół Redakcyjny 
ZS nr 2 w Ostrzeszowie

Sukcesy jeździeckie ucznia 
klasy III RZA Dawida Łakomego

Policzyli dziki

PASOWANIE KLAS PIERWSZYCH W ZESPOLE 
SZKÓŁ NR 1 W OSTRZESZOWIE

Mistrzostwa Szkoły w Halowej 
Piłce Nożnej



24 31 października 2016 r.

www.facebook.com/NaszeStronyOstrzeszowskie I redakcja@naszestrony.info.pl I tel. 533 600 655 I 63-500 Ostrzeszów, ul. Kaliska 1-3


